
Ajuntament de Palafrugell

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 27 DE
DESEMBRE DE 2012 

Núm.: PLE2012/12
Dia i hora: 27/12/2012 19:30:00
Lloc: Sala de Plens

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyora EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari Senyor JORDI TURON SERRA
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ

A Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en primera
convocatòria, essent dos quarts de vuit del vespre del dia 27 de desembre de 2012.

1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-   Aprovació.-
 
Tot seguit es dona per llegida l’acta de la sessió anterior, corresponent al dia 27 de
novembre  de  2012,  l’esborrany  de  la  qual  s’ha  tramès  a  tots  els  membres  de  la
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Corporació; i s’aprova.
 

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-
 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:

Període compres entre el 23 de novembre de 2012 i el 19 de desembre de
2012, número en ordre correlatiu creixent de la 2821/2012 a la 3012/2012.

 
 
3.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Ratificació: a) Nomenament de lletrada dels
serveis jurídics municipals i  nomenament de procurador.  b)  Nomenament per
comparèixer i personar-se l’Ajuntament davant de jutjats. 

Vista la Resolució de l’Alcaldia número 2571/2012, de data 23 d’octubre de 2012, per
la qual es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Jesús Sanz López i a la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest Ajuntament davant
de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya,
a l’objecte d’interposar recurs d’apel·lació contra la sentència número 193/12, de data
19  de  juny  de  2012,  dictada  per  la  magistrada  jutgessa  del  Jutjat  Contenciós
Administratiu número 2 de Girona, en el recurs ordinari número 85/2009, interposat pel
senyor  NORBERT  FRANCIS  QUILES  contra  la  Resolució de  l’Alcaldia  número
2657/08, de data 17 de desembre de 2008, per la qual es va resoldre requerir a la
societat Kim’s Càmping, S.L. perquè en el termini d’un mes iniciessin les actuacions
encaminades a donar compliment al contingut de la llicència d’obres expedient 27/06.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2676/2012, de data 6 de novembre de 2012,
per la qual es va nomenar al procurador dels tribunals senyor Jesús Sanz López i a la
lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi de Figueres, senyora Júlia
Giró Val, el primer per representar i la segona per defensar aquest Ajuntament davant
de la Secció Tercera de la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya, en el recurs ordinari número 262/2012, interposat per part del
procurador dels tribunals senyor José Ignacio Gramunt Suarez, en nom i representació
de  la  societat  BP OIL  ESPAÑA,  S.A.U.,  contra  l’acord  del  Ple  de  l’Ajuntament  de
Palafrugell pres en sessió celebrada el dia 31 de juliol de 2012, pel qual es va aprovar
definitivament el Text Refós del PMU-1.1 Plaça Mil·lenari.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2705/12, de data 8 de novembre de 2012, per
la qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi
de Figueres,  senyora  Júlia Giró Val,  per  representar  i  defensar aquest  Ajuntament
davant  del  Jutjat  Contenciós Administratiu  número 1 de Girona,  en el  procediment
abreujat número 338/2012, interposat per part del lletrat Gonzàlez Valero Canales, en
nom i representació del senyor MARIANO PACHECO GARCIA, contra l’acord de la
Junta de Govern Local, pres en sessió celebrada el dia 28 de juny de 2012, pel qual es
va acordar desestimar el recurs de reposició, interposat pel recurrent , contra l’acord
de la Junta de govern Local pres en sessió celebrada el dia 19 d’abril de 2012, pel qual
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es va desestimar la reclamació de responsabilitat de l’administració, interposada pel
reclamant, per danys materials al vehicle matrícula GI-6326-BD.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2768/12, de data 15 de novembre de 2012,
per la qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al
Col·legi  de  Figueres,  senyora  Júlia  Giró  Val,  per  representar  i  defensar  aquest
Ajuntament  davant  del  Jutjat  Contenciós  Administratiu  número  2  de  Girona,  en  el
recurs ordinari número 411/2012, interposat per part de la procuradora dels tribunals
senyora Immaculada Biosca Boada, en nom i representació de la societat PROPERLY,
S.A., contra l’acord del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell pres en sessió celebrada el
dia 31 de juliol de 2012, pel qual es va aprovar definitivament el Text Refós del PMU-
1.1 Plaça Mil·lenari.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2848/12, de data 27 de novembre de 2012,
per la qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al
Col·legi  de  Figueres,  senyora  Júlia  Giró  Val,  per  representar  i  defensar  aquest
Ajuntament  davant  del  Jutjat  Contenciós  Administratiu  número  3  de  Girona,  en  el
procediment abreujat número 337/2012, interposat pel procurador dels tribunals senyor
Joaquim Garcés Padrosa, en nom i representació de la societat DIADEMAR 2000, SL,
contra l’acord de la Junta de Govern Local pres en sessió celebrada el dia 28 de juny
de 2012, per la qual es va acordar desestimar el recurs de reposició, interposat per
l’ara recurrent, contra la liquidació en concepte d’IBI dels anys 2008 a 2011.
 
Atesa la Resolució de l’Alcaldia número 2852/12 de data 27 de novembre de 2012, per
la qual es va nomenar a la lletrada dels serveis jurídics municipals, adscrita al Col·legi
de Figueres,  senyora  Júlia Giró Val,  per  representar  i  defensar aquest  Ajuntament
davant  del  Jutjat  Contenciós Administratiu  número 3 de Girona,  en el  procediment
abreujat número 376/2012, interposat pel procurador dels tribunals senyor Francesc de
Bolós Pi, en nom i representació de la societat ISS FACILITY SERVICES, SA, contra
la desestimació, per silenci administratiu, de la reclamació d’interessos de demora per
un import de 18.373,96€. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Ratificar les esmentades resolucions 

4.- SENTÈNCIES.-Coneixement.-

4.1 Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona,
en  el  recurs  ordinari  número  294/2011,  interposat  per  la  societat  DORNIER,  S.A.,
contra l’acord de Junta de Govern Local de data 15 d’abril  de 2011 pel qual es va
desestimar el  recurs de reposició de la demandant formulat  contra la liquidació de
l’Impost sobre Béns Immobles corresponents als anys 2007 a 2010, per la qual es
desestima el recurs interposat i confirma l’acord recorregut.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en
el  procediment ordinari  número 128/2010, interposat per la societat FOMENTO DE
CONSTRUCCIONES  Y  CONTRATAS,  SA  Y  FCC  MEDIOAMBIENTE,  SA,  contra
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l’acord del Ple de 23 de desembre de 2009 pel qual es resolia desestimar el recurs
presentat  contra  la  Resolució de 26 d’agost  de 2009 mitjançant  el  qual  es resolia
establir un sistema de càlcul de l’aportació extraordinària de l’ajuntament a la UTE
concessionària del servei de neteja, per la qual es desestima el recurs interposat i es
confirma la resolució recorreguda.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en
el  procediment  abreujat  número  304/2011,  interposat  pel  senyor  Jaime  Talavera
Rueda,  contra  la  Resolució  de  l’Alcaldia  de  12  de  maig  de  2011  pel  qual  es  va
desestimar el recurs interposat pel recurrent, en el qual es sol·licitava recuperar cent
vint-i-sis  hores  en  dies  de  festa  per  compensació  de  cinquanta-sis  hores  extres
treballades  durant  l’any  2010,  per  la  qual  es  desestima  el  recurs  interposat  pel
recurrent.
 
Atesa la interlocutòria dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona,
en el procediment abreujat número 472/2010, interposat pel senyor José Loaisa Gil
contra la Resolució de l’Alcaldia de 12 de juliol de 2010, pel qual es va desestimar el
recurs  interposat  pel  recurrent  contra  la  liquidació  en  concepte  d’Impost  sobre
l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana a nom del hereus de la difunta
Justa Gil  Lorente,  per la qual declara finalitzat el  procediment i  s’ordena l’arxiu del
recurs.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències i interlocutòries.

4.2 Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona,
en el procediment ordinari número 100/2011, interposat per la senyora Isabel Garcia
Vizcaino, contra l’acord del Ple de 23 de desembre de 2010, en virtut del qual es va
acordar estimar parcialment el recurs de reposició, interposat per la recurrent, i es va
aprovar  l’addenda  al  Projecte  de  reparcel·lació  del  polígon  d’actuació  PA-1.18
Torroella-Mestre  Sagrera,  a  Palafrugell,  per  la  qual  s’estima  el  recurs  contenciós
administratiu interposat per la recurrent.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques,  serveis  municipals  i  medi  ambient,  a  la  sessió  celebrada  el  dia  17  de
desembre de 2012.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de l’esmentada sentència.

5.- CREACIÓ DE LA SECCIÓ DE PROTECCIÓ CIVIL I MOBILITAT DE L'ÀREA DE
LA POLICIA LOCAL.- Aprovació.-

Intervé la senyora Zaragoza manifestant que es tracta d'un procés de reestructuració
de  l'Àrea  de  la  Policia  Local,  segons  un  projecte  i  un  organigrama  que  ens  va
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presentar l'Inspector de la Policia Local, senyor Longo, i en virtut d'aquest organigrama
i d'aquest projecte ara es crea aquesta secció de mobilitat i protecció civil de l'Àrea de
la Policia sota la  direcció  del  Sergent,  donat  que la població ja té més de 20.000
habitants i ha de prestar un servei de protecció civil. A més a més es coordinarà amb
el tema del Pla de Mobilitat  que s'aprova avui.  En principi  la figura del  sergent ha
d'assumir unes quantes funcions que queden ben delimitades segons l'organigrama
que se'ns ha establert, que és la funció de coordinació, la funció de protecció civil i la
funció de mobilitat urbana. En quant a coordinació, ha de mantenir la relació directa
amb els departaments  de l'Ajuntament  que afecten a aquestes àrees,  ha d'exercir,
conjuntament amb la Prefectura de la Policia Local, totes les tasques de planificació
que permetin enllaçar la part de la gestió amb l'operativa del serveis, per complir totes
les expectatives ciutadanes i polítiques. Ha de gestionar i supervisar que la informació
arribi a tots els departaments municipals per mantenir actualitzades totes les directrius
establertes  pels  diferents  procediments  normalitzats  de  treball,  comunicats  interns,
ordres de règim intern, instruccions, etc.  Altres funcions que es determinin, sempre
per millorar la coordinació i la informació entre els departaments implicats en les àrees.
En quant a Protecció civil, ha de controlar el cronograma de l'homologació dels plans
locals d'emergències, però en el cas de protecció civil, aportar les millores a tenir en
compte per la revisió dels plans locals d'emergència,  la  participació en l'elaboració
d'aquests plans d'autoprotecció, controlar el cronograma d'homologació i actualització
d'aquests plans d'autoprotecció i aportar les millores que siguin necessàries per a la
seva  revisió,  la  introducció  i  l'actualització  d'aquests  plans  d'autoprotecció  a  la
plataforma,  que és la  plataforma Hermes,  participar  a  les  comissions de Protecció
Civil,  coordinar  els  serveis  municipals  operats  en  supòsits  d'emergència,  tenir
actualitzades totes les dades relatives als Plans Locals d'Emergència i Autoprotecció,
fer públics els comunicats,  coordinar els membres d'aquesta Associació de Voluntaris
de Protecció Civil,  gestionar i controlar tota la documentació que es generi dins de
l'acta de protecció civil i totes les funcions relacionades que se li puguin anar donant.
En  quant  a  mobilitat  urbana,  aprofitant  que  avui  fem l'aprovació  definitiva  pel  Ple,
s'estableixen les funcions  a determinar pel sergent, que són les de responsabilitat
tècnica de l'Àrea de la Policia Local en el Pla Local de Seguretat Vial,  així com en el
de mobilitat urbana; el control i la gestió de les càmeres de control i pacificació del
trànsit  que  hi  hagi  a  la  població,   la  millora  de  la  senyalització  viària,  vertical  i
horitzontal,  gestió  d'execució  econòmica  d'aquesta  senyalització,  sempre  donant
coneixement  al  cap  de  la  Policia  com  a  supervisor  màxim.  Donar  resposta  a  les
sol·licituds d'informes formulats pel Departament d'Urbanisme, respecte a l'ocupació
de la via pública, elaborar els informes de demanda interna i externa relacionats amb
aquesta mobilitat,  col·laborar sempre amb Prefectura de la Policia envers l'anàlisi  i
tractament  de  les  millores  viàries,  analitzar,  avaluar  i  proposar  per  detectar  els
possibles punts negres de circulació i  les mesures correctores a prendre, mantenir
actualitzades les dades i la informació de les ordenances municipals, pel que fa a la
circulació, amb les modificacions legislatives corresponents, els estudis i propostes de
treball respecte a la seguretat del trànsit, proposar mesures per aconseguir una major
fluïdesa de circulació en els carrers de més densitat de transit, prevenir les retencions
de la circulació viària, informar de totes les modificacions sofertes a la normativa o
procediments  de  treball  i  altres  funcions  que  se  li  puguin  designar  en  funció  del
projectes i estudis que es facin de mobilitat. 
És una figura que ara serà assumida per un sergent, que començarà a fer la formació
aquest mes vinent, per tenir les funcions clares i per poder aportar aquestes funcions
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pel Pla de Mobilitat.

- senyor Guerra: Jo estic molt d'acord amb tot el que ha explicat la senyora Zaragoza,
però em surten uns dubtes que ja varen sortir el dia de la Comissió, i una és la figura
d'aquest sergent, que per una altra part, podem entendre i recolzar que ha estat molt
involucrat  en  el  desenvolupament  del  Pla  de  Mobilitat,  fins  aquí  res  a  dir.  L'altra
pregunta que podríem fer és si la figura d'aquest sergent comporta un augment del
salari? 

- senyora Zaragoza: No comporta cap increment salarial, no ampliem el capítol I pel
que fa a aquesta secció. 

- senyor Guerra: I després, la següent qüestió que vostè acaba de dir, que començarà
la formació a partir del mes vinent, si afortunadament i per fi, i tal com marca el punt 10
de l'ordre del dia, aprovem el Pla de Mobilitat Urbana, aquest Pla de Mobilitat no és
immediat, sinó que és d'una manera escalonada. Quan començarà a assolir les seves
funcions?.

- senyora Zaragoza: Les tasques s'assumeixen a partir del dia 1 de gener.

- senyora Galiana: Tot i que s'ha contestat la pregunta, no m'ha quedat massa clar. Hi
ha algun tipus d'increment de despesa, encara que no sigui de salaris, però per algun
altre motiu fent aquest canvi que es fa?, és que no acabem d'entendre-ho. Representa
que algú de la plantilla augmentarà de categoria i passarà a ser sergent.

- senyora Zaragoza: Ho he fet malament abans, perquè he contestat al senyor Guerra,
i  primer  han  de  preguntar  tots  i  després  he  de  contestar  a  tots,  per  tant,  faci  la
pregunta i després li contesto.

- senyora Galiana: Nosaltres voldríem saber el tipus d'increment de despesa, sigui des
de formació, o les despeses que aquest canvi pot general abans de pronunciar-nos
sobre aquesta qüestió.

-  senyora  Rivas:  A la  Comissió  Informativa,  ho  anunciava  el  senyor  Guerra,  poca
informació varem tenir d'aquest punt, i algunes de les preguntes que varem formular,
tant des de l'Entesa com d'altres grups municipals, varen quedar sense una resposta
clara.  Ens agradaria que avui, aquestes preguntes que han formulat els altres grups,
que entenem que formularan els que queden i que formularem nosaltres, ens siguin
contestades.  Però  és  que  a  més  a  més,  demanaríem,  que  quan  passin  temes
d'aquests,  que  creiem  corresponent  a  una  reorganització  d'àrees  que  són  prou
importants,  com  la  Policia  Local,  els  membres  del  govern  que  assisteixen  a  la
Comissió Informativa, vinguin una mica més informats, perquè sinó  ens porta a pensar
o que aquesta informació no la tenen o que potser n'hi ha alguna que no ens la volen
donar, no creiem que sigui la segona opció, amb la qual cosa, demanaríem que si el
que volen és cercar l'acord entre els grups, aquest acord, segurament, hauria estat
més possible a la Comissió Informativa, si haguéssim tingut tota la informació.
Mirin, en aquesta secció que creen, creen dues coses diferents, la protecció civil i la
mobilitat. Pel que fa a la mobilitat, quan ens llegíem la proposta d'acord en el Ple, en el
que té a veure l'exposició de motius, abans d'entrar a l'acord que ens ha llegit molt
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amablement la Presidenta de la Comissió i  la Regidora de Règim Interior,  senyora
Zaragoza,  a  l'exposició  de motius no hi  ha cap referència a la  mobilitat,  això  ens
preocupa, perquè pensem que ens estan portant un acord al Ple, arriben amb unes
conclusions  de les  quals,  moltes  de  les  funcions  que se  li  donaran  a  aquest  nou
sergent tenen a veure amb la mobilitat, en canvi no argumenten el perquè es crea
aquesta sessió de mobilitat, només es parla de la secció de protecció civil, de l'Estatut
bàsic  de  l'empleat  públic,  del  reglament  de  personal,  i  posen  exemples  sobre  la
protecció civil.  Per tant, o se n'han descuidat o acabem pensant que no és massa
important  per argumentar-ho. I pel que fa a les funcions de la protecció civil, ens hem
estat mirant les convocatòries que surten per places de tècnic mig en protecció civil,
bàsicament les funcions que vostès han descrit són les mateixes que surten en una
convocatòria d'aquest tipus però a més a a més n'hi afegeixen algunes més. 
Tenen previst, tal i com diu aquest acord que portem a aprovació, que aquesta tasca
l'assumeixi  un sergent,  entenem que només pot  ser  un dels  dos actuals,  o bé un
sergent que tenim amb una comissió de serveis que segurament, és un any, el mes de
setembre pot ser que aquest sergent se'n vagi i retorni al seu lloc original o un altre
sergent que té una plaça fixa des de fa molt temps i que és un funcionari de carrera,
per tant entenem, o podem sobreentendre tots que aquesta plaça és pel segon sergent
que, a més a més, és qui ha portat, des de fa molts anys, no els temes de protecció
civil, però els temes de mobilitat.
Preguntes que tenim al respecte, aquest sergent tindrà una formació me´s adequada a
la seva nova responsabilitat? La senyora Zaragoza ja ens ha dit que sí, a nosaltres ens
agradaria  saber  quina  serà  aquesta  formació.  Així  mateix,  com  comentaven  els
companys,  que  també  és  una  pregunta  que  varem  fer  el  dia  de  la  Comissió
Informativa,  tindrà  a  la  seva  nòmina  un  plus  d'especialització,  per  assumir  més
funcions  d'acord  amb  les  que  té  encomanades?,  i  pensem  que  les  tasques  de
protecció  civil,  fins  ara,  estaven  repartides,  les  que  s'escriuen  aquí,  entre  diferent
personal de l'àrea, hi  havia agents que les feien, hi havia el cap de la policia o el
sotsinspector anterior que les feia, per tant, una cosa que abans estava repartida entre
diferents agents, o entre diferent personal, ara només serà per una. I a aquest sergent,
entenem que si ha de fer tota aquesta feina que ens han llegit, que és molt llarga, se li
restaran tasques operatives, per tant, qui assumirà aquestes tasques operatives, en un
moment  en  què  entenem  que  el  govern  vol  desenvolupar  molt  bé  aquesta  nova
reorganització?, per tots els passos que ha fet fins ara, per ells l'àrea de la Policia és
molt important, per tant, ja ens han dit que no té augment salarial, però si no recordo
malament, es pot arribar a cobrar al voltant d'uns 500 euros més mensuals, per fer una
part d'aquestes funcions.
Més preguntes, quin és l'encaix d'aquest nou càrrec dins la Policia Local?, i com deia
abans, com ho pensen tirar endavant?, ja que suposa, per altra part, també, com deia,
que aquestes funcions que fins ara no realitzava la Policia, n'hi havia una part que les
realitzava i una altra no, suposaran més volum de feina per aquest sergent, si a tot
això li afegim la marxa del nou inspector, que ha tingut una trajectòria ben curteta en
aquest Ajuntament, de només un any, entenem que l'estructura de comandaments,
superiors, intermitja, ens torna a quedar molt limitada. Suposo que em contestaran que
tot això ja ho tenen resolt habilitant una tercera plaça de sergent, una tercera plaça a la
qual  només  s'hi  podrà  presentar  un  dels  caporals  que  hi  ha  actualment,  és  una
habilitació que està penjada en el  tauler d'anuncis. Bé, si  parlem d'habilitacions en
podríem dir moltes coses d'aquesta figura. És una figura que segons les consultes
jurídiques que hem fet, pot considerar-se legal, és a dir, no suficientment regulada i

Ple de 27 de desembre de 2012 7



Ajuntament de Palafrugell

molt vinculada políticament, i això a vostès els hi dóna molt marge per portar a terme
segons quines accions a dins de l'Àrea de la Policia. Així doncs, suposem que a partir
d'algunes setmanes tindrem tres sergents, un d'ells sense funcions operatives ja que
serà  el  responsable,  segons  l'acord  que  aprovem  avui,  a  més,  entenem  que
segurament habilitaran una altra plaça de caporal, perquè segons tenim constància, el
caporal 1028 té una baixa de llarga durada a partir d'un accident laboral que va tenir i
que aquesta baixa pot durar entre cinc i sis mesos, aprofitem des d'aquí per donar-li
uns ànims importants i una prompta i lleugera recuperació per aquesta baixa que serà
llarga. Però és que ens varen dir que el nou sots inspector tenia molta experiència en
formació de recursos humans, no ho dubtem, que quedi clar, segur que té molta i molt
bona  experiència,  com  ens  va  dir  la  regidora  de  Règim  Interior,  però  ens  costa
d'entendre i ens costa molt d'entendre, i segurament aquest és el punt que ens portarà
a  l'abstenció,  que  creïn  aquesta  secció  però  no  en  creïn  d'altres.  Vostès  estan
intervenint  a  l'Àrea  de  la  Policia  Local  amb  pedaços,  si  realment  volem  una
reorganització de la Policia Local, com vostès han dit, el normal seria que l'agafessin
tota,  la  sacsegessin,  com  vostès  moltes  vegades  han  plantejat,  i  creessin  totes
aquelles seccions que són necessàries, el que no podem fer és començar la casa pel
teulat i no pels ciments, el que passa és que pel teulat, dóna moltes vegades més
rendiments a nivell publicitari que no fer-ho des dels ciments, ens hauria agradat que
aquesta  reorganització  hagués  comptat  amb  la  creació  de  seccions  diferents  i  no
només d'una, una reestructuració de l'àrea, com els hi deia abans, ha de ser completa
i no feta a pedaços perquè això ens pot portar a errors. 
No votarem en contra, només faltaria, no votarem en contra perquè creiem que és una
secció que fa falta, però sí que ens abstindrem, i ens abstindrem pels motius que els hi
hem explicat fins ara.

- senyor Vilà: Una de les primeres coses que volia comentar, tal com ha comentat la
companya de l'entesa, quan es presenta a Comissió un punt que ha d'anar al Ple,
demanar informació perquè quan se'n parlava, sabien poca cosa. Varem demanar que
a l'hora del Ple se'ns expliqués bé, pel regidor de la Policia en aquest cas ha fallat i ha
fet el paper la senyora Zaragoza, i la manera més fàcil ha sigut anar a veure al senyor
Secretari que m'expliqués, ràpidament, de què anava el punt, i bé, les explicacions que
m'ha donat el senyor secretari les trobo coherents, però això també  ens representa
alguns dubtes. Aprovem l'organigrama i no aprovem la persona, però tal com ha dit la
senyora Rivas hi ha poques possibilitats de sergents que puguin ocupar aquesta plaça,
però, com s'ha escollit aquesta persona responsable, perquè era l'únic que quedava o
perquè tenia altres mèrits?, voldríem saber perquè s'ha escollit a aquesta persona, que
suposo que aprovaran properament en Junta de Govern, un cop aprovat aquest punt,
si s'aprova, i qui serà la persona. Voldríem saber una mica com s'escull a aquesta
persona, que és el que ens representa més dubtes a l'hora de poder aprovar aquest
punt.

- senyora Zaragoza: Al senyor Guerra ja l'he contestat. A la senyora Galiana dir-li que
això no implica cap cost afegit, que és el que ella em demanava. Pel que fa a les
preguntes de la senyora Rivas, si me'n queda alguna en el tinter, em sap greu  i ja
m'excuso anticipadament, en tot cas vostè ja em dirà si en queda alguna en el tinter.
Pel que fa a la formació, aquest sergent començarà la formació el mes vinent però
aquesta formació està designada i està supervisada pel cap de la Policia, pel cap de
l'Àrea, entenent doncs, que aquesta formació és l'adient per complir amb les funcions
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que ell ha de dur a terme a partir del dia 1 de gener. Torno a repetir, per preguntes de
vostè, que no hi ha cap complement específic per tenir aquestes funcions designades.
Pel que fa a l'encaix d'aquesta secció, és perquè l'inspector ens va presentar o va
presentar al regidor i a l'Alcalde, un projectes de reestructuració d'aquesta àrea, amb
la qual cosa no es crea només una sola secció, se'n creen vàries, en aquest Ple en
passem una, i ho vaig explicar a la Comissió de règim Interior, però es crearan altres
seccions, que delimitaran millor l'organigrama, i vaig explicar a la Comissió de Règim
interior que el senyor Verdugo, el sots inspector, que serà Cap a partir del dia 1 de
gener,  té  una  àmplia  experiència  en  recursos  humans,  ell  considerava  que
l'organigrama, en quant a comandaments, no està ben delimitat i que les funcions no
estan ben determinades, i era per això, i ja ho vaig explicar a la Comissió de Règim
Interior, i em sap greu que digui que no es va explicar bé perquè ho vaig reiterar en
diverses  ocasions,  que  això  implica  una reestructuració  de  tota  l'àrea,  no passem
només una secció en passarem vàries. Llavors, aquest projectes de reestructuració va
directament lligat amb aquest organigrama, hi ha uns comandaments que tindran unes
funcions determinades i l'encaix, evidentment, ha de servir perquè aquest organigrama
ens serveixi per tirar endavant l'àrea, que ara, el sots inspector i l'inspector en cap han
dit que té moltes llacunes en quant a funcions i a competències dels comandaments.
No sé si  m'he deixat alguna resposta,  però bé, en principi,  per  aclarir-ho, és això,
qualsevol ampliació que vulgui, se li  farà des de l'Inspector de la Policia o des del
regidor de Policia que avui no ha pogut venir.
En quant al senyor Vilà, aquí s'ha creat una secció que, en teoria ha de complir amb
unes  funcions  determinades,  i  la  figura  que  ha  d'exercir  aquestes  funcions  és  un
sergent. Com s'ha escollir aquest sergent?, a designació dels caps d'àrea, que són els
que ens han determinat com ha d'anar l'organigrama i quins comandaments poden
assumir  les  funcions  determinades  que  aniran  passant  per  les  seccions,  és  a
designació del cap d'àrea, que s'ha tingut en compte per formació i  perquè té una
àmplia experiència sobretot en el tema de mobilitat, que ha de ser aquest sergent qui
ha de portar a terme aquesta secció. 

- senyor Fernàndez: Només per concretar alguna cosa. En relació al que ha dit  la
senyora Rivas, dir que és evident que a partir del moment que a un sergent li donem
unes funcions addicionals, deixarà de fer alguna de les coses que feia i això s'ha de
repartir amb la resta dels sergents, un que hi és, en comissió de serveis, i un que
s'habilitarà, una habilitació que no és una qüestió merament política, sinó que és una
habilitació temporal, de la persona que, pensem, fruit dels informes del propi cap, que
és el que pot complir els millors requisits per fer aquestes funcions, torno a repetir,
amb una habilitació que sempre ha de ser temporal. Jo crec que podríem arribar a
discutir sobre si l'ideal hagués sigut discutir íntegrament totes les modificacions que
volem fer en aquesta àrea, podria ser, és possible, però en aquest cas portem una
única creació d'una secció que va en la línia d'intentar, no vull parlar de reconduir, va
en la línia d'intentar clarificar algunes funcions, que vostè sap que s'havia de fer. Jo
crec que algunes coses, deixant a part el que deia aquell famós informe, una de les
coses que també venia a dir és que no estaven prou clarificades les funcions, sobretot
dels comandaments, i això va en aquesta línia. Possiblement, fora bo, potser ho farem,
fer una trobada amb tots els portaveus, per explicar, més o menys, quines són les
línies en les quals volem treballar per intentar decidir el que és la millora organitzativa.
La persona que ens ha vingut, el senyor Verdugo, en la qual nosaltres confiem, té
àmplia  experiència  en això,  bàsicament  en temes organitzatius,  i  confiem que ens
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pugui ajudar a crear aquestes seccions que no vol dir que la gent tingui més feina, sinó
clarificar el que ha de fer cadascú i per això diem que no implica, d'entrada més gent,
per fer aquestes funcions, en tot cas, és veritat que hi haurà un sergent més, perquè
entenem que la línia de comandament s'ha de completar, però alhora no implicarà més
cost econòmic, perquè en definitiva, aquest sergent que farà aquestes funcions, en
deixarà de fer altres, i el que deia el senyor Vilà, és evident, tenim un sergent que és el
que fa bàsicament aquestes funcions, les ha fet tota la vida, per tant, la previsió nostra
és que aquest mateix sergent que està fent aquesta tasca de mobilitat des de fa molts
anys,  agafi  altres  tasques,  s'impliqui  més,  que  això  no  vol  dir  que  deixi  de  fer
íntegrament tot el que feia, però segurament que l'haurem d'alliberar d'altres tasques,
però tots tenim en ment quin és el sergent que pot tenir aquest perfil, el que passa és
que en aquest moment, el que fem és la secció i automàticament hem de passar per
Junta de Govern o per Ple, per on el secretari cregui oportú, qui ha de fer aquestes
funcions, però vostès que han estat governant, saben més o menys el perfil, perquè
tenim tres sergents, com ha dit la senyora Rivas, un està en comissió de serveis, per
tant difícilment pot ser, una persona que al cap d'un any s'ha de decidir si es prorroga
o no, un altre que és d'habilitació, que podria cobrir el perfil, però és veritat que hi ha
una persona que fa molt temps que porta el tema de mobilitat i senyalització, per tant,
jo crec que és una persona que té molts números perquè pugui fer aquesta funció. Ara
bé, torno a repetir, fora bo, potser, i no dic pas que no, el govern ho estudiarem, amb
aquest  esquema  de  diferents  modificacions  que  volem  fer,  que  en  una  Junta  de
Portaveus puguem posar sobre la taula les diferents modificacions que volem aplicar,
sempre amb l'objectiu d'intentar millorar organitzativament la pròpia àrea, que jo crec
que compartim, que és un repte important, jo crec que en aquest començament de
mandat varem iniciar, per alguns segurament amb encerts, per altres, no massa, però
jo crec que ara estem en la línia d'intentar posar els elements perquè això es pugui
reconduir. No sé si he clarificat algunes coses que quedaven a l'aire, però la voluntat
ha sigut aquesta. 
Que  en  l'exposició  de  motius  no  surti  massa  el  tema  de  la  mobilitat,  això  és
subsanable, però pensi que l'exposició de motius és un resum del que és la proposta i
si haguéssim posat dues línies més en relació a la mobilitat tampoc hagués passat res,
però bé, com que ningú podrà dubtar de la voluntat de la mobilitat perquè hi ha un punt
on només parlem d'això, com a gran acord local, jo crec que queda palesa la voluntat
de la mobilitat d'aquest govern.

-  senyora  Rivas:  Senyor  alcalde  li  agraeixo  la  seva  intervenció.  Miri,  la  senyora
Zaragoza em deia que si queden coses en el tinter, que li sap greu, jo li demanaria que
les que han quedat en el tinter se'ns contestin per escrit.

- senyora Zaragoza: Sí, ja li he dit que farem un informe més exhaustiu.

- senyora Rivas: Jo li demanaré que no m'ha contestat quina serà la formació que farà
aquest sergent, m'ha dit que en faria i que la decidirà el seu cap, però a mi m'agradaria
saber quina serà aquesta formació. I quan ha parlat de l'encaix, ens ha dit que hi ha un
projecte del sots inspector, és cert, això ens ho va dir a la Comissió Informativa, jo
quan vostè diu coses, jo les reconec, només faltaria, i a mes vostè va dir que hi havia
un projecte del sot inspector que es creaven noves seccions, però en cap moment
se'ns va explicar a cap de nosaltres, quines eren aquestes noves seccions que es
creaven, per tant, jo li demanaria que no parlin en plural, que parlin en concret, que és
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un tema prou important per parlar en concret, i que ens facin arribar aquest projecte
del sots inspector, o que sinó ja li demanarem hora nosaltres, decideixin vostès que
volen fer, perquè ens presenti aquestes noves seccions, que se suposa que a vostès
ja els hi han presentat i a nosaltres encara no, i creiem que som regidors, com vostès,
però  malgrat  estar  a  l'oposició  hem de  tenir  la  suficient  opinió  per  poder  opinar  i
aprovar o no determinats temes que es porten aquí.
Entenem, i ho tornem a dir, que aquest sergent deixarà de ser operatiu en tasques que
feia, si, suposo que la dec avorrir o la dec cansar, però és la meva feina, ho dic per la
cara que posa, però és la meva feina fer aquestes preguntes, perquè els acords que
prenem, o quan votem a favor o en contra, això queda escrit en acta i ens agrada, com
sempre  hem  fet,  argumentar-ho  de  la  millor  manera  que  sabem.  Aquest  sergent,
entenem que deixarà de ser operatiu en tasques que actualment feia, i quan li dèiem
com es cobriran, ens confirmen que serà amb aquesta plaça de nou sergent habilitat.
Miri, les habilitacions, quan algú fa una habilitació, només fan un examen escrit i un
psicotècnic, i aquests nous comandaments no han passat ni per l'escola, a més una
habilitació es pot treure i posar quan un creu, políticament, que es pot treure i posar,
per això, sí que recollim el guant que ens tira l'alcalde i que hem entès que ens tirava
l'alcalde, de poder-ne parlar en una comissió informativa o en una Junta de Portaveus i
que es tingui en compte també la nostra opinió, amb els vuit anys que hem estat al
govern, de com ha funcionat la policia. A nosaltres ens agrada que parli de millorar, de
millorar el cos de la Policia Local, això senyor Alcalde és el que tots pensem que s'ha
de fer,  i  a més així,  el  Pla de Qualitat,  aquest famós Pla de Qualitat,  que segons
perquè és important i segons perquè no ho és, també ho establia, per tant, compti amb
nosaltres per aquesta millora organitzativa de l'Àrea de la Policia Local amb la qual
crec que tots els grups que estem aquí presents hi participarem de bon grat. 

- senyor Vilà: Manifestar que el nostre vot serà de confiança, serà un vot afirmatiu, que
no era el primer vot que teníem pensat,  gràcies a les explicacions que m'ha fet el
senyor secretari abans d'entrar al Ple, i sobretot la seva intervenció ha salvat el punt,
per això serveixen els debats, si haguéssim de votar directament ja no valdria la pena
venir aquí. Per tant, voldríem dir, i agafo tant les paraules de la senyora Rivas, com les
seves, senyor alcalde, que en pròximes modificacions importants d'aquesta àrea, en
puguem parlar, si és en una comissió informativa i el regidor pot venir i explicar-ho,
millor que millor, i poder-ho debatre, no tal com ha anat aquesta vegada, per tant, tal
com també deia, és una àrea prou sensible i prou que hem patit tots els que hem estat
al govern, per poder-hi dir la nostra i que se'ns pugui escoltar, per tant, el nostre vot,
tal com he manifestat, serà un vot afirmatiu.

- senyora Zaragoza: Contestar-li a la senyora Rivas que la formació que comença el
mes vinent ja està supervisada, en tot cas, li farem un informe de quina formació farà
el  sergent,  i  en quant  al  projecte de reestructuració,  si  no ho he entès malament,
l'Alcalde ja s'ha ofert per fer una junta de portaveus i explicar quin és aquest projecte
de reestructuració, amb totes les seccions que hi haurà i amb tots els comandaments
que han d'assumir les funcions determinades, és a dir, passarem aquesta secció i en
passarem d'altres. Dir-li que no he posat cares, l'especialista en fer cares és vostè, en
tot cas.

- senyor Fernàndez: Bé, en qualsevol cas, ja ho he dit al principi, farem un monogràfic,
els hi diré al regidor i al cap de la Policia, que el mes de gener muntin una jornada per
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explicar el tema. El document que ens va entregar a nosaltres, senyora Rivas, no va
ser  un  informe,  va  ser  un  document  que  el  propi  govern  va  demanar,  perquè  a
vegades,  quan volem prendre decisions,  demanem els  informes i  que faci  un  cap
d'Àrea un informe no vol dir que sigui un informe públic per tots els regidors, a vegades
el  govern  també  necessita  aquest  tipus  d'informes.  El  nostre  compromís,  com  a
govern,  és  fer  un  monogràfic,  però  m'agradaria  que  aquest  monogràfic  serveixi
sobretot, per mirar el futur, tots som conscients que és una àrea molt important, veureu
que d'aquesta proposta que fa el propi cap, moltes coses venen donades pel famós
informe, moltes venen donades per aquell informe, per tant, el que hem fet ha sigut
recollir  una  mica  els  suggeriments  que  hi  havia,  organitzatius.  Per  tant,  el  meu
compromís  és  fer-ho,  però  m'agradaria  que  en  aquests  moments,  que  entrem en
aquesta etapa, que agraeixo el vot positiu del grup d'Esquerra, és que comencéssim
una mica a treballar en una àrea important, i que amb aquest nou cap que comença
ara el dia 1 de gener, recordem que en aquest Ajuntament s'ha treballat molt de forma
habilitada, el cap que va marxar va treballar durant molts anys com a habilitat, de cap
accidental a habilitat durant dotze o quinze anys, per tant, és una figura que és veritat
que fora bo que no fos habitual, jo comparteixo aquest esperit, però que està pensada
per un cas excepcional, per tant, l'idea és que aquesta plaça es convoqui, oberta, i que
es  pugui  presentar  més  gent,  però  és  evident  que  el  fem  ara  és  una  proposta
d'emergència, que és habilitar un sergent, que és el que ens dóna aquest equilibri en
aquesta àrea.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que l’Ajuntament de Palafrugell, segons el Padró d’Habitants, té una població de
dret d’uns 23.000 habitants.
 
Atès el que estableixen els articles 25 i 26 de la Llei 7/1985, reguladora de les Bases
de Règim Local, conforme els municipis amb una població de dret superior als 20.000
habitants, han de prestar el servei de protecció civil.
 
Atès que és necessari adscriure un funcionari de carrera per realitzar les funcions de
coordinació  de  Protecció  Civil  i  Mobilitat  Urbana,  funcionari  de  carrera,  C1,
complement de destí 20, a jornada completa (37,5 + 5 PJ = 42,5 hores setmanals), i
1861,5 hores en còmput anual.
 
Atès l’informe emès pel Sotsinspector de la Policia Local, conforme cal crear aquest
lloc de treball (s’adjunta organigrama), d’acord amb el projecte de gestió del cos de la
Policia  Local  presentat  per  desenvolupar,  amb efectes  administratius  del  dia  1  de
gener de 2013, d'acord amb la següent estructura jeràrquica:
a) Regidor Delegat de la Policia Local
b) Cap de la Policia
c) Sergent
 
Atès el que disposa la Llei 7/2007, pel que s’aprova l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic
(EBEP), i el Decret legislatiu 1/1997, pel que s’aprova el text refós en matèria de funció
pública de Catalunya, el Decret 214/1990, pel que s’aprova el Reglament de personal
dels ens locals.
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Atès  que,  així  mateix,  en  el  darrer  any  s'ha  desenvolupat  la  col·laboració
interadministrativa amb el Consell Comarcal del Baix Empordà per redactar els  Plans
d'Autoprotecció  del  Municipi  de  Palafrugell  (PAU),  que a títol  enunciatiu  serien  els
següents:

– Usos Bòbila Vella
– Festa de Cap d'any
– Festes de Primavera
– Havaneres
– Pista de Gel (Nadal)

Atès que cal centralitzar aquestes funcions de coordinació en un determinat lloc de
treball  a  l'Àrea  de  la  Policia  Local,  que  ostenta  les  competències  en  matèria  de
Protecció Civil i Mobilitat.

El  Ple  de  l’Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),   els
senyors Gómez, Prats, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià,
Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), total catorze vots a favor; i les abstencions de 
la senyora Rivas i  del senyor Genover (Entesa), de la senyora Galiana i  el  senyor
Rodrigo (PP), i del senyor Guerra (PxC), total cinc abstencions:

Crear la secció de Mobilitat i Protecció civil de l'Àrea de la Policia Local sota la direcció
d'un Sergent,  amb el  conjunt  de  funcions  que s’esmenten  tot  seguit,  amb efectes
inicials d’1 de gener de 2013.
 
El seu horari laboral serà flexible i adequat al seu lloc específic de treball i pels motius
de servei que es puguin donar.
 
Les funcions a desenvolupar són les següents:
 
a) Coordinació:
Mantenir  relació  directa  amb  els  departaments  de  l’ajuntament  que  afecten  a
aquestes àrees.
 Exercir  conjuntament,  amb  la  prefectura  de  la  Policia  Local,  les  tasques  de
planificació que permetin enllaçar la part de gestió amb l’operativa del servei per a
complir amb les expectatives ciutadanes i polítiques.
Gestionar i supervisar que la informació arribi a tots els departaments municipals
per  a  mantenir  actualitzades  les  directrius  establertes  pels  diferents  procediments
normalitzats de treball, comunicats interns, ordres de règim intern, instruccions etc... 
per fets relacionats i vinculats amb aquestes àrees.
Altres funcions que es determinin per a la millora de la coordinació i la informació
entre departaments implicats en aquestes àrees.
 
b) Protecció civil:
Controlar el cronograma de l’homologació i revisió dels Plans local d’emergències.
Controlar  el  cronograma de  l’actualització  dels  Plans  locals  d’emergències  de
protecció civil
 Aportar  millores  a  tenir  en  compte  per  a  la  seva  revisió  en  els  Plans  locals
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d’emergències de protecció civil.
La participació en l’elaboració dels Plans d’autoprotecció.
Controlar el cronograma d’homologació i actualització dels Plans d’autoprotecció.
Aportar millores a tenir en compte per a la revisió dels Plans d’autoprotecció.
La introducció i actualització dels Plans d’emergències municipals i d’autoprotecció
en la plataforma HERMES.
Participar en les comissions de protecció civil.
Coordinar els serveis municipals operants en supòsits d’emergència segons els
Plans de protecció civil i d’autoprotecció.
 Tenir  actualitzada  totes  les  dades  relatives  als  Plans  locals  d’emergència  i
autoprotecció.
Fer públic els comunicats d’activació i desactivació i altres comunicats relatius a
les declaracions formals d’estat d’alerta o emergència.
La coordinació dels membres de l’Associació de voluntaris de Protecció civil de
Palafrugell.
La gestió i  el  control  de tota la documentació que es generi  dins de l’àrea de
protecció civil, així com el seu arxiu.
Aquelles funcions relacionades amb la protecció civil que, per normativa, siguin
competència municipal.
 
c) Mobilitat Urbana:
Responsable tècnic de la Policia Local en el Pla Local de Seguretat Vial.
Responsable tècnic de la Policia Local en el  Pla Local de Mobilitat  Urbana de
Palafrugell.
El control i la gestió de les càmeres de control i pacificació del trànsit que hi hagin
a la població.
La millora de senyalització viària tant vertical com horitzontal.
La gestió d’execució i econòmica de senyalització horitzontal, donant coneixement
al Cap de la Policia Local.
Donar resposta a les sol·licituds d’informes formulats pel departament d’urbanisme
i enginyeria de l’Ajuntament, respecte de l’ocupació de via púbica amb elements de
construcció i/o millora. 
Elaboració d’informes de demanda interna i externa relacionats amb la mobilitat.
La col·laboració amb la Prefectura de la Policia Local envers l’anàlisi i tractament
de les millores viàries.
 Anàlisis,  avaluació  i  propostes  per  a  detectar  el  possibles  punts  negres  de
circulació  i  les  mesures  correctores  a  adoptar  per  aconseguir  la  seva  reducció  o
eliminació.
Mantenir actualitzades les dades i la informació de les ordenances municipals de
circulació amb les modificacions corresponents.
Estudi i  propostes de treball  respecte a la seguretat del trànsit  que tenen una
repercussió  directa  sobre  la  seguretat  dels  vianants  i  una  limitació  per  a  la  resta
d’usuaris de la via pública.
Proposar  mesures  per  aconseguir  una  major  fluïdesa  de  circulació  en  aquells
carrers amb gran densitat de trànsit i que provoquen retencions a la circulació viària. 
Informar de les modificacions sofertes en la normativa o procediments de treball,
tant de caràcter administratiu com penal,  en matèria de trànsit.
Altres funcions relacionades amb l’estudi i projectes de la mobilitat
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6.- RETRIBUCIONS REGIDORS – ANY 2013.- Aprovació.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que aquest punt és l'acord que es va fer de
retribucions en el plenari del dia 7 de juliol de 2011, que plantejava unes retribucions,
ja en el pressupost de 2012 es varen congelar, i aquest any 2013 el que es pretén és
no fer ús tampoc de la clàusula d'actualització, per tant, les congelem també, i dir que
hi  havia  un  apartat  en  aquesta  clàusula,  que  deia  que  els  regidors  que  siguin
parlamentaris, tant a les corts generals com al Parlament de Catalunya, mentre no es
dissolguin les cambres, només cobraran com a assistència al plenari, per tant, aquesta
vegada hi haurà dues persones afectades, la senyora Montalban que estava afectada
ja, i l'alcalde també queda afectat, per tant, a partir de ja, només tindrem, en aquest
cas meu i de la senyora Montalban, només tindrem l'assignació a plenaris, és a dir,
deixaré de percebre les retribucions com a Alcalde, per assistència a les Juntes de
Govern, per tant, no tindré retribucions o indemnitzacions per assistència a les juntes
de govern, sinó només al plenari.

-  senyora Rivas:  Absolutament  d'acord amb la  congelació  dels sous dels  regidors,
només faltaria, i de fet, crec que va ser a l'any 2012, però també el 2011, portem ja
uns quants anys congelant els sous dels regidors, des de l'any 2009, portem quatre
anys congelant sous, em sembla que el moment ho requereix i hem de ser els primers
que hem de donar exemple als ciutadans, amb la qual cosa, ens sembla perfecte que
els 460 euros que cobrem els regidors de l'oposició, ens siguin congelats, i agraïm
també  que  als  tres  parlamentaris,  que  ja  tenen  el  seu  sou,  i  que  cobraran  del
Parlament  de  Catalunya,  cobrin  també  només  aquests  460  euros  d'assistència  al
plenari. Crec que això és un bon exemple, en un moment en què hi ha famílies que no
poden arribar a final de mes.

- senyora Sabrià: Una proposta cap al  govern, en aquest cas seria un prec o una
proposta, com ho vulguin entendre. Entenem que els 25.000 euros, i així ens ho ha
confirmat l'Interventor, d'assistència a la Junta de Govern Local, per part de l'Alcalde,
estaven pressupostats i per tant, en aquest cas, generarien un futur romanent, i no cal
que estiguin disponibles a aquest efecte, i per tant, des d'Esquerra, la proposta que
faríem és poder portar, de cares a un dels propers Plens, és una proposta per poder
vincular aquests diners a propostes de promoció econòmica, alguns dels temes que a
dia d'avui pengen per part de promoció econòmica, com podria ser l'Àrea d'Empresa,
que depèn de subvencions que potser no arribaran, i pensem que un bon incentiu o
una bona manera  de  fer  ús  d'aquests  recursos  que en aquests  moments  queden
alliberats  és  vincular-los  tant  a  temes  ocupacionals  com  a  temes  d'activació
econòmica, no tanquem la proposta, estem disposats a parlar-ne, estem disposats a
lliurar una proposta, per escrit, si així ho creuen convenient, però també a rebre les
propostes, directament del govern, però ens sembla que podria ser una bona opció.

- senyor Fernàndez: Bé, recollim la proposta que fa el grup d'Esquerra, dir, en tot cas,
que deixin que sigui el govern, durant el mes de gener, perquè això també implicarà un
ajust de cartipàs, és evident que a ningú se li escapa que segurament que el proper
govern haurà de fer algun ajustament a nivell de dedicacions i per tant, potser hi haurà
algun regidor o regidora que hagi de fer alguna dedicació més en quant a horari, per
tant,  no  dic  pas  que una  gran  part  d'aquest  import  pugui  anar  a  una partida  que
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puguem consensuar, però potser alguna part ha d'anar per compensar més dedicació
dels regidors. Com que el govern això no ho hem parlat i per tant, en qualsevol cas, si
hi ha algun ajust d'aquest tipus, serà a partir del mes de febrer, en tot cas, parlem-ne,
no dic pas que no, parlem a partir del gener què pot passar amb això. 
En qualsevol cas, senyora Rivas, és veritat que fa molts anys que la retribució està
congelada, però també fora bo reconèixer que aquest govern, en relació a l'anterior,
quan  va  fer  la  política  de  salaris,  va  tenir  una  reducció,  en  còmput  global,  entre
assignació als grups polítics i demés retribucions, de més d'un 25%, vull dir que també
està  bé  que  en  aquest  cas  ho  diguem,  tot  i  que  és  just  reconèixer  que  aquest
Consistori, des de l'any 2003 cap aquí, no és precisament que sigui un consistori que
tingui rècords de sous, i això crec que ho podem compartir tots plegats, però penso
que en aquests moments està bé fer aquest gest per estar més al costat de la gent
que ho està passant molt i molt malament, per tant, recullo el prec d'Esquerra, parlem-
ne,  no  dic  pas  que  no,  en  tot  cas,  com  que  tenim  una  proposta  a  nivell  de
reestructuració interna, parlem-ne a partir de fer aquesta proposta.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

1. Atès l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de Palafrugell el dia 7 de juliol de 2011,
i que literalment diu:
 
Primer.- Establir el règim de dedicació parcial que es recull als articles 28 b), 29 i 30
del ROM, a favor del següent regidor:
-          El  regidor  delegat  de Serveis  Municipals  i  de Medi  Ambient,  senyor  Xavier
Rangel i Martínez
La dedicació parcial setmanal serà de 25 hores, amb una retribució bruta anual de:
24.000 euros, prorratejat per 14 pagues.
 
Segon.- Aprovar les següents indemnitzacions per assistències efectives als òrgans
municipals col·legiats (Ple de la Corporació i Junta de Govern Local):
 
Annex I
 
 unitari sessions any

Assistència a la Junta de Govern Local Alcalde 512,00 € 48 24.576,00 €
Assistència a la Junta de Govern Local 1r.  Tinent
d'Alcalde

365,00 € 48 17.520,00 €

Assistència a la Junta de Govern Local regidors
delegats àrees municipals

242.00 € 48 11.616,00 €

Assistència a la Junta de Govern Local regidors
adjunts d’àrees municipals 

210,50 € 48 10.104,00 €

Assistència al Ple per regidor 460,00 € 12 5.520,00 €
 
Annex II
 
REGIDOR Sessions  Junta  de

Govern Local
Sessions Ple
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FERNANDEZ IRUELA JULI 48 12 

ROCAS GUTIERREZ XAVIER 48 12 

ZARAGOZA LLIRINOS JUDIT 48 12 

VENCELLS SERRA JOAQUIM 48 12 

MAURI JUNQUÉ MARGARITA 48 12 

RANGEL MARTINEZ XAVIER   

GOMEZ CASAS ALBERT
PRATS ESTEVE FREDERIC
FRIGOLA BORRAS M TERESA
PUJOL MASCORT LLUIS
MONTALBAN VILAS BEGONYA
SABRIÀ BENITO SERGI
VILA BONMATI XAVIER
LLEDO SALVADOR MÀRIUS
FARRARONS TURRÓ M CARME
RIVAS MASCAROS NÚRIA
GENOVER RIBAS GUILLEM
RECIO LOPEZ ANA REMEDIOS
GALIANA GARCIA LAURA
RODRIGO LOPEZ F JAVIER
GUERRA CASTILLO EDUARD
 

48 
48
48
48
 

12 
12
12
12
12
12
12
12
12
12
12
12
12
12
12
 

   

   
 
En el còmput mensual i anual es meritaran el número d’assistències que figuren en el
quadre annex I a aquesta proposta, que també s’aprova.
 
Al final de cada exercici econòmic, es regularitzaran les assistències abonades segons
el que es disposa a l’apartat anterior, en referència a la concurrència efectiva a les
sessions,  de manera que si  algun Regidor  no hagués concorregut  efectivament  al
nombre de sessions del Ple o de la  Junta de Govern Local establertes en el quadre
annex II, meritarà únicament assistències per les concurrències efectives.
 
No obstant l’exposat, i només pel que fa a la Junta de Govern Local, es tolerarà un
màxim de sis faltes d’assistència justificades al llarg de l’any, sempre i quan s’acrediti,
per part del Regidor, mitjançant declaració jurada, que s’estan realitzant tasques de
l’Àrea o districte que es gestiona.
 
Pel que fa a l’annex I, que regula el Ple per Regidor, 460 euros x 12 sessions = 5.520.
euros anuals, s’entén que la quantitat de 5.520 euros anuals és una quantitat màxima i
limitativa per cada any, encara que s’assisteixi a més de 12 sessions plenàries. Cas
que  no  s’assoleixi  el  nombre  de  12  sessions,  les  indemnitzacions  a  satisfer  per
assistència a Ple, serà de 460 euros, per cada Ple efectivament assistit. 
 
Els regidors que siguin parlamentaris, tant a les Corts Generals com al Parlament de
Catalunya, i mentre no es dissolguin les cambres, només cobraran per assistència al
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Ple Corporatiu.
 
El règim d’assistències és aplicable també als Regidors no membres de la Junta de
Govern Local que hi assisteixin en qualitat de convidats, excepte els grups municipals
a l’oposició.
 
Tercer.- Aprovar  assignar  la  dotació  econòmica  als  sis  grups  municipals:  150  euros
mensuals per grup i 135 euros mensuals per cada regidor adscrit al grup a partir del segon
regidor  (el  primer  compta  com  a  grup),  de  forma  que  resulta  el  següent  quadre  de
dotacions als grups municipals:
 
GRUP
MUNICIPAL

NÚM.
REGIDORS

APORTACIÓ
PER REGIDOR

APORTACIÓ
PER GRUP

APORTACIÓ
TOTAL MES

APORTACIÓ
TOTAL ANY

PSC 6 135,00 € 150,00 € 825,00 € 9.900,00 €

CIU 5 135,00 € 150,00 € 690,00 € 8.280,00 €

ERC 4 135,00 € 150,00 € 555,00 € 6.660,00 €

ENTESA 3 135,00 € 150,00 € 420,00 € 5.040,00 €

PPC 2 135,00 € 150,00 € 285,00 € 3.420,00 €

PxC 1 --- 150,00 € 150,00 € 1.800,00 €
 
Aquestes quantitats s’ingressaran a nom de cada Grup Municipal a l’entitat bancària
que assenyalin els respectius portaveus. 
 
Quart.- Les indemnitzacions i assignacions a què es refereixen els apartats primer, segon i
tercer d’aquest acord, seran revisades amb periodicitat anual a partir del mes de gener de
2012, segons els increments i disminucions que experimenti percentualment l’IPC català
publicat per l’Institut Nacional d’Estadística (INE) o organisme que pogués substituir-lo.
 
A  les  quantitats  assignades  com  a  indemnitzacions  s’hi  aplicarà  la  corresponent
retenció en concepte de l’IRPF.
 
Atès l'acord adoptat pel Ple ordinari del dia 29 de novembre de 2011, conforme es
congelen les retribucions i indemnitzacions dels regidors, així com les subvencions de
grup municipal, per tot l'any 2012.

Atès que cal continuar amb la congelació que es va acordar en el Ple anteriorment
esmentat, també per tot l'any 2013.

Atès que dos membres de l'equip de govern i un de l'oposició han estat elegits diputats
pel Parlament de Catalunya, en els eleccions autonòmiques del dia 25 de novembre
de 2012.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Deixar sense efecte la clàusula de revisió prevista per les retribucions dels
regidors de l’Ajuntament de Palafrugell, així com les indemnitzacions per assistències
a les Juntes de Govern Local i  Ple, i  l’import fix i  variable de les subvencions que
perceben els diferents grups municipals, per l’exercici pressupostari i comptable 2013.

Ple de 27 de desembre de 2012 18



Ajuntament de Palafrugell

 
Segon.- Els  imports  a  percebre  al  llarg  de  tot  l’any  2013,  seran  els  que  consten
descrits en l’acord de Ple del dia 7 de juliol de 2011.
 
Tercer.-  Els  membres  del  Ple,  que  hagin  estat  elegits  Diputats  al  Parlament  de
Catalunya,  cobraran  la  indemnització  per  assistència  a  Ple,  de  460  euros.  Els
membres de l'Equip de Govern no obraran les retribucions que els hi puguin pertocar
per assistir a la Junta de Govern Local.

Quart.- Notificar el present acord a les àrees d’Intervenció, Tresoreria i Nòmina.

7.-  CREACIÓ  D'UN  FITXER  DE  TITULARITAT  MUNICIPAL  DEL  CENTRE  DE
DISTRIBUCIÓ D'ALIMENTS.-  Aprovació.

Intervé la senyora Zaragoza, manifestant que amb aquest acord es dóna compliment a
la  Llei  de  Protecció  de  Dades,  cada  vegada  que  es  crea  un  ens  que  depèn  de
l'Ajuntament  o  un  Institut  depenent  de  l'Ajuntament,  hem de crear  un nou fitxer,  i
aquest fitxer integrarà les dades de les persones que s'adrecen a aquest centre de
distribució d'aliments. És només donar compliment a la Llei de Protecció de Dades.

-  senyora  Farrarons:  Sé  que  no  és  ben  bé  el  tema  del  que  tracta  el  punt,  però
m'agradaria manifestar que som conscients que aquest fitxer és degut a què les dades
són d'un caràcter i que és un tema delicat i les dades que es maneguen són delicades,
però ens ha arribat que no tothom fa ús dels drets que té en el banc d'aliments, és a
dir, que hi ha torns que se salten, els usuaris que tenen assignada una assignació, en
un moment donat no en fan ús, i que potser seria el moment de revisar o de proposar
fer un seguiment dels usuaris d'aquest servei, perquè en un moment que els recursos
són escassos i la necessitat és molta perquè són moments molt difícils, no tothom fa
ús dels recursos que se'ls hi han assignat per part de serveis socials.

- senyora Zaragoza: En tot cas, aquest punt que passem és la creació del fitxer,  i
penso que és la regidora de Benestar Social qui l'hauria de respondre.

- senyora Mauri: Jo, senyora Farrarons, és que no he entès ben bé la seva pregunta.
Passàvem ara un tràmit administratiu necessari per garantir la confidencialitat de les
dades que surten de l'Ajuntament per donar aquest servei de Centre de distribució
d'aliments, i la pregunta seva no l'he entesa.

- senyora Farrarons: ens consta que hi ha torns per fer ús del banc d'aliments, que no
es compleixen, que l'usuari no fa ús d'aquest torn que té assignat. Això, en un moment
que els recursos són els que són, si no en fa ús, per tant, això no es gasta, però no hi
ha cap seguiment del perquè no n'ha fet ús, i el proper torn el torna a tenir igualment.
En aquest moment el banc d'aliments ha tingut un fort increment però potser arribarà
un moment que no es podrà donar, els recursos són limitats.

- senyora Mauri: Per accedir a aquest servei hi ha unes condicions i s'han de complir
uns requisits i també s'han de complir unes obligacions per part dels usuaris. Jo si
volen, potser no és el moment ara d'explicar-ho, però si volen, en una comissió o un
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altre dia, podem parlar-ne. Perquè el  senyor Vilà també em va demanar que li  fes
arribar el  barem per accedir-hi  els usuaris.  Això es formalitza amb un conveni que
encara no el tenim signat,  però jo, si  volen, en una comissió,  els hi  puc portar els
barems i totes les dades perquè vostès, amb aquest plantejament que ara fan, que no
tinguin  cap  dubte  a  l'hora  que  s'apliquin  els  recursos.  Dir  que,  només  vostè
concretament, em diu que si un usuari no fa ús del Centre de Distribució d'Aliments,
què passa?, doncs bé, l'usuari té uns dies determinats per fer ús del Centre, el seu
dret que té reconegut i  si fa incompliment, la segona vegada no se li  dóna aquest
servei, perquè s'entén que no el necessita, es fa un seguiment, vull dir que si volen els
hi puc explicar més detalladament i veuran que hi ha una total transparència i a més,
controlat, perquè no hi hagi cap recel de pensar que hi ha usuaris que hi van sense
necessitat.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que la  Llei Orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de
caràcter personal (LOPD) i el  Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel que
s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei Orgànica 15/1999, de 13 de
desembre, de protecció de dades de caràcter personal (RLOPD) obliguen a portar a
terme determinades actuacions en relació al tractament de les dades de les persones
físiques, actuacions que han d’anar orientades principalment a garantir  la qualitat  i
seguretat de les dades i els drets de les persones interessades o afectades.

Atès  que  l’Ajuntament  de  Palafrugell,  en  l’àmbit  de  les  seves  competències,  en
l’exercici de les seves potestats i en compliment de les seves obligacions legals, tracta
dades de caràcter personal dels ciutadans i del seu propi personal. L’article 20 de la
LOPD i els articles 52 a 54 del RLOPD regulen la creació, modificació o supressió de
fitxers  de  dades  de  caràcter  personal  de  les  administracions  públiques.  Aquestes
normes indiquen que la creació, modificació o supressió dels fitxers s’ha d’efectuar per
mitjà de disposició de caràcter general o acord que s’ha de publicar en el diari oficial
corresponent. A partir de la seva aprovació definitiva, la informació bàsica dels fitxers
s’ha de notificar a l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades, d’acord amb l’art. 11.2.a
de la Llei 32/2010, d‘1 d’octubre, de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades, per a
la seva inscripció al Registre de fitxers públics.

Atès que en l’actualitat s’observa la necessitat de crear un nou fitxer que integrarà les
dades  de  les  persones  que  s’adrecen  al  Centre  de  Distribució  d’Aliments  de
l’Ajuntament de Palafrugell.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Aprovar la creació d’un fitxer de titularitat d’aquest Ajuntament, la denominació i altres
referències bàsiques del qual són les següents:

1.- Nom del fitxer: Centre de Distribució d’Aliments
2.- Finalitat i usos: Gestió del Centre de Distribució d’Aliments
3.- Persones o col·lectius afectats: Persones sol·licitants d’aliments
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat o del seu representant legal
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5.- Procediment de recollida de dades: Formularis, enquestes o entrevistes
6.- Estructura  del  fitxer  i  dades  incloses:  Nom  i  cognoms,  DNI,  adreça,  telèfon,
signatura; dades familiars, nacionalitat, data i lloc de naixement
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat
8.- Cessions: No es preveuen 
9.- Transferències internacionals: No es preveuen
10.- Unitat responsable: Serveis Socials
11.-  Atenció  als  interessats,  si  escau,  en  l’exercici  dels  drets  d’accés,  rectificació,
oposició i cancel·lació: Ajuntament de Palafrugell
12.- Nivell de seguretat: Bàsic

El responsable del fitxer serà l’Ajuntament de Palafrugell, el qual adoptarà les mesures
de gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la confidencialitat, la seguretat
i la integritat de les dades, així com l’exercici efectiu dels seus drets per part de les
persones afectades o interessades.  Seran d’aplicació les mesures de seguretat  de
nivell de seguretat bàsic, que resulten principalment de l’adopció a nivell intern de les
mesures  previstes  en  el  títol  VIII  del  Reglament  de  desenvolupament  de  la  Llei
Orgànica 15/1999, de 13 de desembre, aprovat pel Reial Decret 1720/2007, de 21 de
desembre.  El  detall  d’aquestes  mesures  i  la  seva  aplicació  concreta  figuren en el
Document de Seguretat de l’Ajuntament 

8.-  MODIFICACIÓ  CLÀUSULES  CONTRACTUALS  DEL  CONTRACTE
D'ARRENDAMENT DE LES INSTAL.LACIONS DEL FAR DE SANT SEBASTIÀ, PER
UNA ACTIVITAT DE RESTAURACIÓ.- Aprovació.-

Intervé el  senyor  Rocas manifestant  que el  Ple  de 31 de juliol  passat  va  aprovar
l'adjudicació definitiva del contracte d'arrendament de part de les instal·lacions del Far
de Sant Sebastià per a la instal·lació i explotació d'una activitat de restauració, per un
període inicial de vint anys prorrogables. 
Una aprovació que tancava tot un procés administratiu iniciat a principis de març de
2012,  quan  el  Port  de  Barcelona  comunicava  a  l'Ajuntament,  l'atorgament  de  la
concessió  per  a  l'ocupació  de  les  instal·lacions  del  Far  de  Sant  Sebastià  per  a
l'habilitació i explotació d'un Centre d'Interpretació. Com saben, el plec de condicions
de l'esmentada concessió permetia a l'Ajuntament que pogués sotsarrendar o cedir l'ús
parcial  de les instal·lacions com a prestació accessòria i  mitjançant el  procediment
legalment establert, per tal que es pogués explotar un Bar Restaurant amb terrassa
exterior, a un adjudicatari que acredités capacitat i solvència en el sector del turisme
de restauració. 
Fruit  d'aquesta  possibilitat,  el  plenari  de  24  d'abril  d’enguany  aprovava  el  plec  de
clàusules  econòmiques,  administratives  particulars  i  prescripcions  tècniques
reguladores  del  contracte  per  a  l'arrendament  d'aquestes  instal·lacions,  mitjançant
licitació oberta i convocava concurs per a l'adjudicació del contracte esmentat. 
Dins el termini legal de la licitació d'aquest concurs es va presentar una única proposta
per gestionar l'esmentat arrendament, una única oferta que aleshores va proposar una
modificació  puntual  de la clàusula vuitena en relació als  terminis  de pagament  del
cànon avançat.
Atès que es tractava d’una modificació que no variava la quantia del cànon ni produïa
cap tipus de perjudici a tercers, el plenari ordinari del dia 26 de juny va aprovar, d’una
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banda, modificar la clàusula en qüestió, i  de l'altra, sotmetre aquesta modificació a
informació pública. Finalitzat el termini sense que s'haguessin realitzat al·legacions de
cap tipus, el Ple del mes de juliol va acordar adjudicar a l'única empresa presentada a
concurs, i conforme a la plica, el contracte d'arrendament de l’espai. Un contracte que
es va signar el proppassat dia 22 d’octubre. A l’hora de signar el contracte, però, la
part adjudicatària va fer notar un aspecte que en el moment de redactar el plec de
condicions no es va tenir en compte i que tanmateix ens ve imposat: el fet que l’edifici
del far es troba catalogat, i que tota actuació de reforma que es realitzi allà necessita
prèviament de l’informe favorable de la Comissió de Patrimoni de la Generalitat de
Catalunya. Davant d’aquesta obligació, i davant la incertesa de no tenir assegurat el
vistiplau  d’aquesta  Comissió  al  projecte  de  rehabilitació  que  es  proposarà,  el
contractista  va  demanar  incloure  un  nou  punt  que  li  assegurés  el  poder  desistir
unilateralment de l’execució d’aquest contracte en cas d’impossibilitat sobrevinguda de
la seva execució per informe negatiu de la Comissió de Patrimoni. 
Aquesta  clàusula,  tanmateix,  tenia  també  efectes  econòmics,  ja  que  suposava
modificar “de facto” la clàusula vuitena del contracte d’arrendament, en concret l’inici
del pagament del cànon en metàl·lic. Així, la modificació demandada per l’adjudicatari
era,  atesa la  incertesa del  dictamen de  Patrimoni,  abonar  el  primer  pagament  del
cànon en el  moment  en què comencés a desenvolupar  la  seva activitat  comercial
definitivament.
Cas que no fos acceptada aquesta modificació de clàusules, l’arrendatari es plantejava
la possibilitat de no signar el contracte. Per part de l’equip de govern (i sempre amb
l’assessorament de l’Àrea jurídica), es va estimar aquesta modificació en entendre que
es justificava totalment per mantenir l’equilibri  obligacional i  bilateral del contracte. I
així  es  va  incorporar  aquesta  nova  clàusula  al  contracte  d’arrendament;  i  aquesta
clàusula, la desena, és la que avui portem al Plenari per a la seva ratificació. Pel que
fa  al  pagament  del  cànon  en  metàl·lic,  entenem  que  també  és  del  tot  coherent
posposar el seu pagament a l’inici de la seva activitat, ja que, pensem, no es pot exigir
el pagament d’aquest cànon quan encara no es té la seguretat que les obres es puguin
realitzar en tant que es tracta d’un edifici i un àmbit catalogat i protegit. 
En aquest sentit, voldria recordar que el termini màxim, improrrogable, de finalització
de les obres, serà el dia 30 de juny de 2014. I també, que la quantitat que l’Ajuntament
ha de satisfer  a l’Autoritat  Portuària de Barcelona com a taxa d’ocupació ha estat
enguany de 1.816,08€, la qual s’incrementarà l’any vinent a raó de l’IPC.

- senyor Guerra: Una pregunta molt ingènua, si em permet l'expressió, i  és, el que
acaba de dir el senyor Rocas, si no es presenta aquest senyor o no li donen el permís
perquè l'Autoritat Portuària no ho considera oportú, nosaltres com a Ajuntament, tenim
alguna  possibilitat  de  fer-nos  càrrec  de  l'explotació  d'aquest  edifici,  encara  que
haguéssim, evidentment, de fer la reforma que pertoqui?

- senyora Galiana: Des del nostre grup veiem lògic que no es comenci a pagar el
cànon  des  del  moment  en  què  estiguin  finalitzades  les  obres,  perquè  hi  ha  la
possibilitat que no es doni aquest permís i no es pugui adequar el local a les finalitats
d'explotació que tenen pensades, ara bé, iniciar el pagament del cànon en el moment
d'inici de l'activitat, entenem que queda una mica ambigu, perquè aquí sí que hi podria
haver una actuació dolosa de no iniciar mai aquesta activitat, i en aquest sentit sí que
considerem  que  aquesta  modificació  queda  coixa,  perquè  en  tot  cas  s'hauria  de
preveure un moment màxim d'iniciar aquesta explotació i no posar, tal com ens han
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informat a la comissió, que es començarà a pagar el cànon des de l'inici de l'activitat,
perquè  pot  passar  que  aquesta  activitat  no  s'iniciï  mai,  i  llavors  què?.  Per  tant,
considerem que hi ha d'haver una clàusula de penalització en el supòsit que hi hagi
una actitud dolosa de no iniciar  aquesta activitat,  i  un termini  des que es dóna el
permís d'obres fins a la seva finalització i un termini màxim en què ha d'iniciar aquesta
activitat, deixant molt clar que si en qualsevol moment suspèn l'activitat per motius
propis, això no pot afectar al pagament del cànon. Si vostès es comprometen a recollir
aquests aspectes se'ls hi podria donar un vot favorable.

-  senyora  Rivas:  Entenem  que  les  dues  modificacions  que  es  proposen  són
absolutament lògiques,  una l'informe favorable de patrimoni,  segurament  va ser un
descuit de tots plegats, i ens incorporem també nosaltres, en el moment de redactar el
plec de clàusules, en el qual, com molt bé explicava el regidor de patrimoni, si és un
edifici catalogat i no hi ha informe de Patrimoni, l'activitat no es podrà desenvolupar
mai. I l'altre el de l'inici de l'explotació. Nosaltres no havíem pensat el que comentava
la senyora Galiana en aquests moments, en el sentit que potser sí que hauria estat bé
incloure una clàusula que digués des de la finalització d'obres, en el qual sí que hi ha
un termini de finalització d'obres fins a l'inici de l'activitat, hi hauria d'haver sis mesos,
vuit  mesos,  no  sé,  el  que  pugui  trigar,  ho  desconec,  a  posar-se  en  marxa  un
equipament d'aquestes característiques. Però també és cert que hi ha dos pagaments
previs, hi ha el pagament d'uns 100.000 euros, si no m'equivoco, i després hi ha el
pagament dels projectes que ja ha redactat l'Ajuntament i que haurà de pagar, per
tant, l'explotador o el concessionari, abans de posar en marxa l'activitat, ja ha fet un
abonaments de diners important, amb la qual cosa, el que li interessa a ell, és posar-la
en marxa el més aviat possible. I sí que ens agradaria, no és possible fer-ho ara, però
potser que ho tinguem en compte per altres concessions, d'aquest tipus, a l'hora de
redactar el plec de clàusules, creiem que estaria bé que en aquest plec, poguéssim
incorporar, en situacions futures, que la societat presentés el compte d'explotació, els
comptes d'explotació anuals de les seves condicions econòmiques, tant si  aquests
comptes són positius com si  són negatius.  Sé que és un negoci,  que l'Ajuntament
concedeix a un altre, i per tant li dóna amb un règim de concessió, el que passa és que
estaria bé poder contemplar això, aquest arrendatari o aquest concessionari, quan ens
fa el  compte d'explotació,  què té,  beneficis o pèrdues? I  crec que això també ens
podria  ajudar  a  modular  o  si  cal  a  introduir  modificacions  en  aquests  plecs  de
clàusules, si entenem que hi ha de ser. No ho dic en aquesta situació, que ja està feta,
això  segurament  que  hi  havíem  d'haver  pensat  en  el  seu  moment,  però  que  ho
pensem en futurs plecs de clàusules d'aquestes característiques. Per tot això el nostre
vot serà el favorable.

- senyor Vilà: Sí, totalment lògics els punts que es modifiquen del plec de condicions,
l'única cosa que ens fa dubtar, és que la Comissió va ser el dia 19 de desembre i en
aquell moment encara no hi havia cap informe de Patrimoni, llavors hi havia l'obligació
de  començar  abans  del  dia  31  de  desembre,  i  volíem saber  si  ha  arribat  aquest
informe o quedarà tot invalidat.

-  senyor  Rocas:  Al  senyor  Guerra,  demanava  que  en  el  cas  que  la  Comissió  de
Patrimoni  dictaminés  negativament  el  projecte  que  passaria,  evidentment  si  la
Comissió de patrimoni dictaminés negativament aquest projecte, el concessionari, per
aquesta  nova clàusula,  d'alguna manera,  podria  trencar  el  contracte  i  l'Ajuntament
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hauria de tornar a iniciar el procés. Altra cosa és que a mi fer un projecte, aprovat per
Patrimoni, si el concessionari decidís unilateralment no continuar, un altre tema podria
ser que l'Ajuntament decidís continuar...

- senyor Guerra: Si em permet, la pregunta final era simplement si l'Ajuntament, com a
tal, cas Patrimoni no li doni la concessió, si en aquest espai es podria pensar fer que
sigui rentable. 

- senyor Rocas: El concurs hauria de ser el mateix, nosaltres intentaríem negociar amb
el contractista actual per mirar de reformar aquest projecte, adequar-lo a la normativa
de Patrimoni perquè l'aprovés, però en cas que renunciés hauríem de tornar a iniciar el
procés.
Pel que fa a la intervenció de la senyora Galiana, dir-li que la senyora Rivas ja li ha mig
contestat el que jo li volia dir, que el contractista ja està obligat, abans de poder fer
aquest primer pagament del cànon en metàl·lic, a abonar els diners per la rehabilitació
de l'edifici, uns diners que segons el contracte pugen a un import total de 332.000
euros. A més a més, hi havia també un cànon avançat, d'uns 100.000 euros, per poder
fer  el  projectes  museogràfic  d'un  espai  que  s'ha  quedat  l'Ajuntament,  que  també
s'abonarà previ a l'inici de la seva explotació. Per tant, tot aquest diner ens fa entendre
que no hi haurà aquesta possibilitat que no obrin el negoci. A més, li he de dir i li he
recordat en l'explicació, que el termini màxim improrrogable, per finalitzar les obres, és
el 30 de juny de 2014, just a l'inici de la temporada turística, per tant, entenem que si
acaben les obres en aquest moment, el màxim interès de l'adjudicatari serà obrir el
negoci 

- senyora Galiana: Des del nostre grup no ho veiem així, sí que és cert que hi ha uns
pagaments,  i  sí  que  es  posa  una  data  de  finalització,  però  això  no  implica,
necessàriament, que pel motiu que sigui es pugui donar una situació que no s'iniciï
aquesta activitat, i més en aquests moments on, a vegades, potser surt més a compte
no obrir que obrir mols negocis, per molts motius, encara que s'hagi fet una inversió
forta. Per tant, nosaltres pensem que sí que seria important posar una data màxima
dins de la qual s'ha d'iniciar l'activitat, i que tampoc crec que això suposi cap problema,
perquè si la mateixa empresa que rep la concessió té pensat obrir, tampoc hi ha cap
problema per signar això, i és una garantia que realment es farà aquesta explotació.
De fet és una situació que legalment es pot donar, es pot donar que no s'iniciï aquesta
activitat. Nosaltres, en qualsevol cas ens abstindrem per aquest motiu.

- senyor Rocas: No sé si jurídicament això es pot fer, en aquest moment el contracte
està signat.

- senyora Galiana: Si el modifiquen, poden modificar per un punt o per dos o pels que
vulguin.

- senyor Fernàndez: Però, en qualsevol cas hi ha una cosa que jo volia deixar molt
clara, aquesta empresa, abans de juny de 2014 s'haurà gastat pràcticament mig milió
d'euros, una empresa que gestiona l'altre local  del costat,  a 50 metres,  costa molt
creure que una vegada feta tota la inversió, no vulguin obrir l'endemà mateix, jo crec
que fins i tot obriran abans del juny de 2014. Però en qualsevol cas és una clàusula
que es podria posar però jo entenc que seria com una manca de confiança, pensem
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nosaltres, perquè aquesta empresa haurà fet una gran inversió en aquell local.

- senyor Rocas: Pel que fa a la senyora Rivas, recollim aquesta proposta que ens feia,
que la societat pugui presentar el compte d'explotació, en propers plecs de clàusules,
en properes concessions. I al senyor vilà, contestar-li que a la Junta de Govern de la
setmana  passada,  del  dia  20  de  desembre,  la  Junta  de  Govern  va  autoritzar,
justament,  a  l'empresa  adjudicatària  l'inici  de  treballs  d'enderroc  i  condicionament
mínim de l'espai, d'alguna manera per poder assegurar aquest punt de les clàusules
de la concessió de ports, en la qual ens deia que les obres havien de començar abans
del 31 de desembre, no són obres estructurals, simplement de condicionament.

- senyor Vilà: Sí, vaig llegir que eren no estructurals, de neteja i no sé que més, però la
meva pregunta és si ha arribat l'informe de Patrimoni.

- senyor Rocas: No, en aquest cas no cal l'informe de patrimoni, perquè només són
remocions externes.

- senyor Fernàndez: L'informe de Patrimoni arribarà quan enviem el projecte definitiu,
ara  el  que  hem  fet  ha  sigut  bàsicament  per  complir  un  espai,  el  que  és  el
condicionament exterior i neteja, el condicionament de l'espai. L'informe de Patrimoni
arribarà quan tinguem el projecte tancat i enviat perquè donin el vistiplau.

Tot seguit se  sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que el Ple de l'Ajuntament de Palafrugell del dia 31 de juliol de 2012, va adjudicar
el contracte d'arrendament de part de les instal·lacions del Far de Sant Sebastià per a
l'explotació d'una activitat de restauració, a la mercantil SANTFEBO SL.

Atès  que  el  dia  22  d'octubre  de  2012  s'ha  signat  el  contracte  administratiu  que
desenvolupa els drets i  obligacions de l'Ajuntament de Palafrugell  i  de la Mercantil
SANTFEBO SL.

Atès  que  en  la  concreció  i  detall  de  les  clàusules  del  plec,  a  l'hora  de  signar  el
contracte, s'han establert els següents aspectes:

a) En relació a la clàusula vuitena del plec de condicions, pel que fa al pagament del
cànon  en  metàl·lic  per  semestres  avançats,  s'ha  concretat  que  es  farà  el  primer
pagament en el moment en què l'arrendatari comenci a desenvolupar la seva activitat
comercial  definitivament.  Aquesta  concreció  es  justifica  per  mantenir  l'equilibri
obligacional i sinal·lagmàtic del contracte signat, ja que no es pot exigir el pagament
d'aquest quan encara no s'han realitzat les obres ni s'ha iniciat l'activitat, tot i que sí
que se satisfà el cànon avançat de 101.695 euros més IVA, a partir de l'adjudicació del
contracte, per redactar el projecte museogràfic.
b)  S'inclou una concreció  en relació  al  plec  de condicions  pel  que fa  al  contracte
signat,  establint  una clàusula desena a posteriori,  al  entendre que l'edifici  es troba
catalogat  i  que  tota  actuació  de  reforma  que  es  realitzi  necessita  l'informe  de  la
Comissió de Patrimoni de la Generalitat de Catalunya, que literalment diu:
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Desena. Informe Comissió de Patrimoni.-
 
Cas que la Comissió de Patrimoni del Departament de Cultura de la Generalitat de
Catalunya, quan emeti l’informe preceptiu en relació al projecte de rehabilitació del far
de Sant Sebastià, aquest informe sigui desfavorable, el contractista (SANTFEBO SL)
podrà  desistir  unilateralment  de  l’execució  d’aquest  contracte,  per  impossibilitat
sobrevinguda de la seva execució.
 
L’Ajuntament haurà de retornar, en aquest cas, les quantitats pagades per part de la
mercantil SANTFEBO SL.

Atès que existeix el vistiplau, tant de l'Ajuntament com de la mercantil SANTEBO SL
en establir aquestes precisions i concrecions.

El  Ple  de  l’Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià,
Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  la  senyora  Rivas  i  del  senyor  Genover
(Entesa), total setze vots a favor; i les abstencions de la senyora Galiana, el senyor
Rodrigo (PP), i del senyor Guerra (PxC), total tres abstencions:

Primer.- Ratificar el contingut íntegre de la clàusula desena del contracte signat entre
les  parts,  el  22  d'octubre  de  2012,  sobre  l'informe  de  la  Comissió  de  patrimoni,
transcrita a la part expositiva d'aquest acord.

Segon.- Establir en relació a la clàusula vuitena dels plecs, la concreció que el cànon
en metàl·lic anteriorment esmentat, el primer pagament s'efectuarà en el moment en
què l'arrendatari comenci a desenvolupar la seva activitat comercial definitivament.

9.- CONDICIONS BESTRETA EXTRAORDINÀRIA GENER 2013.- Aprovació

Intervé  la  senyora  Zaragoza  manifestant  que  el  motiu  de  fer  aquesta  bertreta
extraordinària, de fet és perquè el Reial Decret Llei 20/2012 anul·la el pagament de la
paga extraordinària  dels  treballadors de la casa i  dels  altres empleats públics.  Els
treballadors de la casa ens han fet diverses peticions, almenys per intentar cobrar la
part proporcional d'aquesta paga, cosa que no s'ha pogut fer, perquè varem haver de
fer la indisponibilitat d'aquesta partida, amb la qual cosa, a efectes de subsanar una
possible disminució del seu poder adquisitiu durant aquests dies de Festes, el que es
va pensar era fer aquesta bestreta extraordinària, que els hi  serà abonada amb la
nòmina del mes de gener, i esperant que la paga extra de juny els hi vingui, i sinó
haurem de deduir-la en sis mesos, des del juliol fins al desembre. Això ha estat fet per
decisió del govern però a petició del Comitè d'Empresa i de la Junta de Personal. La
petició no era concreta, d'una bestreta, però sí que era una sol·licitud d'intentar que
ells poguessin obtenir ara un ingrés, sense que aquesta paga extraordinària els hi
quedés afectada, que és la de juny.

- senyora Rivas: Tal i com varem manifestar a la Comissió Informativa, ens sembla
una proposta perfecta i felicitem a l'equip de govern per aquesta decisió. De fet, tots
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sabem el que ha afectat, i ho comentàvem amb el primer Tinent d'Alcalde el dia de la
Comissió Informativa, tot el que ha afectat la pèrdua de les pagues dobles a tots els
funcionaris de totes les administracions, i per tant la davallada que això ha suposat, i
sobretot en el període de les compres nadalenques, que evidentment afectarà a tot
l'àmbit del comerç i a les famílies. Per tant, felicitem a l'equip de govern per aquesta
decisió,  decisió  que també han pres  altres  Ajuntaments,  i  que tampoc afecta  a  la
liquiditat i no ha d'afectar a les arques de l'Ajuntament, perquè si aquesta paga doble
no arribés al mes de juny, està resolt que es tornarà a partir del mes de juliol, que això
també creiem que és una bona opció, i aquesta proposta, que nosaltres havíem vist
que havien fet altres Ajuntaments, si no l'hagués fet el govern, l'hauríem portat a Ple,
perquè la poguéssim fer, com un prec, als treballadors de la casa. Per tant, com deia
al principi, reiterar la nostra felicitació a l'equip de govern per aquesta decisió. 

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist l'acord del Ple de la Corporació de data 25 d'abril de 2007 pel qual s'aprova el
conveni  del  personal  laboral  i  les condicions de treball  del  personal  funcionari  que
continuen vigents a data d'avui.

Vist que a l'article 15 dels referits acords es contemplen les condicions per a l'obtenció
d'una bestreta de la nòmina per part dels treballadors municipals.

Vist l'article 2.1 del Reial Decret Llei 20/2012 pel qual s'anul·la la paga extraordinària
dels empleats públics del mes de desembre de 2012.

Atès que es considera que procedeix aprovar les condicions per a la concessió d'una
bestreta extraordinària pel mes de gener de 2013 .

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  les  següents  condicions  per  a  la  concessió  d'una  bestreta
extraordinària en la nòmina dels treballadors municipals del mes de gener de 2013:

1. L'Import  màxim de la  bestreta per  part  del  treballador  serà  del   50% de la
gratificació extraordinària prevista pel mes de juny 2013

2. Aquesta  bestreta  es  regularitzarà   íntegrament  mitjançant  descompte  en  la
nòmina del mes de juny de 2013. En cas que  per compliment de normativa
superior s’anul·lés el pagament total de la paga extraordinària del mes de juny
de 2013, la bestreta es descomptaria en sis quotes idèntiques en les nòmines
de juliol a desembre.

3. Els treballadors que estiguin interessats hauran de presentar sol·licitud abans
del 15 de gener i el seu cobrament efectiu es farà en la nòmina de gener de
2013

4. A la sol·licitud no serà necessari que es justifiqui la finalitat de la bestreta
5. És compatible gaudir d’aquesta bestreta extraordinària de manera simultània a

la bestreta ordinària contemplada en el conveni dels treballadors . En tot cas
per obtenir la bestreta ordinària s’hauran de complir els requisits contemplats
en el conveni dels treballadors.
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6. Aquesta bestreta no computarà a efectes del càlcul del període d’espera per a
una concessió d’una bestreta ordinària ni tampoc serà motiu de denegació no
haver transcorregut el període d’espera des de la regularització d’una bestreta
anterior.

7. Els treballadors que cessin o siguin baixa hauran de regularitzar íntegrament la
bestreta

Segon.- Donar trasllat del present acord al Comitè de personal i a la Junta de personal
.

10.-  PACTE  PER  LA  MOBILITAT  URBANA  DE  PALAFRUGELL.-  Aprovació
definitiva.-

Intervé el senyor Gómez, manifestant que avui portem a aprovació definitiva el Pacte
polític que ha de regir el Pla de Mobilitat Urbana de Palafrugell els propers anys. Com
ja vam explicar  en l’aprovació  inicial,  el  Pla  de Mobilitat  Urbana de Palafrugell  ha
representat una bona oportunitat per reflexionar sobre el model urbà de la vila i per
definir  estratègies  futures  que  estiguin  en  consonància  amb  un  model  global  de
mobilitat  que  tingui  com  a  premisses  executar  un  tractament  harmònic  i  de
desenvolupament  sostenible,  que  lluiti  contra  el  canvi  climàtic,  la  contaminació
acústica i suposi un consum energètic responsable.
D’altra banda, l’objectiu del Pacte per la Mobilitat ha estat el de definir el model de
mobilitat  de  Palafrugell  de  manera  consensuada  entre  tots  els  grups  polítics,  tant
govern com oposició, per tal que sigui un model perdurable i d’ampli acord. Ha estat un
procés de treball i de debat que s’ha dut a terme a partir de 6 sessions de participació
col·lectiva, però també a partir de diferents contactes i trobades individualitzades, des
del mes d’abril fins a l’actualitat.
El Pacte recull, finalment, un 90% de les propostes que estaven contingudes en el
document tècnic i de participació ciutadana inicial. Això significa que, d’un total de 52
mesures, només 6 han quedat fora. Però, a més, fruit del treball dels diferents grups
durant  aquests  mesos,  s’han  inclòs  un  total  de  7  noves  propostes.  Per  tant,  el
document que portem avui a aprovació definitiva conté 53 mesures, una més que el
document tècnic inicial. En faré un breu repàs: 
Pel que fa a la Mobilitat a peu, hi ha set mesures. Aquí destacar la P13. Redacció d’un
projecte d’intervenció a la Plaça del Priorat de Santa Anna. Aquesta actuació, que no
estava inclosa en l’aprovació inicial, ha pogut ser incorporada gràcies al treball conjunt
del govern amb el grup municipal d’ERC, i la voluntat d’ambdues parts d’arribar a una
opció de consens. No ha estat  fàcil.  El  seu redactat  és el  següent:  Redacció d'un
projecte amb les següents directrius:
-Millora urbanística de la plaça i el seu entorn (zona de vianants amb arbrat)
-Conversió de la zona restant en un espai de serveis i de suport al mercat i al comerç
-Pacificació  de  l'accés  a  través  dels  carrers  Raval  Superior  i  Valls,  progressiva
conversió del centre vila en centre comercial peatonal a l'aire lliure. 
El pressupost està pendent de valoració, i com a àrea responsable seria Obra Pública
Municipal, Policia Local i Serveis Municipals.
L'acord inclou que aquesta mesura es portarà a terme en la segona fase d'execució
del Pacte, en el trienni 2016-2018.
 Pel que fa a la mobilitat en bicicleta, hi ha sis mesures, a destacar la B7. Connexió de
la via ciclista per La Fanga, que aquesta és nova.
Pel que fa a la Mobilitat en transport públic, n'hi ha nou, entre les quals hi ha la TP10.
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Instar a la creació de la ruta d’autobús a l’aeroport de Girona, que també és nova.
Referent a la Mobilitat en vehicle privat, hi ha deu propostes, aquí destacar tres de
noves:
V4. Canvis de sentits de circulació, que s’afegeixen dues noves propostes respecte al
C/Anselm Clavé
V11. Rotonda zona industrial (entre Metal·lúrgia i Indústria), que és nova
V12. Millorar la sortida de Palafrugell a l’alçada del Parc de bombers, que també és
nova 
Pel que fa a l'aparcament hi ha deu mesures, aquí no n'hi ha cap de nova.
En altres mesures, n'hi ha 11, entre les quals també n'hi ha dues que són noves:  
AM10. Actualitzar el Pla de senyalització, és una modificació de la proposta P5 del Pla
de Mobilitat
i, finalment:
AM11.  Crear  un  òrgan  de  seguiment:  Les  funcions  seran  les  de  planificació  i
seguiment del pacte, estarà format per l’Alcalde i un representant de cada formació
política, es reunirà amb una periodicitat semestral (un cop al mes de març i un altre al
setembre) i s’encarregarà de definir quin serà el calendari d’execució de les mesures
pel període 2016-2018 
Des del ple del mes d’agost, en què hi va haver l’aprovació inicial, fins ara, hi ha hagut,
com  explicava  abans,  diferents  contactes  amb  els  grups  municipals  per  mirar
d’aconseguir  un consens unànime al  voltant  del  Pacte final.  Un compromís,  d’altra
banda,  que  vam assumir  tots  plegats  en  aquell  moment.  Per  aquest  motiu,  en  el
document que aprovarem avui s’hi han afegit, a petició dels grups del PP i de l’Entesa,
diverses informacions que el  completen. A cada fitxa hi consta el seu pressupost i
l’àrea responsable que aquesta s’executi. També s’hi ha afegit un cronograma de les
mesures que es portaran a terme els tres propers anys, durant el període 2013 – 2015.
Ho hem acotat a aquest temps perquè no ens ha semblat prudent aventurar-nos a
agafar compromisos per un termini  més llarg,  sobretot  tenint  en compte el  context
actual.  D’aquesta  manera,  l’any  vinent  es  realitzaran  un  total  de  25  actuacions,  3
relatives  als  vianants,  6  de  transport  públic,  3  de  transport  privat  motoritzat,  5
d’aparcaments, 7 de l’apartat altres mesures i 1 de senyalització. 
Pel 2014 hi ha previstes 13 actuacions, 3 de vianants, 1 de bicicleta, 2 de transport
públic, 4 de transport privat motoritzat, 2 d’aparcament i 1 de senyalització.
Pel  2015  seran  11  mesures,  3  de  vianants,  1  de  bicicleta,  2  de  transport  privat
motoritzat, 1 d’aparcament i 4 d’altres mesures.
I, finalment, pel següent trienni, quedaran 15 accions per executar, de les quals 6 ja
s’hauran  dut  a  terme  parcialment.  L’òrgan  de  seguiment  serà  l’ens  encarregat  de
consensuar el calendari d’execució d’aquest període (el 2016 – 2018).
Com podeu comprovar el document resultant inclou accions de tot tipus, que serviran
per desenvolupar de manera global i  ordenada la mobilitat del municipi els propers
anys, gràcies al compromís dels diferents partits. És, en definitiva, un document amb
un contingut important, que ha servit per establir quin és el mínim comú denominador
entre els diferents grups, amb la voluntat de que la mobilitat del municipi es basi en un
model sostenible eco lògicament, perdurable en el temps i fruit d’un ampli consens.
D’aquesta manera, el  text  resultant preveu un centre històric de Palafrugell  dedicat
principalment  als  vianants  (centre  comercial  a  cel  obert),  un  espai  pensat  per  a
passejar i conviure, envoltat per unes àrees pacificades i amb uns accessos que han
de millorar, en la mesura del possible, la seva fluïdesa. Es millora també l’accés a les
bosses  d’aparcament,  com  en  el  cas  del  Casal,  i  es  promou  l’ús  de  mitjans  de
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transport alternatius al vehicle privat, com són la bicicleta o el transport públic. 

- senyor Guerra: Si em permet una petita llicència, “por fin habemus papa”, perquè
hem arribat molt temps per arribar a un acord que ja venia de l'anterior govern. Moltes
vegades vostès m'han sentit expressar dient que fem ús del sentit comú. Sembla ser
que mitjançant les converses tant extenses entre el grup d'Esquerra i els senyors de
CiU, han arribat a una conclusió que es podia dur a terme una decisió, la llàstima és
que hagin trigat tant temps. I l'altra cosa que volia dir és que tot això queda molt bé dit
de paraula, el que els interessa al ciutadà és que, com ha dit molt bé el senyor Gómez,
les actuacions es comencin a posar en marxa i que aquest sergent tant famós del que
es parlava abans, es posi mans a l'obra a partir del dia 2 o 3 de gener. 

- senyora Galiana: Com ha comentat el senyor guerra, per sort, finalment aprovem un
Pla de Mobilitat, que era una assignatura pendent de feia molt temps, agrair que s'hagi
fet des del consens i des de la participació, crec que això, podem dir-ho des de tots els
grups de l'oposició, que se'ns hagi donat la possibilitat de participar i de poder intentar
consensuar i arribar a un acord en molts punts d'aquest Pla.  El que sí que demanem
és que sobretot no acabi simplement essent un munt de paper i que això quedi en un
calaix, que realment es treballi per dur a terme el compliment d'aquest Pla de Mobilitat
i anar-lo adaptant en cada moment a les noves situacions i a les noves necessitats que
vagin  sorgint,  i  que  és  un  tema  que  requereix  constància  i  treball,  perquè  és  un
problema que Palafrugell el pateix d'una manera important, el problema de la mobilitat
és  la  nostra  gran assignatura pendent,  per  les  circumstàncies  del  nostre  municipi.
Estem contents que finalment es pugui aprovar.

- senyora Rivas: Ho ha explicat i ho introduïa el senyor Gómez, tal i com es va fer
també a l'aprovació inicial, que el Pla de Mobilitat i a mi m'agradaria dir-li a la senyora
Galiana, que no aprovem un Pla de Mobilitat, aprovem un pacte de mobilitat, o porta el
govern a aprovació un Pacte de Mobilitat, que no és mateix que un Pla. Un Pla és el
document que varen redactar els experts en l'anterior mandat i ara estem parlant d'un
pacte, i en un Pacte tothom ha de cedir i concedir, perquè així sigui possible.  El Pla va
ser redactat per uns experts en matèria de mobilitat, i el Pacte és l'acord al que hem
arribat  els  diferents  grups.  Sí  que  és  cert,  i  així  ho  varem  manifestar  també  en
l'aprovació inicial, que aquest pacte de mobilitat ha estat un pacte conduït per experts
en aquests temes, que han volgut ajudar i així ho han fet, a arribar a acords entre els
grups municipals, però que de totes les propostes, perquè fossin incloses en aquest
Pacte, calia que els cinc grups municipals que en formem part, hi estiguéssim d'acord,
i el que no s'ha dit és que moltes d'elles han sofert modificacions respecte al Pla inicial,
és a dir, hi havia un Pla inicial redactat per uns experts, i en el qual, quan hem hagut
d'arribar a un pacte o a un possible pacte, al qual han arribat vostès, nosaltres no ens
considerem  inclosos  en  aquest  Pacte,  i  ara  direm  el  perquè,  hi  han  hagut
modificacions substancials que han disminuït el nivell de contundència de la proposta
inicial. 
No creiem que s'hagi  definit  el  model  de mobilitat,  creiem que definir  el  model  de
mobilitat requeria més feina, requeria més acords, el que hem fet és un pacte, amb
unes mesures  bàsiques,  que ara explicaré  perquè diem això,  però  no creiem que
s'hagi definit el model, i, com vostè deia, només sis han quedat fora, però també cal dir
que moltes d'elles han variat, baixant el nivell de contundència que tenia inicialment.
Des de l'Entesa, nosaltres varem demanar, i recullo les paraules literals que varem dir
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el dia de l'aprovació inicial, que res de tot això tindrà validesa si el conjunt d'accions no
van acompanyades de pressupost, de fonts de finançament, de prioritat o calendari,
de responsable d'execució i d'indicadors de seguiment, que després ens permetin fer-
ne l'avaluació. Nosaltres demanàvem que en aquest Pacte hi haguessin tots aquests
condicionants en cada una de les accions. És cert, només faltaria, i ho reconeixem,
com sempre fem, jo, en aquest cas, i reconeix que vaig ser jo, com a portaveu del meu
grup,  vaig mantenir una reunió amb el  senyor Albert Gómez, va ser ell  qui  em va
convocar,  qui em va telefonar i  em va convocar per definir  què era això que volia
l'Entesa per arribar a aquest pacte, una mica per veure com ho fèiem. La reunió, jo
crec que va ser positiva, per part de tots dos, vàrem estar parlant, fins i tot crec que
des del meu grup, per l'experiència de govern que teníem, li  varem donar algunes
indicacions de com podíem fer  la temporització o fins i  tot  com podíem fer el  que
suposen els responsables de cada una de les accions, però el cert és que quan ens
han enviat el document final hi ha mancances, hi ha mancances importants. Miri, una
és absolutament  anecdòtica,  per  favor,  la  corregeixin,  la  data del  document  és  21
d'agost de 2012, l'acord amb Esquerra em sembla que es va tancar fa dues setmanes
o alguna cosa així, per tant, corregeixin la data. Però és que algunes de les propostes
no estan ni complementades, en algunes, per exemple, no hi ha ni la descripció de
l'actuació. Posaré un exemple, la B7 Connexió via ciclista La Fanga, la TP10 Instar a
la creació de la ruta autobús Aeroport, la V12 rotonda Zona Industrial, en aquesta no hi
ha ni descripció ni pressupost, perquè no hi consten aquestes dades?, tant difícil era
fer tres o quatre ratlles explicant el perquè de cada una de les actuacions?. I a més, si
és un document que volem fer  públic,  si  és un document que volem ensenyar als
ciutadans i que entenguin què els hi estem parlant, sovint tenim la mania d'entendre'ns
molt nosaltres però de no saber transmetre al ciutadà, al veí o a la veïna de Palafrugell
què és el que li estem dient. Però és que a més, a l'AP5, que diu Estudi de viabilitat de
l'aparcament dels Ametllers, a la fase 1 no hi posa res i a la fase 2 hi posa estudi de
viabilitat,  em sembla que és al  revés.  Quan elaborem un document d'aquests,  se'l
tornin a revisar i acabin de veure on hi ha els errors o on falten coses per completar.
El Pla de seguretat viària, que és un element importantíssim per nosaltres, tant com el
Pla de Mobilitat, només hi té un punt, de tots, només surt contemplat en un punt, que
diu que s'incorporarà. I en el tema de la senyalització dels passos de vianants que
proposen  pel  2013,  amb  55.000  euros  en  tindrem  prou?.  A  més,  creiem  que
determinades dotacions  econòmiques no s'ajusten.  Sé que em contestaran  que la
Comissió de Seguiment en parlarà i  ho anirà resolent,  però no acabem d'entendre
perquè no es podia haver fet ara.
Miri,  vostè  ha  explicat  moltes  actuacions  per  aquest  any  2013,  en  concret  n'ha
enumerat, les comptava ara, no ho he retingut a la memòria, però n'hi ha 24. Però és
que quan les mires veus que a l'any 2013 hi  ha previstes actuacions que ja estan
fetes, felicitats, la rotonda de la zona industrial ja està feta, en canvi diem que la farem
a l'any 2013, també hi podíem haver dit que s'ha fe el 2012, però és que la majoria
d'elles, nosaltres pensem que són poc significatives, que ja es feien o que s'han fet
des de fa temps per part dels governs que han passat successivament per aquesta
casa, però és que segons la calendarització, l'any 2013 no revisarem la pintura dels
passos de vianants?, només la revisarem el 2014?, és que només està prevista pel
2014, aquesta és una cosa que es fa dos cops a l'any o sempre s'ha fet dos cops a
l'any, es fa abans de Setmana Santa i es fa abans de l'inici del curs escolar, i revisar la
pintura dels passos de vianants, aquí vostès el 2013 no la posen però el 2014 ens
posa que la faran, per tant, quan arribem al 2014 no quedaran passos de vianants
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excepte els nous que crearan, els vells ja hauran desaparegut. I és que el 2013 ens
posen,  jo  he  comptat  sis  accions,  que  són  absolutament  lògiques  fer:  evitar  els
estacionaments indeguts, escolti'm, em sembla que això ningú ens dirà que no, això
només ho farem el 2013, el 2014 i el 2015 no ho farem?, i fins ara no ho havíem fet.
Realitzar  un  control  periòdic  de  la  velocitat,  idèntica  reflexió.  Seguiment  de  les
actuacions pendents d'altres normatives d'obligat compliment o rang superior, idèntica
reflexió. Garantir un mínim aparcament fora de calçada, dels nous desenvolupaments.
És a dir, ens sembla que vostè ens parla i dóna a entendre a la ciutadania que farem
24 accions noves, quan realment moltes d'elles o la meitat d'elles o ja estan fetes o
resulta que ja es porta anys fer-les, no els dos mandats anteriors, sinó els mandats
anteriors que hi ha hagut en aquest Ajuntament.
Nosaltres estem d'acord amb la progressiva peatonalització del centre, només faltaria,
és una cosa que ens agrada, el que passa és que sempre havíem entès que, ens
sorprèn una mica que Convergència i en el seu programa electoral no ho posava així,
posava que obriria carrers, de moment, que jo sàpiga, no se n'ha obert cap i amb les
actuacions que es contemplen tampoc se n'obrirà cap, i ens sap una mica de greu que
passin aquestes coses, però miri, suposo que malgrat fer un vot d'abstenció, podrem
formar part de la Comissió de Seguiment, ens sembla que no ens castigaran perquè
fem un vot d'abstenció, no farem un vot en contra, només faltaria, el farem d'abstenció
perquè el que volem és veure com funciona aquest Pla, veure si realment això és un
Pla de Mobilitat com vostès ens han anunciat, a més a més d'un Pacte, si realment
podem veure que durant aquests dos anys i mig que els hi queda de mandat, els grups
que el votaran a favor, introdueixen millores a aquesta mobilitat tant complexa que és
Palafrugell i que pensem que no l'aborda aquest document, aquest pacte, i per tant
anirem  veient,  si  ens  conviden  a  la  Comissió  de  Seguiment,  com  aquest  Pacte
evoluciona, com es poden incorporar mesures noves si és que s'incorporem, i perquè
no ens acabem de creure que el govern s'ho cregui, segurament aquesta és una cosa
molt més subjectiva que objectiva, i això ho dic així perquè crec que és així, no tinc
elements objectius per dir-ho, alguns sí, alguns no, però ja els hi dic que el nostre vot
serà el de l'abstenció esperant poder formar part d'aquesta Comissió de Seguiment
podent continuar aportant idees i veurem com funciona.

-  senyor  Sabrià:  Jo  destacaria  que  avui  crec  que hem fet  un  exercici  interessant,
repassàvem els  darrers  dies  quantes  vegades  en  aquest  ajuntament  s'havia  sigut
capaç d'arribar a acords amplis que anessin més enllà d'un mandat, i per tant nosaltres
li  donem més  importància  a  això  que  no  pas  a  què  sigui  el  Pacte  que  més  ens
agradaria, perquè estic segur que no ho és ni per nosaltres ni per ningú, i aquesta és
la manera amb la qual s'arriba a acords. Nosaltres hem volgut tenir molta cura en
molts aspectes sobretot de sostenibilitat, en el qual en aquesta Vila havíem treballat en
altres moments i ara s'hi havia treballat menys, en temes comercials en els quals hem
insistit fins a última hora i ens agradaria destacar el paper que ha tingut Esquerra en
tot  aquest procés, més que no pas detallar el Pacte, perquè crec que entre tots ja ho
hem fet,  i  per  tant,  destacar  que això reneix  després de molt  temps,  com deia  el
regidor de Plataforma, però reneix després d'una moció que presenta Esquerra en la
qual  es  demana  reemprendre  els  treballs  i  a  partir  d'aquí  amb  més  o  menys
discrepàncies o amb més o menys modificacions, crec que hem sigut capaços d'anar
avançant  junts  i  buscant  un  consens  que pensem interessant.  Nosaltres,  d'alguna
manera, i així ens toca també com a oposició pensem que quan tornem a governar,
que esperem que sigui aviat, quan hi hagi eleccions, tinguem un document que ens
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serveixi puguem continuar els treballs, i per tant, el que més ens agradaria destacar és
aquesta capacitat, en un moment complicat, on hi ha moltes dificultats, on hi ha moltes
preocupacions per part de la gent, no dedicar-nos a fer oposició per fer oposició, sinó
intentar dialogar en la mesura del que es pugui i intentar arribar a aquests acords.
Entenem que alguns dels punts que hem tancat els interpretem de manera diferent,
però sí que ens deixa el suficient marge per intentar treballar-hi i per millorar un tema
que es complicat  i  en el  qual  crec que hem aconseguit  l'equilibri  entre els treballs
tècnics que són els primers que es requerien i els que ens havien de dissenyar cap on
anàvem, i els acords polítics, que per això ens escullen, per decidir quins eren més
prioritaris, quins n'érem menys i de quina manera ho prioritzàvem. Estarem amatents a
com es desenvolupa això, participarem en el Comitè de Seguiment amb la voluntat
que allò que hem acordat, realment es porti a terme. Aquest vot afirmatiu és un vot que
mira a futur però també un vot que reclamarà que es compleixi allò que ha posat blanc
sobre  negre,  per  tant,  jo  crec  que  a  partir  d'aquí  és  el  primer  pas  per  continuar
treballant, és el primer pas per intentar millorar una situació que tots sabem que és
molt complexa i que per tant no incorpora solucions màgiques, però sí que és un dels
punts més interessants,  aquesta capacitat  perquè els representants públics siguem
capaços de treballar junts més enllà de fer-nos marcatges a l'home, en els temes que
es vagin plantejant, per tant, el que demanem és que quan abans millor es reuneixi
aquesta Comissió de Seguiment, amb les persones que n'hagin de formar part i per
tant, que ens posem a treballar ràpidament. Fem un prec que és que més enllà de
votar-ho se'l creguin i hi hagi aquesta voluntat e tirar-ho endavant, i per nosaltres sí
que hi ha el compromís que mentre aquest Pla tingui vigència, nosaltres hi seguirem
creien, seguirà essent la nostra guia i per tant, que puguem continuar treballant. 

- senyor Galiana: Per al·lusions de la senyora Rivas, voldria dir que no sé si jo ho tinc
mal entès, però el punt de l'ordre del dia posa Pla de Mobilitat Urbana de Palafrugell,
com que s'ha comentat que no era un Pla, que era un Pacte, jo si m'he equivocat no
tinc cap inconvenient en reconèixer-ho, però si és que realment hi ha una equivocació
a l'ordre del dia...

- senyor Fernàndez: Diu Pla, però és Pacte.

- senyora Galiana: Jo entenc que aprovem un Pla fruit d'un Pacte.

- senyor Fernàndez: No, el que passa és que la resolució final diu que és un Pacte.

- senyora Rivas: Jo agrairia si es pugues modificar la paraula de l'ordre del dia.

- senyor Fernàndez: Sí,  modificarem el títol,  posarem Pacte perquè la proposta de
resolució parla de Pacte.

- senyor Gómez: Primer de tot agrair l'esforç de tots els grups. Contestant una mica al
senyor Guerra, ell sempre ha insistit en el fet que ens havíem allargat en el temps, és
cert, però jo crec que a vegades val la pena, i sobretot quan el que es busca és una
proposta feta des del consens i la participació, que sempre requereix més temps que
no  pas  tirar  pel  dret,  això  són  factors  que  s'han  detenir  en  compte.  Després
puntualitzar una cosa també al senyor Guerra, que és que la conversa no era entre
Esquerra i CiU, sinó que les converses en aquest sentit, quan s'ha arribat al Pacte o a
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l'acord pel que fa al Priorat de Santa Anna, ha estat una conversa entre el Govern i
Esquerra Republicana. 
Pel que fa a la senyora Galiana, agrair la seva intervenció. Evidentment vostè ja va
plantejar en l'aprovació inicial el fet que, sobretot, fos un tema que no quedés en el
calaix i que per tant, a partir d'aquí nosaltres ho varem recollir, també la portaveu de
l'Entesa ho va plantejar així, i també en una reunió posterior, per això en aquest sentit
es  va  decidir  incloure  responsables,  quines  eren  les  àrees  que,  per  tant,  s'havien
d'ocupar que s'executés cada una de les mesures i també, en aquest sentit s'hi va
incloure el cronograma.
I pel que fa a la intervenció del senyor Sabrià, doncs sí, jo crec que està molt bé, que
és important haver aconseguit arribar a aquest acord, a aquest Pacte, a mi em sap
molt greu que l'Entesa no voti afirmativament i després hi entraré, però sí que destacar
la part positiva, que és aquesta, el fet que haguem estat capaços de seure'ns, parlar,
discutir i cedint una mica tots, arribar a una opció de consens. Jo crec que això marca
camí a seguir, que ens hauríem d'esforçar a anar obrint cada vegada més noves  vies i
que no hi hagués aquesta diferència a vegades, que s'obre entre oposició i govern.
A la senyora Rivas,  li  he de dir  que estic  sorprès i  segona que ho lamento,  però
sobretot per una qüestió, vostè li pot donar deu mil voltes i donar deu mil explicacions,
com ha fet avui, però jo crec que el que és evident és que si no acaben votant el Pla
de Mobilitat  a  favor  és per  una manca de voluntat  de pacte.  O crec que després
d'haver treballar com es va treballar, amb sis sessions en les quals tots hi varem poder
dir la nostra, en les que realment des del principi s'ha sigut molt clar de quina era la
mecànica, de com es volia assolir aquest acord, després d'haver tingut tot el temps de
món per afegir-hi propostes, tot el temps del món, com ha dit el senyor Guerra, que ha
estat un procés llarg, després de tots els correus, demanant-li totes les mancances
que vostè veies, totes les qüestions que vostè vulgues mirar d'especificar o de millorar,
donar-li oportunitat perquè ho fes i que no ho hagi fet, que suri avui dient que li sembla
que el Pacte no és prou polit, etc, a mi, a banda de sorprendre'm, la veritat és que em
sap greu. 
I puntualitzar una cosa, no vull entrar en el debat, ara amb si les propostes són millors
o pitjors, jo crec que són les que són, s'han treballat a partir d'un document tècnic que
vostès varen encarregar i que ha costat 42.000 euros, important, per tant, ho hem fet a
partir d'un punt de sortida, no és un document que nosaltres ens haguem inventat, si
no n'hi ha de més bones o de millors, en tot cas, li demanaré responsabilitats a qui ho
ha fet, però sí que hi ha hagut un esforç important per part de tothom, per mirar de
veure fins a quin era el punt d'acord, jo crec que ha estat superior al que fins i tot em
pensava en un principi, crec que al final parlant i debatent hem arribat a un acord molt
inclusiu  i  a  més a més,  a un document  amb un contingut  important,  i  si  no hi  ha
accions més bones és que el document tècnic tampoc les recollia.

- senyor Guerra: Jo només li volia fer constar a la senyora Rivas que encara que jo
estigui aquí al final, som sis grups polítics, no cinc.

- senyora Rivas: Demanar disculpes al senyor Guerra, m'he descomptat. 
No és manca de voluntat d'un pacte, nosaltres ens hem afegit a molts acords que ha
fet el govern quan hem considerat que aquests acords hi eren, i per tant, crec que hem
argumentat o hem intentat argumentar, a través de les reunions que hem mantingut,
amb vostè també com a Primer Tinent d'Alcalde d'aquest govern, però també amb el
nostre  grup  municipal,  el  perquè  d'això.  Nosaltres  creiem  que  és  una  manca  de

Ple de 27 de desembre de 2012 34



Ajuntament de Palafrugell

definició de pacte, que és una cosa diferent, no és que no hi hagi hagut la voluntat sinó
que hi ha hagut reduccions importants, com he dit al principi, respecte a les propostes
inicials que es varen fer en el document dels experts, del qual vostè diu que si hem de
demanar  responsabilitats  les  demanarem,  aquest  govern  està  molt  acostumat  a
demanar responsabilitats, per tant,  demanem-les a qui cal,  als polítics i  als tècnics
quan calgui.
Em parla de tots els correus que vostè em va enviar, miri el primer que em va enviar
és aquest, on vostè, és cert, m'anava explicant les propostes que nosaltres havíem fet,
com les havien afegit, em deia que afegirien un annex amb el calendari d'actuacions, i
després diu  val a dir que aquesta mateixa proposta la farem extensiva a la resta de
grups perquè pugui ser discutida fora de l'ordre del dia a la Comissió Informativa de
Règim Interior. Miri si és important que se'n varen oblidar d'incloure-ho a l'ordre del dia
de la Comissió Informativa de Règim Interior, varem anar a la Comissió Informativa de
Règim Interior i no sabíem que es parlaria del Pacte de Mobilitat, no estava inclòs a
l'ordre  del  dia  i  varem acceptar  tots  que s'incorporava fora,  però  és  que el  segon
correu electrònic que m'envia, perquè me n'envia dos, és el que m'anuncia que hi ha
hagut el Pacte amb Esquerra respecte a la plaça del Priorat de Santa Anna, i el fet que
sigui un document polit o no, és una tasca del govern, aquesta no li farem nosaltres
com a oposició, qui ha de definir la descripcions de les actuacions són vostès, qui ha
de proposar determinades coses són vostès,  i  qui  ha de fer  els documents clars i
concrets,  entenem que  son  vostès no nosaltres,  per  això  la  seva tasca és  la  de
governar. I per favor, hi ha una cosa que em costa molt, i que és quan no es diuen
totes les  veritats.  Vostè diu que aquest  document,  el  document dels  experts,  li  va
costar al govern 42.000 euros, això no és cert. Senyor Secretari, senyor Interventor,
digui'm vostès quina és la subvenció que varem rebre per elaborar aquest document,
jo ara no recordo la quantitat. A mi m'agradaria que fossin els tècnics de la casa qui ho
diguessin, perquè nosaltres fèiem la gestió política però ells feien la gestió econòmica i
per tant hi va haver una subvenció que si no recordo malament superava el 50% del
cost total d'aquest projecte.  

- senyor Sabrià: Simplement per fer un afegit que m'he descuidat abans, des del grup
d'Esquerra  pensem que seria  interessant  que  quan més  aviat  millor  aquest  Pacte
estigués penjat  i  a  disposició  de la  ciutadania,  per  raons obvies,  una que la  gent
conegui quina és el seu contingut i segona perquè hi ha un exercici de fiscalització que
pot fer l'oposició però que també poden fer els ciutadans, i per tant crec que és donar
més transparència a la feina que fem tots plegats.

- senyor Fernàndez: La voluntat és fer el retorn a tota la gent que ha participat en
aquest document, penjar-lo i a més a més, segurament fer alguna cosa pública perquè
la gent en tingui informació.
Jo, la veritat és que penso que, el senyor Sabrià ho deia abans, aquest és un d'aquells
punts, és la primera vegada, jo soc el més veterà d'aquest consistori, és la primera
vegada que s'ha intentat  fer  un pacte més enllà d'un mandat,  deixant  a part  quan
comencem a tramitar el Pla general Urbanístic, però és obligat perquè a més a més
són molts més anys, però un pacte local de mobilitat que va més enllà d'un mandat, no
s'havia intentat mai, des de l'any 1999 que jo soc regidor d'aquest Ajuntament, per
tant, penso que valdria la pena, i s'ha fet un gran esforç, i quan parlem de Pacte vol dir
que totes les parts han de sortir convençudes que no és el seu document únic sinó que
és el seu document compartit, per tant, és el mínim comú denominador, i és evident
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que la Comissió que incorpora aquest document ha de concretar aquestes incidències
que la senyora Rivas deia. Per tant, a mi em sap greu, perquè crec que hem fet un
gran esforç tots plegats, i és veritat que les aportacions, el que ha posat sobre la taula
la  senyora  Rivas  per  justificar  la  seva  abstenció  jo  crec  que  són  coses  molt  de
matisacions,  no és un tema de fons important,  la meva percepció.  Per  tant,  jo  ho
lamento perquè aquí la idea era treure un document de mínims per intentar mirar al
futur, i en aquest moment la gent ens demana aquesta responsabilitat, no vull dir amb
això que els que no hi donin suport no la tinguin, ni molt menys, però jo crec que en
temes importants com aquest és on hauríem de ser capaços d'intentar posar el valor
del diàleg i del pacte, i aquest document ho perseguia, perquè vostè ha posat aquí
unes matisacions, que des del mes d'agost que aquest document estava, han sigut els
mateixos, perquè des del mes d'agost cap aquí només estàvem una mica encallats
amb el tema del Priorat de Santa Anna, la resta del document era el mateix, no ha
evolucionat, per tant, jo crec que la veritat, la meva percepció és que hauríem pogut fer
un esforç addicional  i  afegir-se a aquest acord,  perquè aquests matisos que vostè
parlava d'aquesta manca de concreció en algunes partides, precisament la Comissió
aquesta de Seguiment ho podia subsanar tranquil·lament. Jo crec que hauria valgut la
pena que vostès s'hi haguessin incorporat perquè com he dit abans, al principi, i algun
altre company ho ha dit, és la primera vegada que aquí portem un gran pacte local que
va més enllà del que és l'acció d'un govern, estem parlant un pacte que la seva idea és
que  vagi  més  enllà,  per  tant,  ho  lamento,  tot  i  això  sortirà  amb  un  suport
importantíssim,  i  el  compromís  del  govern  és,  primer,  complir-ho  evidentment,  i  la
màxima informació a tots els grups i a tota la ciutadania. 

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès el que estableix la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat.
 
Atès  que  l'Ajuntament  de  Palafrugell  té  com  a  objectiu  prioritari  realitzar  una
planificació  acurada  de  la  mobilitat  urbana  del  municipi,  per  tal  de  realitzar  un
tractament harmònic i de desenvolupament sostenible, lluitant contra el canvi climàtic,
la contaminació acústica i realitzant un consum energètic responsable.
 
Atès  que  cal  tenir  en  compte  els  diferents  sistemes  de  transport  en  relació  a  les
polítiques de mobilitat, com ho són els aparcaments, el transport públic, el transport
privat (cotxes i motos), anar a peu o en bicicleta.
 
Atès que en la planificació de polítiques de mobilitat cal que es realitzi un programa de
participació ciutadana per escoltar les entitats cíviques i  socials que poden aportar
solucions adequades per a la formulació de les polítiques de mobilitat.
 
Atès el contingut de la diagnosi de la mobilitat de Palafrugell, realitzada al llarg de l'any
2010 i 2011, per part de l'empresa Assessoria d'Infraestructures i Mobilitat SL, per tal
d'evolucionar cap a un model que minimitzi els costos socials i ambientals i maximitzi
els beneficis globals per al terme municipal de Palafrugell.
 
Atès que en el Ple ordinari del dia 27 de març de 2012, es va donar coneixement al Ple
de la diagnosi prèvia del Pla de Mobilitat Urbana (PMU).
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Atès que a partir del document tècnic del Pla de Mobilitat s'ha realitzat un treball entre
tots els grups amb representació al Ple de l'Ajuntament per tal de consensuar el Pacte
per a la Mobilitat. 
 
Atès que s'han realitzat diverses reunions que han tingut lloc els dies 10 i 26 d’abril,
31de maig, 12 de juliol, 2 i 21 d'agost de 2012, on els diferents grups polítics que han
assistit a les reunions (PSC, CIU, ERC, Entesa, PP i PxC) per valorar i treballar cada
una de les  propostes  del  document  tècnic  del  Pla  de Mobilitat  (PMU)  i  arribant  a
consensuar el Pacte per la Mobilitat de Palafrugell, que és el que es porta a aprovació
inicial a aquest Ple del mes d'agost, i que inclou, tant bona part de les mesures del
PMU, com algunes de noves sorgides durant aquestes reunions.
 
Atès l'informe emès per l'Àrea de la Policia Local el dia 8 d'agost de 2012.
 
Atès que que el  Ple de l'Ajuntament  de Palafrugell,  el  dia  28 d'agost  de 2012,  va
aprovar inicialment el Pla de Mobilitat urbana, sotmetent-lo a informació pública pel
període de 30 dies hàbils, sense que s'hagin realitzat al·legacions i/o observacions.

Atès l'informe emès pel Secretari de la Corporació, el dia 14 de novembre de 2012,
que literalment diu:

El Ple de l’Ajuntament de Palafrugell, el dia 28 d’agost de 2012, i un cop finalitzat el
procés de participació ciutadana i dels diferents grups municipals, va acordar aprovar
inicialment del Pla de Mobilitat Urbana de Palafrugell i sotmetre’l a informació pública
per un període 30 dies hàbils.
 
També es varen sol·licitar informes sectorials al Consell Comarcal del Baix Empordà i
als Serveis de Transport i Mobilitat de la Generalitat de Catalunya.
 
La naturalesa jurídica de l’esmentat Pla no és la de planejament derivat o especial,
amb valor i caràcter normatiu, és a dir, no és un instrument jurídic sinó que forma part
d’un pacte o acord polític entre les diferents forces polítiques, que ha d’establir uns
criteris  o  unes  directrius  orientatives  per  tal  de  desenvolupar  correctament  les
polítiques de mobilitat municipal.
 
Per tant, al no ostentar valor normatiu i sí valor polític, no és necessari obtenir els
informes sectorials anteriorment esmentats, podent-se aprovar definitivament al haver-
se consensuat el  document entre els diferents grups municipals i  haver finalitzat el
procés de participació ciutadana.

El  Ple  de  l’Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià,
Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP), i
del senyor Guerra (PxC), total disset vots a favor; i les abstencions de la senyora Rivas
i del senyor Genover (Entesa), total dues abstencions:

Aprovar  definitivament  el  Pacte  polític  en  relació  al  Pla  de  Mobilitat  Urbana  de
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Palafrugell, publicant l'acord al BOP, al tauler d'Edictes de la Corporació i a la pàgina
web municipal.

11.-  MODIFICACIÓ PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ,  EN LA MODALITAT DE
COOPERACIÓ,  DEL  SECTOR  PMU-3.1,  RIERA  DE  LLAFRANC  II.  Aprovació
inicial.-

Intervé el senyor Rangel manifestant que aquest és un document estrany, sobretot al
moment de tramitació que el portem, portem una aprovació inicial per segon cop, d'un
sector que és aquest Pla de Millora Urbana de la Riera de Llafranc, a fi i efectes de
corregir  tota  una  sèrie  d'errors  que  s'han  detectat  a  la  fase  finalista,  perquè  vull
recordar que ja havia patit una aprovació definitiva en el plenari del mes de juliol els
errors  s'han detectat  en un moment  final,  en el  moment  d'elaborar  el  certificat  del
projecte de reparcel·lació per la seva inscripció en el Registre de la Propietat, i atès
que aquests errors que s'han detectat  són prou significatius,  el  que s'ha optat,  en
comptes  de  tramitar  un  expedient  que  algunes  vegades  es  fa,  que  s'anomena
d'operacions  jurídiques  complementàries,  el  que  s'ha  fet  és  tornar  a  iniciar  el  seu
procés de tramitació i per això avui el portem, tal com varem explicar a la Comissió
Informativa d'Urbanisme, el tornem a portar a aprovació inicial.

- senyora Rivas: A la Comissió Informativa se'ns va explicar molt bé, com ha fet avui
també el senyor Rangel, que es tractava d'uns errors absolutament tècnics, que res
tenen a veure amb l'aprovació definitiva que, de fet, hauria de portar-se a terme, i
malgrat sigui iniciar tot el procediment de nou, si això ens ajuda a què es pugui portar
a terme, no hi ha cap problema i el nostre vot serà favorable.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que el Ple Municipal, a la sessió ordinària celebrada el 31 de juliol de 2012, va
aprovar definitivament el Projecte de reparcel·lació, en la modalitat de cooperació, del
sector  PMU-3.1  Riera  de  Llafranc  II,  a  Llafranc,  promogut  per  l’Ajuntament  de
Palafrugell  i  redactat  per  l’equip tècnic ARKU 3, Arquitectura,  SLP, representat  pel
senyor Marc Ribes Mesalles.
 
Atès que en el moment de la redacció del certificat administratiu per procedir a la
inscripció  de l‘esmentat  projecte  en el  Registre  de  la  Propietat  s’han  constatat  un
seguit  d’errades  materials  que  aconsellen,  per  a  més  garanties,  tramitar  una
modificació d’aquest Projecte de reparcel·lació.
 
Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, Pla de Barris, Obres
Públiques,  Serveis  Municipals  i  Medi  Ambient,  a  la  sessió  celebrada  el  17  de
desembre de 2012.
 
Atès l’informe emès en data 19 de desembre de 2012, conjuntament pel Secretari de
la  Corporació,  el  senyor  Jordi  Turon  Serra,  per  l’Assessora  Jurídica  Municipal,  la
senyora Júlia Giró Val i per l’Arquitecte municipal, senyor Jordi Font, on manifesten,
pel que fa al procediment d’aprovació a seguir, que són d’aplicació l’article 119 del

Ple de 27 de desembre de 2012 38



Ajuntament de Palafrugell

Decret  legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  Text  Refós  de  la  Llei
d’urbanisme, modificat per la Llei  3/2012, de 22 de febrer,  de Modificació del Text
Refós de la Llei d’Urbanisme, i els articles 125 i 131 del Decret 305/2006, de 18 de
juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, i que la competència per a
l’aprovació dels instruments de gestió correspon al Ple Municipal, de conformitat amb
el  que disposa l’article  53.1 s)  del  Decret  legislatiu  2/2003,  de 28 d’abril,  pel  qual
s’aprova el Text refós de ela Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, i l’article
21.1 j) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de bases de règim local, modificada
per la Llei 567/2003, de 16 de setembre, de mesures per a la modernització del govern
local i la resolució de l’Alcaldia número 1493/2011 de 20 de juny de 2011.
 
Atès que,  al  mateix  informe  conjunt  del  Secretari  de  la  Corporació,  l’Assessora
Jurídica Municipal  i  l’Arquitecte Municipal,  s’indica, a títol  de conclusió,  que es pot
procedir a una aprovació inicial d’aquesta modificació del Projecte de reparcel·lació del
sector PMU-3.1, Riera de Llafranc II, de Llafranc, obrint un termini d’informació pública
d’un mes, mitjançant anunci en el BOP i en un dels diaris de major circulació de la
província, comptat des de l’endemà de la seva publicació en el diari  oficial, amb la
finalitat  que es  puguin formular  les reclamacions i  observacions que es  considerin
oportunes  i  sol·licitant  al  Registre  de  la  Propietat  informació  sobre  la  titularitat  i
càrregues de totes les finques incloses en el sector, estenent al mateix temps al marge
de cada finca nota expressiva conforme són objecte de reparcel·lació.
Atès el  que  preveu  la  Disposició  addicional  vintena  del  Text  refós  de  la  Llei
d’urbanisme, consolidat amb les modificacions introduïdes pel Decret llei 1/2007, de 16
d’octubre, de mesures urgents en matèria urbanística, i  per la Llei 2/2007, de 5 de
juny, del Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel que fa a les obligacions de
publicitat per mitjans telemàtics.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  inicialment  la  Modificació  del  Projecte  de  reparcel·lació,  en  la
modalitat de cooperació, del sector PMU-3.1 Riera de Llafranc II, a Llafranc, promogut
per l’Ajuntament de Palafrugell i redactat per l’equip tècnic ARKU 3, Arquitectura, SLP,
representat pel senyor Marc Ribes Mesalles.
 
Segon.- Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes  amb  la
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província i a un diari d’àmplia difusió a la
província, la seva col·locació al Tauler d’edictes de l’Ajuntament, i la inserció d’aquest
edicte al web municipal (www.palafrugell.cat) acompanyat d’un còpia de la modificació
del projecte de reparcel·lació objecte d’aquesta nova aprovació inicial, per a la seva
consulta per mitjà telemàtic.
 
Tercer.- Notificar,  de  forma  individualitzada,  aquest  acord  a  totes  les  persones  i
propietaris afectats per aquest projecte de reparcel·lació i a l’equip tècnic redactor, per
als quals el termini d’informació pública d’un mes començarà l’endemà de la recepció
de la notificació del present acord.
 
Quart.- Notificar aquest acord al Registre de la Propietat de Palafrugell i sol·licitar que
procedeixi a estendre al marge de cadascuna de les finques afectades per aquesta
tramitació, nota expressiva de l’organisme actuant i data del present acord de nova
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aprovació inicial, tot emetent el corresponent certificat de titularitat i càrregues.

12.- MODIFICACIÓ DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR SUD-1.12 BRUGUERES 2, A
PALAFRUGELL. Aprovació definitiva.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  portem  avui  a  aprovació  definitiva  una
modificació  puntual  del  sector  Brugueres  2,  vull  recordar  que  és  una  tramitació
complexa, llarga i que ha tingut certs alts i baixos, i que aquesta tramitació ens ha
portat a trobar unes fòrmules amb les quals, tant la Comissió Provincial d'Urbanisme
ens hi ha donat l'informe favorable, com el privat i els serveis tècnics de la casa ens
han fet els informes favorables. El que per fi permetrà desencallar és la tramitació final
d'aquest  sector,  vull  recordar  que és  el  sector  on hi  tenim la  nova  subestació  de
transformació  d'energia  de  Palafrugell,  a  la  nova  zona  industrial,  i  que  permetrà
desencallar tota una sèrie de petits i  grossos problemes que venien derivats i  que
argumentaven en part l'objecte de la definició d'aquest sector i de la inclusió d'aquest
sector en el  planejament de l'any 2007. Bàsicament l'eliminació de les línies d'alta
tensió que creuen la zona industrial i part de la zona residencial fins arribar al carrer
Manufactures del Suro i l'antiga zona de l'edifici de l'Energia, i en segon lloc al que fa
referència al desenvolupament de la tramitació que ha de comportar la cessió d'aquest
edifici  a l'Ajuntament  de Palafrugell.  Crec  que avui  és un dia,  en el  qual,  des del
moment dels processos urbanístics ens podem sentir tots satisfets de les feines ben
fetes i que no només al llarg d'aquest mandat, sinó en altres mandats, des del moment
de l'elaboració del planejament en el qual es comença a anar a tancar definitivament
uns problemes que, en certs moments esdevenia complexe trobar-hi solució. Per tant,
portem  avui  al  plenari  l'aprovació  definitiva  d'aquesta  modificació  puntual  del  Pla
parcial.

- senyora Rivas: entenc, per tant, com vàrem quedar a la Comissió d'Urbanisme que
l'informe, com ens ha explicat el senyor Rangel,  de la Comissió d'Urbanisme de la
Generalitat, ha arribat, amb la qual cosa s'incorporaran les modificacions que siguin
necessàries, varem quedar així per tal d'agilitzar tot aquest informe, no el teníem el de
la Comissió Informativa, per agilitzar el tràmit el més possible, i realment, novament,
felicitem-nos tots els grups que formem part d'aquest Consistori d'aquest procés que
torna a ser un procés d'aquests històrics, que prové des de la nova aprovació del Pla
General del 2007, per tant, si no recordo malament, cinc anys, i que permet una millora
important per Palafrugell, la retirada de les torres d'alta tensió que ens creuen una part
de la zona residencial i que fa temps portàvem desitjant poder-les retirar i que jo crec
que tots els governs havien pensat que les podríem retirar en el seu moment, però que
diferents complicacions ho han impedit, i la cessió d'aquest fantàstic edifici que tenim a
l'energia, el qual està en bon estat, és un edifici en bon estat on fins ara s'hi ha estat
treballant  i  que  per  tant  l'Ajuntament  de  Palafrugell  i  per  tant  els  ciutadans  de
Palafrugell ho tenen a la seva disposició un nou equipament que podrà donar uns bons
resultats  si  som  capaços  entre  tots  d'encertar  quin  serà  el  destí  d'aquest  edifici.
Felicitar a l'equip de govern per haver pogut finalitzar aquest procés.

- senyor Lledó: Nosaltres sí que també mostrarem la nostra satisfacció, però sí que
mostrem també una preocupació que és el fet d'haver-se de signar una addenda al
conveni  perquè  Fecsa  es  faci  càrrec  del  cost  que  suposarà  retirar  les  torres
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elèctriques.   Recordem  que  això  ara  mateix  no  està  ben  lligat  i  cal  tenir  uns
documents, i  quan estiguin els documents signats llavors segurament la satisfacció
serà plena per part del grup d'Esquerra. I per altra banda  recordar una mica també en
la línia del que comentava Entesa, que l'energia és un equipament que quedarà per a
l'ús de la població i en el qual ens agradaria participar en la definició del que serà el
seu futur. Jo entenc que això s'inclourà dins el Pla d'Equipaments Culturals que han
aprovat vostès avui, que s'inicien els treballs i que per tant, també es portarà a Ple per
poder-hi donar l'aprovació final.

- senyor Rangel: Per puntualitzar una mica les dues intervencions. Pel que fa a la
senyora Rivas, per descomptat, tal com li vàrem explicar a la Comissió Informativa,
teníem les notícies que estava inclòs a l'ordre del dia, teníem les notícies que ho veien
favorablement i el que ens han fet arribar no és l'acta de la Comissió Informativa de la
Comissió Territorial d'Urbanisme, perquè vostè sap molt bé que triga força més del
desitjable,  però sí  que ens han fet  arribar  l'informe tècnic  relacionat  amb l'informe
favorable, tal com s'havia plantejat.
Pel  que  fa  a  la  intervenció  del  senyor  Lledó,  en  relació  a  què  en  el  conveni  no
s'expressava l'eliminació, per part de la companyia de tot el que eren les torres, dir-li
que té tota la raó, no hi és, però vostès ja varen iniciar una mica, en l'anterior mandat,
crec  recordar,  l'arranjament  d'aquesta  problemàtica  en  relació  a  una  modificació
puntual  que  es  va  fer,  del  Pla  parcial,  que  donava  resposta  a  les  necessitats
d'implantació  de  la  subestació,  permetent  mitjançant  un  Pla  especial  en  sòl  no
urbanitzable, que bona part de les instal·lacions es realitzessin en sòl no urbanitzable i
la  resta  de  la  subestació,  sobretot  el  que  eren  les  oficines  es  plantegessin  i
localitzessin  a dins de l'espai  del  sòl  industrial.  Crec que en aquell  moment  ja  es
donava per sobreentès i  així  s'ha expressat en les diferents converses que hi  han
hagut amb l'empresa, que això representava, atès que ja s'havia fet aquest esforç per
part  de  l'Ajuntament,  això  representava  l'altra  cara  de  la  moneda  de  l'esforç  que
s'havia de fer per part de l'empresa en relació a l'eliminació de les torres i al cablejat de
la subestació.

- senyor Fernàndez: Cal dir al senyor Lledó que les converses que he tingut amb els
responsables, no han qüestionat mai el tema de fer-se càrrec del cost, és veritat que
cal veure el document signat però jo crec que pel que hem anat parlant fins ara, la
veritat és que ho han complert, per tant pensem que això ha de ser una cosa força
immediata, perquè l'empresa en aquest moment t´els recursos per tant és bo que es
quedin aquí i que no marxin a un altre lloc.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist  que el Ple Municipal, a la sessió celebrada el 30 d’octubre de 2012, va atorgar
una nova aprovació  inicial  a  l’Expedient  de  Modificació  puntual  del  Pla  parcial  del
sector  SUD-1.12  Brugueres  2,  a  Palafrugell,  que  promou  la  societat  Endesa
Distribución Eléctrica,  SLU,  on s’havien recollit  les  observacions  formulades per  la
Comissió d’urbanisme de Girona a la sessió del 12 de març de 2010.
 
Atès que durant el període comprés entre el 16 de novembre i el 15 de desembre de
2012,  ambdós  inclosos,  en  què  ha  estat  en  informació  pública  l’expedient  de
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modificació puntual del Pla parcial del sector SUD-1.12, Brugueres 2, de Palafrugell,
amb la publicació dels respectius edictes al Butlletí Oficial de la Província de Girona
núm. 219, de 15 de novembre, i al Diari de Girona de 14 de novembre de 2012, i amb
la  inserció  d’aquest  edicte  a  la  pagina  web  municipal  i  al  tauler  d’edictes  de
l’Ajuntament, s’ha presentat una única al·legació, en data 27 de novembre de 2012,
amb registre  d’entrada núm.  15831,  signada per  la  senyora  Ángela  Coll  Budó,  en
qualitat d’administradora solidària de l’entitat mercantil Avícola María, SA.
 
Atès l’informe emès per la Comissió informativa d’urbanisme, Pla de Barris, Obres
Públiques,  Serveis  Municipals  i  Medi  Ambient,  a  la  sessió  celebrada  el  17  de
desembre de 2012.
 
Atès l’informe favorable emès per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, a la
sessió celebrada el 20 de desembre de 2012, on efectuen una única indicació en el
sentit  que caldrà justificar que amb la modificació proposada no es modifiquen les
condicions de mobilitat interior dins de la parcel·la i que tampoc es pugui dificultat el
desenvolupament de l’activitat que es produeix.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 21 de
desembre de 2012, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“En relació a la única al·legació presentada durant  el  període d’informació pública,
pràcticament  no  té  la  consideració  d’al·legació  sinó  que  és  una  puntualització  en
relació  a  la  titularitat  actual  d’una  de  les  finques  incloses  al  sector  SUD-1.12,
Brugueres 2, pel que es tindrà en compte aquesta petició, que no afecta a la present
modificació.
 
En quant a l’informe de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, a l’expedient
queda suficientment justificat que amb aquesta modificació no s’alteren les condicions
de mobilitat interior dins de la parcel·la i tampoc es dificulta el desenvolupament de
l’activitat que s’hi pretén desenvolupar.
 
Per tant, a criteri del tècnic sotasignant es pot procedir a l’aprovació definitiva, en una
propera sessió plenària,  d’aquesta Modificació del Pla parcial  del  sector SUD-1.12,
Brugueres 2,  a Palafrugell,  promogut  per  la  societat  Endesa Distribución Eléctrica,
SLU, representada pel senyor Agustí M. López Rodríguez.”
 
Atès el  que  disposen  els  articles  31  a  36  de  les  Normes  urbanístiques  del  Pla
d’Ordenació Urbanística Municipal de Palafrugell.
 
Atès el que disposen els articles 87, 88 i 107 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost,
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de
22 de febrer, de Modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme. 
 
Atès el que disposen els articles 83 a 89 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :
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Primer.- Aprovar  definitivament  la  modificació  del   Pla  parcial  urbanístic  del  sector
SUD-1.12 Brugueres 2,  de Palafrugell,  que promou la societat  Endesa Distribución
Eléctrica, SLU.
 
Segon.- Estimar la única al·legació presentada durant el període d’informació pública,
subscrita per la senyora Àngela Coll Budó, en qualitat d’administradora solidària de
l’entitat mercantil Avícola Maria, SA.
 
Tercer.- Trametre  als  Serveis  Territorials  d’Urbanisme  de  Girona  la  documentació
tècnica i administrativa completa de la present tramitació, d’acord amb el que disposen
els articles 88 i 107 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text
refós  de  la  Llei  d’urbanisme,  modificat  per  la  Llei  3/2012,  de  22  de  febrer,  de
Modificació del Text Refós de la Llei d’Urbanisme, als efectes d’informació, coordinació
i  arxivament,  com a  condició  prèvia  a  la  publicació  del  present  acord  d’aprovació
definitiva.
 
Quart.- Notificar individualitzadament aquest acord als promotors d’aquest Pla parcial
urbanístic, a tots els propietaris inclosos dins el seu àmbit, a l’equip tècnic redactor, i a
les àrees d’Intervenció i Tresoreria de l’Ajuntament.
 
Cinquè.- Disposar la publicació d’aquest acord d’aprovació definitiva i de la normativa
d’aquesta  Modificació  puntual  del  Pla  parcial  del  sector  SUD-1.12  Brugueres  2,  a
Palafrugell, una vegada s’hagi donat compliment íntegre a les observacions detallades
a l’apartat Segon d’aquest acord.

13.-  MOCIÓ  INSTITUCIONAL  PER  DEMANAR  LA  CONTINUÏTAT  DEL
FINANÇAMENT PEL SERVEI LOCAL DE TELEASSISTÈNCIA.- Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així:

“Exposició de motius:
L’any  2008,  la  Diputació  de  Girona  subscrivia  un  conveni  de  col·laboració  entre
l’IMSERSO,  la  Federación  Española  de  Municipios  y  Provincias  (FEMP)  i  les
administracions locals,  que permetia  la concreció  del  servei  de teleassistència.  Un
servei que permet que les persones dependents, ja sigui per qüestió de cicle vital i/o
de discapacitat, puguin conservar la seva autonomia personal, vivint a les seves llars i
sense renunciar a les seves xarxes familiars i socials, mitjançant un dispositiu d’alarma
que s’activa en cas d’emergència o necessitat.
 
Aquesta  col·laboració  interadministrativa,  tant  en  la  gestió  del  servei  com  en  el
finançament del mateix ( 2008: 65% IMSERSO, 15% Diputació de Girona i 22% entre
administració local i usuaris;  2012:  18’53% IMSERSO, 37’30% Diputació de Girona,
13%  Ajuntaments  i  31’17%  els  usuaris)  ha  permès  la  viabilitat  d’una  prestació
essencial per la vida de les persones dependents. Prestació que ha anat incrementant-
se paulatinament  en la demarcació de Girona (passant de 1960 persones usuàries el
2008 a 5.174, a 31 d’octubre de 2012) i  al  municipi  de Palafrugell  (passant de 97
persones usuàries al 2008 a 244, a 15 de desembre de 2012).
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Aquest increment exponencial de 2008 a 2012 es deu a la implementació tant de la
Llei 12/2008 de Serveis Socials, com de la Llei 39/2006 de Promoció de l’Autonomia
Personal i Atenció a la Dependència, ambules liderades pels governs del PSC i PSOE
respectivament.
 
Com mostren les dades, la corresponsabilitat ha estat la clau de l’èxit en la prestació
d’aquest servei, motiu pel qual és preocupant que la Direcció General de l’IMSERSO
hagi  comunicat  oficialment  que a partir  del  31 de desembre  d’enguany,  posa fi  al
“Programa de Teleassistència Domiciliària”, i que per tant la Diputació de Girona i les
pròpies administracions locals hauran de fer front al 18’53% de finançament que, fins
ara, assumia l’IMSERSO, el que dificultarà, encara més, l’equilibri pressupostari de les
arques municipals.

Es proposa:

Primer.- Manifestar la conformitat de l’Ajuntament de Palafrugell amb la implantació
del Servei Local de Teleassistència, atès que aquest és un servei que dóna cobertura
al  dret  a l’atenció assistencial  de les persones dependents,  que es troben en una
situació d’especial vulnerabilitat.
 
Segon.- Expressar el convenciment que el model de cooperació i de cofinançament
interadministratiu (IMSERSO, FEMP, Diputació de Girona i administracions locals) ha
possibilitat  la  viabilitat  del  servei  de  teleassistència,  i  que  per  tant  ha  de  tenir
continuïtat  en  els  termes  i  condicions  fixades  fins  el  moment,  ja  que  les
administracions locals no poden continuar assumint un increment en la prestació de
serveis, sense que aquesta vagi acompanyada de finançament.
 
Tercer.- Demanar al  Govern  de  l’Estat  que  mantingui  la  corresponent  aportació
pressupostària vers el Servei Local de Teleassistència, ja que aquest ha de ser un
servei bàsic i essencial de la cartera de serveis dels serveis socials municipals.
 
Quart.- Fer arribar aquest acord al Govern de l’Estat, a la Generalitat de Catalunya, a
l’IMSERSO, a la FEMP i a la Diputació de Girona”

A continuació intervé el senyor Guerra manifestant que el seu grup donarà suport a la
moció  perquè pensem que és un acte que hem d'intentar  rescatar.  Ja  saben que
sempre que parlem de pressupostos en dirigim a vostè perquè rasqui alguna cosa de
la Generalitat, i ens posa la mateixa cara, però bé, si no ho intentem.

- senyora Galiana: Des del meu grup considerem que hem d'intentar lluitar per no anar
enrere en quant al que són drets de prestacions socials. La teleassistència considerem
que és molt important i que ha de seguir endavant i que hem de buscar una solució en
aquest tema i no permetre que descarregui a sobre el que és l'Administració Local, la
càrrega d'aquest servei.

- senyora Rivas: quan la senyora Mauri, en nom del govern, va plantejar a la Comissió
Informativa, posar aquesta moció sobre la taula, crec que tots els grups presents allà
hi vàrem estar d'acord, i afegiria un, només faltaria. Ho deia també la senyora Galiana
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ara, és un servei essencial, és una prestació social que permet que aquella gent gran,
amb dificultats, que viu sola, pugui continuar residint en el seu domicili, que és una de
les coses per les que hem de vetllar més, i que alhora, jo crec que suposa també, una
disminució de costos econòmics, a la llarga, per l'Administració, quan fa falta buscar
altres recursos. Jo crec que tots nosaltres coneixem una o altra persona que porta el
penjoll  del teleassistència, perquè tothom ens entengui quan parlem amb aquestes
paraules que a vegades no ens entenen, i l'important servei que fa.
Quan l'any 2008 el govern que hi havia, en el qual hi eren convergència, Esquerra i
nosaltres, ens va arribar la proposta de l'IMSERSO, això va suposar que la quota dels
usuaris, que en aquells moments ho gestionava una altra entitat, passés d'uns 20-30
euros que pagava cada usuari, aproximadament a uns 6 euros mensuals, em corregirà
la senyora Mauri que té més coneixement de les dades que hi ha ara, i que al llarg del
temps, aquesta prestació que rebíem de l'IMSERSO, ha anat disminuint, amb la qual
cosa ha estat el propi Ajuntament qui ha hagut d'augmentar els recursos, o sinó l'altra
opció és que siguin els propis avis que hagin d'augmentar el cost d'un servei que és
tant essencial, a més en un moment en què estem parlant de congelació de pensions,
en un moment on les dificultats econòmiques són importants.
Per tant, en defensa del que són els drets socials de les persones de Palafrugell, ja ho
varem anunciar i per això ens varem afegir a la moció que ens presentaven des del
govern, no tenim cap dubte amb que sigui institucional en posar-hi el nostre granet de
sorra,  i  com  deia  la  senyora  Mauri,  és  un  dret  a  la  pataleta,  segurament  no
aconseguirem res, però crec que dret a la pataleta l'hem de fer i l'hem de fer, si pot
ser, tots junts.

- senyora Farrarons: Em sembla que mai, o és un d'aquells casos en què la tecnologia
significa una gran diferència en la qualitat de vida de les persones, no només pel que
ha dit la senyora Rivas, que en el fons és una inversió en el futur, perquè això, a la
llarga, permet uns estalvis, sinó que els que tenim la capacitat de moure'ns lliurement
no som conscients del que significa poder estar en el teu hàbitat habitual, amb la total
seguretat que si alguna cosa passa, algú et vindrà a buscar. Per tant, no podem fer res
més recolzar i votar a favor de la moció.

- senyora Mauri: en nom del govern, jo poca cosa més puc afegir després de tot el que
s'ha dit. És veritat que la Llei de la dependència, que també era un gran avenç, va
néixer amb una falta de dimensió, de dotació econòmica, que ens ha portat a unes
situacions força complexes, per no dir precàries, i a més a més, si a això hi afegim
unes polítiques socials d'uns governs insensibles del tot i que primen uns sectors que
són els pilars econòmics enfront de les persones, estem on estem. Dir que aquest
servei,  com deia  la  senyora  Rivas,  l'any  2008,  IMSERSO el  finançava,  perquè  el
Serveis  socials,  que  a  més  tothom  o  la  majoria  ho  sabeu,  el  pagament  de  les
prestacions  socials  es  fa  amb  una  col·laboració  de  les  Administracions,  si  les
Administracions  estatals,  com és en aquest  cas,  deixen  d'aportar  la  seva  part,  tot
aquest servei recau en l'autonomia i sinó en les Administracions Local i a més, també
amb l'usuari, perquè no oblidem que gairebé en totes les prestacions socials hi ha el
sistema de copagament, és a dir, poc o molt, les persones paguen el servei, per tant,
ens trobem, jo diria, que aquesta moció no és més que una crida, per dir que potser ja
està bé de sempre fer recaure sobre les persones més vulnerables les retallades, i
sobretot dir prou a un govern que emparant-se en l'austeritat és capaç de desmantellar
o desballestar aquest estat del benestar, el poc que havíem assolit fins ara. 
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Tot seguit se sotmet a votació la moció institucional per demanar la continuïtat del
finançament pel servei local de teleassistència, per la qual cosa en conseqüència:

L’any  2008,  la  Diputació  de  Girona  subscrivia  un  conveni  de  col·laboració  entre
l’IMSERSO,  la  Federación  Española  de  Municipios  y  Provincias  (FEMP)  i  les
administracions locals,  que permetia  la concreció  del  servei  de teleassistència.  Un
servei que permet que les persones dependents, ja sigui per qüestió de cicle vital i/o
de discapacitat, puguin conservar la seva autonomia personal, vivint a les seves llars i
sense renunciar a les seves xarxes familiars i socials, mitjançant un dispositiu d’alarma
que s’activa en cas d’emergència o necessitat.
 
Aquesta  col·laboració  interadministrativa,  tant  en  la  gestió  del  servei  com  en  el
finançament del mateix ( 2008: 65% IMSERSO, 15% Diputació de Girona i 22% entre
administració local i usuaris;  2012:  18’53% IMSERSO, 37’30% Diputació de Girona,
13%  Ajuntaments  i  31’17%  els  usuaris)  ha  permès  la  viabilitat  d’una  prestació
essencial per la vida de les persones dependents. Prestació que ha anat incrementant-
se paulatinament  en la demarcació de Girona (passant de 1960 persones usuàries el
2008 a 5.174, a 31 d’octubre de 2012) i  al  municipi  de Palafrugell  (passant de 97
persones usuàries al 2008 a 244, a 15 de desembre de 2012).

Aquest increment exponencial de 2008 a 2012 es deu a la implementació tant de la
Llei 12/2008 de Serveis Socials, com de la Llei 39/2006 de Promoció de l’Autonomia
Personal i Atenció a la Dependència, ambules liderades pels governs del PSC i PSOE
respectivament.
 
Com mostren les dades, la corresponsabilitat ha estat la clau de l’èxit en la prestació
d’aquest servei, motiu pel qual és preocupant que la Direcció General de l’IMSERSO
hagi  comunicat  oficialment  que a partir  del  31 de desembre  d’enguany,  posa fi  al
“Programa de Teleassistència Domiciliària”, i que per tant la Diputació de Girona i les
pròpies administracions locals hauran de fer front al 18’53% de finançament que, fins
ara, assumia l’IMSERSO, el que dificultarà, encara més, l’equilibri pressupostari de les
arques municipals.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat:

Primer.- Manifestar la conformitat de l’Ajuntament de Palafrugell amb la implantació
del Servei Local de Teleassistència, atès que aquest és un servei que dóna cobertura
al  dret  a l’atenció assistencial  de les persones dependents,  que es troben en una
situació d’especial vulnerabilitat.
 
Segon.- Expressar el convenciment que el model de cooperació i de cofinançament
interadministratiu (IMSERSO, FEMP, Diputació de Girona i administracions locals) ha
possibilitat  la  viabilitat  del  servei  de  teleassistència,  i  que  per  tant  ha  de  tenir
continuïtat  en  els  termes  i  condicions  fixades  fins  el  moment,  ja  que  les
administracions locals no poden continuar assumint un increment en la prestació de
serveis, sense que aquesta vagi acompanyada de finançament.
 

Ple de 27 de desembre de 2012 46



Ajuntament de Palafrugell

Tercer.- Demanar al  Govern  de  l’Estat  que  mantingui  la  corresponent  aportació
pressupostària vers el Servei Local de Teleassistència, ja que aquest ha de ser un
servei bàsic i essencial de la cartera de serveis dels serveis socials municipals.
 
Quart.- Fer arribar aquest acord al Govern de l’Estat, a la Generalitat de Catalunya, a
l’IMSERSO, a la FEMP i a la Diputació de Girona

14.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CiU, ERC I ENTESA JUNTS
PER PALAFRUGELL, EN DEFENSA DEL CATALÀ COM A LLENGUA VEHICULAR
I D'APRENENTATGE A L'ENSENYAMENT.- Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així:

“Exposició de motius:

El Tribunal Suprem espanyol ha dictat tres sentències que qüestionen el català com a
llengua vehicular  de l’ensenyament  a  Catalunya,  fet  que ha estat  ratificat  per  una
interlocutòria del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, que imposa un ultimàtum
per  al  seu  compliment.  Aquest  fet  atempta  clarament  contra  el  model  d’escola
catalana, un model educatiu que ha funcionat amb èxit els darrers 30 anys i que ja fou
present en l’època de la II República, basat en la no separació dels infants i joves per
raó de llengua i gràcies al qual la nostra societat gaudeix d’un nivell de cohesió social
acceptable. 
 
La immersió lingüística i la consideració del català com a llengua vehicular a les aules
han donat força i solidesa a aquest model, el qual ha estat objecte de reconeixement
de  diverses  institucions  europees  i  internacionals  i  ha  estat  avalat  per  evidències
empíriques en l’informe PISA 2009 de l’OCDE, en el qual es constata que el nivell de
coneixement  de  les  dues  llengües  oficials  a  Catalunya  és  elevat  i,  en  el  cas  del
castellà, fins i tot superior a la mitjana de l’Estat espanyol.
 
Aquest model educatiu ha contribuït de manera decisiva a pal·liar el greu desequilibri
que  viu  el  català,  llengua  pròpia  de  Catalunya,  respecte  del  castellà,  en  diferents
àmbits socials i culturals, alhora que s’ha demostrat eficaç en l’acollida i la inclusió
social  dels  infants  i  joves  dels  darrers  moviments  immigratoris,  tot  contribuint  a
mantenir la cohesió social de les nostres ciutats i pobles.
 
Atès que la LEC (Llei d’Educació de Catalunya) va ser aprovada l’any 2009 amb el vot
favorable  d’una  molt  àmplia  majoria  de  les  forces  polítiques  del  Parlament  de
Catalunya i amb el suport de tota la comunitat educativa. 
 
Atès  que  a  Catalunya  existeix  un  gran  consens  al  voltant  del  model  d’immersió
lingüística.
 
Atès que a Catalunya no existeix cap conflicte lingüístic, que la llengua catalana i la
llengua castellana conviuen amb plena normalitat, malgrat que algunes institucions i
partits polítics vulguin fer creure el contrari. 
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Atès  que  existeix  una  sentència  del  Tribunal  Constitucional  que  diu  que  és  a  la
Generalitat  de  Catalunya  a  qui  li  correspon  determinar  quin  percentatge  de
l’ensenyament es fa en català i quin es fa en castellà, tenint en compte la situació
sociolingüística del país. 
 
Atès que els articles del decret 181/2008 que ha anul·lat el Tribunal Suprem queden
recollits  en la  Llei  d’Educació  de Catalunya  (LEC)  i  que,  per  tant,  el  Govern té la
potestat d’aplicar allò que diu la LEC i que empara completament el model d’immersió
lingüística establint que el català és la llengua vehicular a l’escola (articles 10, 11, 15 i
16 del títol II).
 
Atès que les darreres sentències del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya també
imposen l’ús del castellà a Catalunya, ja sigui a les escoles o als municipis catalans,
desvirtuant  el  concepte  estatutari  de  llengua  pròpia  i  superposant-hi  un  cànon
d’enjudiciament estrictament basat en la interpretació jurisprudencial de la cooficialitat. 
 
Atès  que  l’avantprojecte  de  la  LOMCE  (Ley  Orgánica  de  Mejora  de  la  Calidad
Educativa)  proposat  pel  Ministeri  d’Educació,  Cultura  i  Esport,  més  enllà  del  seu
contingut educatiu, té clarament una lectura política que envaeix les competències en
matèria d’educació que l’Estatut reconeix a Catalunya, i entra en contradicció amb la
Llei d’Educació que va ser aprovada amb el suport d’una majoria molt qualificada del
Parlament de Catalunya. 

Es proposa:

Primer.- Manifestar el nostre ferm rebuig a tots els intents d’imposar l'ús de la llengua
castellana a Catalunya, ja sigui a les escoles o a les administracions públiques, fet que
perpetua la discriminació legal que pateixen els ciutadans catalanoparlants a l’Estat
espanyol.  En  aquest  sentit,  manifestem  el  nostre  desacord  a  les  sentències  del
Tribunal  Suprem espanyol  i  a  la  interlocutòria del  Tribunal  Superior  de Justícia  de
Catalunya, que posen en perill el sistema d’immersió lingüística als centres educatius
de Catalunya.
 
Segon.-     Manifestar el nostre suport al model d’escola catalana en llengua i continguts,
així com a tota la comunitat educativa, per tal que continuï aplicant-lo en el dia a dia.
 
Tercer.- Vetllar  per  mantenir  el  sistema d’immersió  lingüística  que s’ha  manifestat
efectiu per aconseguir que tothom conegui la llengua catalana, que és inherent a la
seva condició d’idioma oficial.
 
Quart.-     El  nostre  suport  al  Govern  de Catalunya  i  al  Departament  d’Ensenyament
perquè prenguin les mesures necessàries durant el tràmit parlamentari al Congrés dels
Diputats  de  la  LOMCE  perquè  l’articulat  d’aquesta  nova  llei  no  envaeixi  les
competències en matèria d’educació que l’Estatut reconeix a Catalunya, ni pugui entrar
en  contradicció  amb la  Llei  d’Educació  que  va  ser  aprovada  amb el  suport  d’una
majoria  molt  qualificada  del  Parlament  de  Catalunya.  En  aquest  sentit,  instem  el
Govern  de  la  Generalitat  a  no  fer  cap  pas  enrere  i  a  complir  el  que  diu  la  Llei
d’Educació  de  Catalunya  pel  que  fa  a  la  llengua  vehicular  i  d’aprenentatge  en
l’ensenyament.
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Cinquè.- El nostre suport a totes les forces parlamentàries catalanes perquè actuïn de
manera coordinada en defensa del model lingüístic vigent a Catalunya, basat en la no-
separació  de  l’alumnat  per  raó  de  llengua,  i  que  ha  fet  possible  que  tot  alumnat
conegui les dues llengües oficials en acabar l’ensenyament obligatori, com ha quedat
patent en tots els estudis publicats per institucions de reconegut prestigi.
 
Sisè.- Reafirmar  el  compromís  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell  amb  la  plena
normalització de la llengua catalana, ja sigui en el seu ús dins del mateix consistori
com amb la seva relació amb la ciutadania, els organismes i les entitats del municipi i
de  tot  l’àmbit  lingüístic  català,  així  com  el  nostre  suport  al  sistema  d’immersió
lingüística que s’aplica amb normalitat i èxit als centres educatius de Catalunya i, en
concret, de Palafrugell.
 
Setè.-     Fer saber aquests acords al Tribunal Suprem espanyol, al Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya, al govern català, al govern espanyol i als grups parlamentaris
del Parlament de Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Senat espanyol, així com a
la plataforma Somescola.cat. “

A  continuació  intervé  el  senyor  Rocas  manifestat  que  el  proppassat  dia  4  de
desembre,  el  Ministre  d’Educació,  José Ignacio Wert,  presentava l’esborrany de la
LOMCE (la “Ley Orgánica para la Mejora de la Calidad Educativa”). Des de llavors i
fins avui hi ha hagut quatre trobades amb les diferents comunitats autònomes per tal
d’analitzar l’esmentat avantprojecte. Com sabeu, el tràmit autonòmic s’ha tancat sense
cap mena d’acord ni consens: 12 comunitats autònomes recolzen l’avantprojecte (totes
aquelles governades pel PP més Navarra), mentre la resta (cinc comunitats entre les
quals Catalunya) el rebutgen frontalment. 
El  Govern  català  ha  criticat  l’avantprojecte  de  Llei  perquè  entén  que  envaeix  les
competències en matèria d’educació que l’Estatut  reconeix a Catalunya,  i  entra en
contradicció amb la Llei d’Educació que va ser aprovada amb el suport d’una majoria
molt qualificada del Parlament de Catalunya. Ja en parlarem amb més extensió en la
propera moció.
Pel que fa al català, l’esborrany de la nova Llei relega la nostra llengua a una mera
assignatura  residual,  en  equiparar  l’ensenyament  del  català  a  la  categoria
d'«Especialitat» i no com a troncal (és a dir, per darrere de la llengua castellana i al
mateix nivell que una tercera llengua estrangera). A més, anima a obrir definitivament
la porta a la segregació de l'alumnat per motius de llengua dintre del mateix centre
educatiu, i preveu la subvenció de centres de titularitat privada que s'avinguin a fer
l'ensenyament en castellà.
Evidentment,  aquesta nova situació del  català a l’ensenyament  suposaria modificar
substancialment el model lingüístic vigent a Catalunya, basat en la no-separació de
l’alumnat per raó de llengua, i que ha fet possible (malgrat que algunes institucions i
partits polítics vulguin fer creure el contrari) que tot l’alumnat català conegui de manera
competent les dues llengües oficials de Catalunya en acabar l’ensenyament obligatori,
tal com ha quedat patent i demostrat en tots els estudis publicats per institucions de
reconegut prestigi.
Davant  d’aquesta  situació  tant  lesiva  pel  català,  la  JGL  del  dia  5  de  desembre
(l’endemà mateix de la presentació de l’esborrany de nova Llei) reacciona ràpidament i
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aprova l’adhesió al manifest redactat per Somescola en defensa de l'escola catalana, i
es compromet a presentar una moció al plenari, justament aquesta que ara presentem.
No entraré en detallar els continguts de la moció, doncs crec que queden ben explicats
tant en la seva part expositiva com en la part dispositiva. El redactat és la suma de la
moció proposada per la plataforma Somescola.cat i l’acord de JGL de 19 de juliol en
defensa del català com a llengua vehicular i d’aprenentatge a l’ensenyament i a les
administracions públiques de Catalunya.
Del text, només voldria destacar i reafirmar el compromís que té contret l’Ajuntament
de Palafrugell, no des d’ara, sinó des de fa molts anys, amb la plena normalització de
la llengua catalana, ja sigui en el seu ús dins del mateix consistori com amb la seva
relació amb la ciutadania,  els organismes i les entitats del  municipi  i  de tot  l’àmbit
lingüístic català, així com el nostre suport al sistema d’immersió lingüística que s’aplica
amb normalitat i èxit als centres educatius de Catalunya i, en concret, de Palafrugell.
Voldria recordar també que aquesta moció que avui presentem al plenari en suport a
l’escola catalana i en defensa del català com a llengua vehicular i d’aprenentatge a
l’ensenyament, fou llegida públicament en la concentració que va celebrar la comunitat
escolar  el  proppassat  dijous  dia  20  de  desembre  amb  gran  èxit  de  participació.
Permeteu-me que esmenti  els  centres  escolars  i  institucions  convocants  d’aquesta
concentració:  Els  Belluguets,  Tomanyí,  Els  Cargolets,  Petit  Vedruna,  Ca  la  Tulita,
Barceló i Matas, Carrilet, Pi Verd, Torres Jonama, Sant Jordi, Vedruna, Baix Empordà,
Frederic  Martí  i  Prats  de la  Carrera,  el  Centre  de Formació  de Persones Adultes,
l’Escola de Música, el Pla de Transició al Treball,  l’Oficina de Català del CPNL, la
Fundació  Pallach  i  la  Fundació  Pla  de  Palafrugell,  els  centres  El  Girasol  i  Torres
Jonama de Mont-ras, els centres Ses Falugues, Dr. Arruga i L’Olivar Vell  de Begur i
els centres Quermany Petit i Quermany de Pals, a més de les àrees d’Educació de
Palafrugell, Begur, Mont-ras i Pals.
A tots ells, moltes gràcies per la seva implicació i compromís, com també als grups
que recolzen la moció. Espero també, i potser peco altra vegada en aquest plenari
d’una  certa  candidesa  i  bona  fe,  que  el  redactat  d’aquesta  moció  també  hagi
convençut  als  grups  que no  s’han  sumat  inicialment  a  la  proposta  (PPC i  PxC)  a
reconsiderar el seu vot i a afegir-se a la moció per tal de convertir-la en institucional. 

A continuació intervé la senyora Rivas manifestant que quan el senyor Rocas, ens ho
va proposar, sense cap mena de dubte, jo li vaig dir que quan eren temes que no
afectaven directament a Palafrugell, l'entesa manifestava una posició més de llibertat
de vot, però que aquest creiem que afecta directament i atempta directament contra la
llengua  i  contra  les  escoles  a  Palafrugell,  per  tant,  automàticament  li  varem  dir
deseguida que ens afegíem a aquesta moció, perquè a més, pensàvem que podia ser
institucional. A mi, i per no allargar-me perquè tots els grups han d'intervenir i el senyor
Rocas  ha  fet  una  excel·lent  exposició,  només  m'agradaria  llegir  de  l'exposició  de
motius  que vostès  varen  redactar,  quatre  frases,  que crec que defineixen  molt  bé
perquè d'aquesta moció, i diu:
Aquest fet atempta clarament contra el model d'escola catalana, un model educatiu
que ha funcionat amb èxit els darrers trenta anys i que ja fou present en l'època de la
Segona República, basat en la no separació dels infants i joves per raó de llengua i
gràcies al qual la nostra societat gaudeix d'un nivell de cohesió social acceptable. 
Crec que aquestes quatre frases redactades, que a més són les primeres amb les
quals encapçalen la moció, defineixen clarament el perquè és necessari que tornem a
fer un dret a la pataleta.
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- senyor Sabrià: Gràcies, crec que les intervencions ho han explicat perfectament, per
tant jo intentaré ser molt breu. Diria que quan quelcom funciona i està sobradament
provat que funciona, i els resultats diuen que funciona fins i tot millor que alguns llocs
de l'Estat i així ho fan les proves, el que estas fent no és intentar millorar l'educació
dels nostres nens, sinó que el que estas fent és política i aquest senyor va explicar
perfectament  cap on anava la seva política,  que era cap a espanyolitzar  els  nens
catalans,  i  per  tant,  el  que  estem  fent  avui  es  el  que  toca.  M'agrada  el  redactat
d'aquesta moció, m'agrada que siguem valents i que és bo que avui fem aquest pas
més que no havíem fet fins ara, perquè segurament a partir d'ara l'haurem de fer més
vegades.  És  molt  bo  també  que  sempre  que  es  toca  la  nostra  llengua,  aquest
Ajuntament s'hi posi en contra i actuï d'acord amb el Consell Escolar, amb totes les
escoles del nostre poble, perquè aquest cop no n'ha faltat ni una,  i com no pot ser
d'altra manera nosaltres també hi donarem suport, aquesta i totes les vegades que faci
falta perquè ens hàgim tocat la llengua.
 
- senyor Guerra: Ya se que el señor Sabrià pondrá la cara que le corresponde en este
momento. Como quede adivinar el voto de Plataforma será en contra, pero igual que
ha dicho una cosa muy cierta y es que todo el mundo tiene el derecho a estudiar en
catalan,  creo  que  lo  que  estan  haciendo  es  marear  la  perdiz,  porqué  estamos
hablando del  hecho del  catalan,  el  hecho  del  castellano,  al  final  lo  que  cuenta  o
deberia de contar es que contemos la educación, los resultados de esta educación, y
para poner un ejemplo que sea foraneo a nosotros, si señor Rangel, los resultados, o
els resultats, si li agrada mes. Si vostè posa per exemple l'estil andorrà, fan un 40% en
castellà, un 40% en català i un 20% en francès. Perquè no es fa el mateix aquí i ens
deixem de tocar els nassos?, perquè una altra cosa que han dit és que els resultats
són fantàstics,  em poden dir  on anat  a fer les enquestes, a quin tipus d'escoles?,
perquè ja li dic jo que al barri de Sant Roc de Badalona no hi han anat. 
Comencem a pensar una mica amb senyor, tant que ens agrada aquesta paraula, i
que jo estic amb vostè, sobretot senyor Sabrià, amb vostè amb el terme del seny.
Parlem d'una cosa normal, i és que puguin fer la meitat amb català, la meitat amb
castellà, francès, anglès, i que aprenguin quant més millor, la resta és pura política i
demagògia. Per acabar, li podríem dir a la portaveu de Cultura de la Generalitat que
aprengui a partir castellà.

- senyora Galiana: Nosaltres no ens sumarem a aquesta moció perquè no compartim
l'esperit de la mateixa, però si em permeten els hi voldria dir que no s'hauria de viure
una reforma educativa com un atac a cap llengua, perquè l'única cosa que es proposa,
que  a  més  a  més  ve  refrendat  per  sentència  del  Tribunal  Suprem i  del  Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya és que el castellà ha de ser també llengua vehicular.
Estem parlant d'educació i em sap greu que es polititzi d'aquesta manera l'educació,
perquè en un mon en el que vivim, en què vivim la crisi que vivim, que els nostres fills
segurament que aquí no tindran cap futur, potser hauríem de deixar de mirar-nos el
melic i mirar el món en global i pensar que hem de ser competitius i que hem d'intentar
tenir una formació, fins i tot lingüística completa, i és evident que si fem vehiculars les
dues llengües, el que farem és un model millor a nivell de formació dels nostres fills,
perquè tindran un major coneixement del català i del castellà, i a més a més, és un
projecte que el que proposa és també augmentar el nivell lingüístic de les llengües
estrangeres,  aleshores  això  no  s'ha  de  veure  com un atac  al  català,  ni  com una
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desaparició, ni aquestes fòbies que s'estan fomentant per part de molts partits polítics,
i que pensem que el que s'ha de tenir és seny, perquè estem començant a entrar en
una roda que és delicada i perillosa. Sembla que una Llei no ens agrada, doncs ni
l'apliquem, a mi tampoc m'agrada pagar l'IBI i fer la declaració de la renda, qualsevol
dia diré que no ho pago perquè no em dóna la gana. Llavors si comencem així, això
acabarà malament, i ja no ho dic a nivell de llengua, ho dic a nivell de tot. Clar que s'ha
de ser valent a la vida, però tampoc s'ha de tenir por a un canvi que encara no s'ha
provat si pot funcionar, i després el que resulta més curiós, és que polítics d'elit que
estan  defensant  un model  educatiu  per  la  pública,  totalment  diferent  al  que  estan
donant als seus fills. Els seus fills i els col·legis d'èlit estan donant un model en el qual
estan donant classes en anglès, estan fent classes en castellà i estan fent classes en
castellà, i això és un model complet, però deixant a part que és un model també és un
dret, perquè hem de reconèixer que qualsevol persona que visqui a Catalunya, que
hem de reconèixer que hi  ha persones que la seva llengua familiar  és el  castellà,
també té dret... el que penso és que un model que hagi pogut estar funcionant fins ara,
també els pares tenen dret a escollir  un model més complet. Aquí no es tracta de
separar els nens de les classes, com sempre es va dient, això és erroni, el que es
proposa és un model en el que es facin classes en castellà, i la proporcionalitat de la
quantitat d'hores de classe que es poden fer en castellà l'ha de decidir la Generalitat.
Per tant, no és cap atemptat, és un model diferent, és un canvi que no té perquè ser
negatiu i no ha de ser cap atac a res. Nosaltres no ho compartim perquè pensem que
és un model que és per un millor  futur educacional dels nostres fills,  i  no atempta
contra cap llengua, és a dir, el fet d'aprendre millor el castellà, no atempta a què no
s'aprengui  el  català.  Per  tant,  no podem donar suport  a aquesta moció perquè no
compartim l'esperit de la mateixa.

- senyor Rocas: A mi m'agradaria fer una petita puntualització, que ho he expressat
quan he explicat la posició de l'equip de govern, que és que l'esborrany de nova Llei
relega la nostra llengua a una assignatura, a la categoria d'especialitat i  no com a
assignatura troncal, i això és un fet.

- senyora Galiana: Això no és cert...

- senyor Rocas: Això és un fet...

- senyora Galiana: Això no és cert, hi va haver una rectificació, per part del Ministre, en
aquest aspecte.

Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pels grups municipals de l PSC,
CiU,  ERC i  l'Entesa,  en suport  a  l'Escola catalana i  en  defensa del  català  com a
llengua vehicular i d'aprenentatge a l'ensenyament, per la qual cosa, en conseqüència:

El Tribunal Suprem espanyol ha dictat tres sentències que qüestionen el català com a
llengua vehicular  de l’ensenyament  a  Catalunya,  fet  que ha estat  ratificat  per  una
interlocutòria del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, que imposa un ultimàtum
per  al  seu  compliment.  Aquest  fet  atempta  clarament  contra  el  model  d’escola
catalana, un model educatiu que ha funcionat amb èxit els darrers 30 anys i que ja fou
present en l’època de la II República, basat en la no separació dels infants i joves per
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raó de llengua i gràcies al qual la nostra societat gaudeix d’un nivell de cohesió social
acceptable. 
 
La immersió lingüística i la consideració del català com a llengua vehicular a les aules
han donat força i solidesa a aquest model, el qual ha estat objecte de reconeixement
de  diverses  institucions  europees  i  internacionals  i  ha  estat  avalat  per  evidències
empíriques en l’informe PISA 2009 de l’OCDE, en el qual es constata que el nivell de
coneixement  de  les  dues  llengües  oficials  a  Catalunya  és  elevat  i,  en  el  cas  del
castellà, fins i tot superior a la mitjana de l’Estat espanyol.
 
Aquest model educatiu ha contribuït de manera decisiva a pal·liar el greu desequilibri
que  viu  el  català,  llengua  pròpia  de  Catalunya,  respecte  del  castellà,  en  diferents
àmbits socials i culturals, alhora que s’ha demostrat eficaç en l’acollida i la inclusió
social  dels  infants  i  joves  dels  darrers  moviments  immigratoris,  tot  contribuint  a
mantenir la cohesió social de les nostres ciutats i pobles.
 
Atès que la LEC (Llei d’Educació de Catalunya) va ser aprovada l’any 2009 amb el vot
favorable  d’una  molt  àmplia  majoria  de  les  forces  polítiques  del  Parlament  de
Catalunya i amb el suport de tota la comunitat educativa. 
 
Atès  que  a  Catalunya  existeix  un  gran  consens  al  voltant  del  model  d’immersió
lingüística.
 
Atès que a Catalunya no existeix cap conflicte lingüístic, que la llengua catalana i la
llengua castellana conviuen amb plena normalitat, malgrat que algunes institucions i
partits polítics vulguin fer creure el contrari. 
 
Atès  que  existeix  una  sentència  del  Tribunal  Constitucional  que  diu  que  és  a  la
Generalitat  de  Catalunya  a  qui  li  correspon  determinar  quin  percentatge  de
l’ensenyament es fa en català i quin es fa en castellà, tenint en compte la situació
sociolingüística del país. 
 
Atès que els articles del decret 181/2008 que ha anul·lat el Tribunal Suprem queden
recollits  en la  Llei  d’Educació  de Catalunya  (LEC)  i  que,  per  tant,  el  Govern té la
potestat d’aplicar allò que diu la LEC i que empara completament el model d’immersió
lingüística establint que el català és la llengua vehicular a l’escola (articles 10, 11, 15 i
16 del títol II).
 
Atès que les darreres sentències del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya també
imposen l’ús del castellà a Catalunya, ja sigui a les escoles o als municipis catalans,
desvirtuant  el  concepte  estatutari  de  llengua  pròpia  i  superposant-hi  un  cànon
d’enjudiciament estrictament basat en la interpretació jurisprudencial de la cooficialitat. 
 
Atès  que  l’avantprojecte  de  la  LOMCE  (Ley  Orgánica  de  Mejora  de  la  Calidad
Educativa)  proposat  pel  Ministeri  d’Educació,  Cultura  i  Esport,  més  enllà  del  seu
contingut educatiu, té clarament una lectura política que envaeix les competències en
matèria d’educació que l’Estatut reconeix a Catalunya, i entra en contradicció amb la
Llei d’Educació que va ser aprovada amb el suport d’una majoria molt qualificada del
Parlament de Catalunya. 
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El  Ple  de  l’Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià,
Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  la  senyora  Rivas  i  del  senyor  Genover
(Entesa), total setze vots a favor; i els vots en contra de la senyora Galiana, el senyor
Rodrigo (PP), i del senyor Guerra (PxC), total tres vots en contra:

Primer.- Manifestar el nostre ferm rebuig a tots els intents d’imposar l'ús de la llengua
castellana a Catalunya, ja sigui a les escoles o a les administracions públiques, fet que
perpetua la discriminació legal que pateixen els ciutadans catalanoparlants a l’Estat
espanyol.  En  aquest  sentit,  manifestem  el  nostre  desacord  a  les  sentències  del
Tribunal  Suprem espanyol  i  a  la  interlocutòria del  Tribunal  Superior  de Justícia  de
Catalunya, que posen en perill el sistema d’immersió lingüística als centres educatius
de Catalunya.
 
Segon.-     Manifestar el nostre suport al model d’escola catalana en llengua i continguts,
així com a tota la comunitat educativa, per tal que continuï aplicant-lo en el dia a dia.
 
Tercer.- Vetllar  per  mantenir  el  sistema d’immersió  lingüística  que s’ha  manifestat
efectiu per aconseguir que tothom conegui la llengua catalana, que és inherent a la
seva condició d’idioma oficial.
 
Quart.-     El  nostre  suport  al  Govern  de Catalunya  i  al  Departament  d’Ensenyament
perquè prenguin les mesures necessàries durant el tràmit parlamentari al Congrés dels
Diputats  de  la  LOMCE  perquè  l’articulat  d’aquesta  nova  llei  no  envaeixi  les
competències en matèria d’educació que l’Estatut reconeix a Catalunya, ni pugui entrar
en  contradicció  amb la  Llei  d’Educació  que  va  ser  aprovada  amb el  suport  d’una
majoria  molt  qualificada  del  Parlament  de  Catalunya.  En  aquest  sentit,  instem  el
Govern  de  la  Generalitat  a  no  fer  cap  pas  enrere  i  a  complir  el  que  diu  la  Llei
d’Educació  de  Catalunya  pel  que  fa  a  la  llengua  vehicular  i  d’aprenentatge  en
l’ensenyament.
 
Cinquè.- El nostre suport a totes les forces parlamentàries catalanes perquè actuïn de
manera coordinada en defensa del model lingüístic vigent a Catalunya, basat en la no-
separació  de  l’alumnat  per  raó  de  llengua,  i  que  ha  fet  possible  que  tot  alumnat
conegui les dues llengües oficials en acabar l’ensenyament obligatori, com ha quedat
patent en tots els estudis publicats per institucions de reconegut prestigi.
 
Sisè.- Reafirmar  el  compromís  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell  amb  la  plena
normalització de la llengua catalana, ja sigui en el seu ús dins del mateix consistori
com amb la seva relació amb la ciutadania, els organismes i les entitats del municipi i
de  tot  l’àmbit  lingüístic  català,  així  com  el  nostre  suport  al  sistema  d’immersió
lingüística que s’aplica amb normalitat i èxit als centres educatius de Catalunya i, en
concret, de Palafrugell.
 
Setè.-     Fer saber aquests acords al Tribunal Suprem espanyol, al Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya, al govern català, al govern espanyol i als grups parlamentaris
del Parlament de Catalunya, al Congrés dels Diputats i al Senat espanyol, així com a
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la plataforma Somescola.cat. 

15.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC I ENTESA JUNTS PER
PALAFRUGELL, EXIGINT LA RETIRADA DE L'ESBORRANY D'AVANTPROJECTE
DE LA LLEI ORGÀNICA DE MILLORA DE LA QUALITAT EDUCATIVA (LOMCE).-
Aprovació.-

Copiada textualment la part resolutiva de la moció, diu així:

“Primer.- Demanar al Govern de l’Estat la retirada de l’esborrany de l’avantprojecte de
la LOMCE perquè, tal i com esta plantejat, significaria un perillós retrocés en la qualitat
de l’educació i atemptaria contra diversos aspectes en els quals es basa la cohesió
social.
 
Segon.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat i a tots els grups polítics del Parlament
de Catalunya que en el cas de no retirar-se l’esmentat text, interposin un recurs davant
el  Tribunal  Constitucional,  ja  que  la  LOMCE  podria  contradir  el  Capítol  3  de  la
Constitució  en  relació  a  les  llengües  oficials  i  vulnerar  l’Estatut  d’Autonomia  de
Catalunya.
 
Tercer.-     Sol·licitar al President del Govern de l’Estat, Sr. Mariano Rajoy, el cessament
del Ministre Sr. Wert ja que la seva proposta de LOMCE atempta contra el model de
país i la cohesió social. 
 
Quart.- Instar al Govern de l’Estat i al Govern de la Generalitat l’aturada de qualsevol
mena de reducció dels recursos humans, infraestructurals,  logístics o econòmics a
l’educació  per  evitar  la  pèrdua  de  qualitat  i  de  les  condicions  de  treball  que  les
mesures dels darrers anys estan provocant.
 
Cinquè.- Adherir-nos a totes les iniciatives unitàries de les institucions, partits, entitats
i comunitat educativa en defensa de l’actual sistema d’immersió lingüística als nostres
centres educatius. 
 
Sisè.- Traslladar  aquests  acords  a  la  Presidència  del  Govern  de  l’Estat,  al
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris
de les Corts Espanyoles, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, i als
membres que formen el Consell Escolar Municipal de Palafrugell. “

Intervé  la  senyora  Rivas  manifestant  que  en  la  proposta  anterior  que  ens  varen
presentar ens hi varem afegir immediatament, però també vàrem creure necessari, des
de l'entesa, portar a la Junta de Portaveus un desacord que va més enllà de la moció
que hem presentat, que té a veure amb el català però que té a veure molt amb la Llei
d'Educació. Nosaltres pensem que cada vegada que tenim un canvi de govern, Estatal
o Autonòmic canviem la Llei d'educació, en portem set. Segurament això és el que ens
diferencia de Finlàndia, quan tenim els resultats dels informes PISA, i que resulta que
si anem canviantr la Llei d'Educació cada vegada, els resultats acadèmics dels nostres
alumnes o el nivell de cohesió social segurament serà el que hem anat tenint durant
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aquests anys i per això estem en els informes PISA allà on estem, però és que el que
creiem realment greu és que aquesta Llei que ens proposen, aquest esborrany de Llei,
perquè encara no ho és sinó que és un avantprojecte, a darrere del tema de la llengua,
que el  tema de  la  llengua és  importantíssim i  ja  crec  que ens hem expressat  en
l'anterior moment, aquesta Llei amaga moltes coses que s'estan quedant al tinter i que
no se n'està parlant, i és una Llei que atempta clarament contra la cohesió social, no
només amb els temes de llengua, sinó que a més a més representa un greu retrocés
en la qualitat on anem, que pot suposar un greu retrocés en la qualitat educativa del
nostre país.
Aquesta  moció  reincorpora  redactat  del  MUCE,  que  per  qui  no  ho  conegui  és  el
Moviment Unitari d'Educació a nivell de Catalunya, i on hi destaquen organismes tant
rellevants en el mon de l'educació, que ho han estat durant tant temps com son la
FAPAC, que és la federació d'Associació de Pares i Mares, o que és l'Associació de
Mestres  Rosa  Sensat,  que  tots  els  que  coneixem  una  mica  l'Educació  és  una
Associació de la qual llegim i segurament admirem.
A  mi  m'agradaria  llegir  l'exposició  de  motius,  si  se'm  permet  perquè  crec  que
l'exposició de motius, el que diu molt clarament és amb que ens manifesten en contra,
de forma resumida, del text que ens aquests moments hi ha sobre la taula i que és
aquest esborrany de Llei Orgànica d'Educació:

Atès que a Palafrugell durant molts anys s’ha treballat amb esforç, voluntat i de forma
conjunta amb tots els centres educatius per afavorir la cohesió social i la convivència,
obtenint resultats satisfactoris.
 
Atès que el Ministre d’Educació, Cultura i Esports, Sr. Wert ha presentat l’esborrany de
l’avantprojecte de la Llei Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE).

Atès que de la lectura d’aquest document es constata que l’aprovació de la LOMCE
significaria un perillós retrocés en la qualitat de l’educació, un atac sense precedents
al  nostre  model  educatiu  català  i  a  la  immersió  lingüística i  un atemptat  contra la
cohesió social posant en qüestió la igualtat d’oportunitats a tot l’alumnat.

Atès que per millorar la qualitat educativa no és necessària una nova llei, sinó que
aquest avantprojecte és un pretext en moments de crisi per imposar un altre model
educatiu  on  es  perden  conquestes  en  cohesió  social,  igualtat  d'oportunitats  en
escolarització obligatòria, integració escolar, coeducació i participació democràtica de
la comunitat educativa en els centres. 

Atès que hi consten propostes que no podem compartir, entre les que assenyalem:
 
-         Defineix l’educació no com un dret si  no com un factor productiu més, amb
enfocaments mercantilistes i d’oferta i demanda.
-         Valora  l’educació  des  d’una  concepció  reduccionista,  fragmentant  els  seus
continguts i menyspreant disciplines com les relacionades amb l’expressió artística i
musical.
-         Considera l’educació infantil com una etapa assistencial i no pas educativa.
-         Recentralitza la política educativa amb mesures com l’increment de la definició
de continguts per part del govern central, limitant la capacitat de cada territori per fer la
definició més idònia a la seva realitat.
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-         Atempta directament contra la normalització de la llengua catalana i el model
d’immersió lingüística al nostre país. Model d’immersió que ha tingut reconeixement
internacional  i  que  els  seus resultats,  de més  de  30  anys  d’aplicació,  són del  tot
satisfactoris i encertats.
-         Consolida la segregació d’alumnes per sexe, blindant per llei els concerts amb
escoles que segreguen. Segregació a la qual s’hi afegirà la segregació per llengua,
generant un escull a la cohesió social en els barris i conjunt del país.
-         Potencia la diferenciació entre centres educatius públics i  privats concertats,
tornant a potenciar una doble xarxa que allunyarà molts infants i joves de la igualtat
d’oportunitats.
-         Planteja  un model  que elimina l’assignatura d’Educació per a la Ciutadania,
potencia les creences religioses i incentiva l’elecció de l’assignatura de religió per part
de l’alumnat.  S’allunya d’un  model integrador i  respectuós basat en el laïcisme en
l’espai públic que reserva les creences pròpies per a l’espai privat.
-         Renuncia al  principi  d’igualtat  d’oportunitats  desmuntant  el  model  d’educació
comprensiva  en  tota  l’etapa  obligatòria  amb  l’avançament  de  la  diferenciació
d’itineraris i la implementació de revàlides.
 
- senyor Sabrià: Crec que estem fent avui explicacions molt àmplies i molt precises,
per tant tampoc hi voldria donar moltes voltes. Recalcar i crec que ho explica molt bé
l'exposició de motius, que deixa molt clar quins són els punts en què tots estem en
desacord, crec que perdre l'educació com a dret i que desaparegui la nomenclatura
que fem servir a la Llei Catalana d'Educació que és la de Servei Públic, i que després
es concreta amb aquesta potenciació de la doble xarxa, crec que és un error molt
important.  Aquí  anomena  la  música  o  els  temes  artístics  com  alguns  dels  que
comencen a prendre per una societat com la nostra, l'educació física que també és
molt important, li passa exactament el mateix, el tema de l'educació física també ja ha
sortit, el tema de la recentralització, sabem exactament a què es deu i ja ho he dit
abans, recentralitzen per espanyolitzar, segreguen per sexes, per tant, crec que els
motius són amplis i compartits amb la majoria d'aquest plenari, com per poder donar
entre tots suport a la moció i demanar que aquest salt a 40 anys enrere, i quaranta
sabem molt bé quina xifra és i que on ens situï no sigui una realitat, o com a mínim,
per part nostra, poder-ho retardar prou perquè el dia que ho aprovin nosaltres ja no
formem part d'aquest Estat i que per tant no tinguem cap obligació d'aplicar-ho.

.- senyor Rocas: S'han donat ja molt arguments. Jo el que voldria recordar és que en
la Junta de Portaveus del dia 19 de desembre, la senyora Rivas, com a portaveu del
Grup municipal de l’Entesa ens va lliurar l’escrit d’aquesta moció explicitant la voluntat
de cercar el màxim consens. Llavors ja li vam mostrar amb una lectura transversal, i
sense ulleres, del document la sintonia general amb la idea de la moció i ens vam
comprometre a rellegir el text per tal de trobar justament aquest consens.
Una lectura detallada que, efectivament, ens va convèncer de l’oportunitat de la moció
i que aquesta s’ajustava a la manera de veure les coses del PSC. Perquè, com ja hem
esmentat abans en la moció sobre el català, no podem més que manifestar el nostre
rebuig més absolut a l’avantprojecte de la LOMCE, una Llei que, miris per on la miris,
presenta al nostre entendre una voluntat marcadament recentralitzadora, retrògrada i
anacrònica de l’educació, i que traspua un interès inequívocament ideològic i polític. I
m’explico:
Pel seu caràcter profundament antidemocràtic,  atès l’absoluta falta de participació de
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la comunitat docent i de la comunitat educativa, de l’alumnat, de les famílies i el no
haver consultat en cap moment a experts aliens al propi partit, revela una naturalesa
antidemocràtica en la imposició de la Reforma Educativa.
Per la seva concepció mercantilista de l’educació i el sistema Educatiu, ja s’ha dit, que
posa per davant les necessitats dels mercats a la formació integral dels nostres joves, i
a la construcció d’una societat més justa i cohesionada. La supressió d’assignatures
jutjades com “no instrumentals” i el contemplar el sistema educatiu com una plataforma
que té com a únic  objectiu el  mercat  laboral  porta  a la conclusió que aquesta llei
suposa una mercantitlització  de l’educació  i  el  coneixement,  cercant  crear  una mà
d’obra dòcil i acrítica.
Per utilitzar l’educació com un instrument per a la segregació i l’exclusió. La reducció
de beques,  els  exàmens  i  revàlides a manera de talls,  el  concert  de centres  que
segreguen en raó de sexe als alumnes i alumnes, ja s’ha dit també, i la desaparició del
4t. d’ESO, tal com el coneixem, implica posar més traves a aquells alumnes que ja de
per si experimenten dificultats de diversa índole: una pedra més en el seu camí.
En  conclusió,  l'avantprojecte  de  la  Ley  Orgànica  para  la  Mejora  de  la  Calidad
Educativa:  LOMCE,  pensem,  suposa  un  gravíssim  atemptat  al  model  d'educació
pública que tan ha costat construir al nostre país: 
Vulnera la igualtat d'oportunitats 
Exclou l'alumnat amb més dificultats d'aprenentatge 
Permet o promou la separació per sexes, creences i procedència 
Atempta contra la professionalitat de mestres i professors 
 Desatén les  necessitats  de les persones i  ens sotmet al  dictat  d'empreses i
banquers 
No garanteix l'educació d'una ciutadania, sinó de treballadores i treballadors 
Suprimeix la democràcia participativa 
Ignora les diferències autonòmiques i vulnera les seves competències 
 Menysprea  els  principis  i  criteris  que  han  permès  avançar  en  la  millora  de
l’educació al nostre país 
Des del PSC, doncs, exigim la retirada de l'avantprojecte de la LOMCE, i reclamem
l'elaboració d'una llei que neixi del diàleg i l'acord de totes les parts implicades, ja que
només així podrà gaudir de garanties d'estabilitat, tal i com succeeix en altres països
del nostre entorn, i complir la funció social que ha de tenir l'educació. 

- senyor Guerra: Jo, de veritat que amb les últimes paraules del senyor Rocas, no sé si
aixecar-me i marxar ja, i no quedar malament, perquè, que vostès que representen al
PSC que  el  seu  dirigent  porta  els  nens  a  un  col·legi  privat  que  val  1.500  euros
mensuals  per  nen,  escolti'm,  què  vol  que  li  digui.  El  seu  líder  nacional  ara  de
Catalunya,  el  senyor  Pere Navarro,  que fins fa deu dies vivia  a  Terrassa,  que en
realitat no viu a Terrassa, és l'Alcalde de Terrassa però no viu a Terrassa, digui el que
diu i que vostè em vingui amb el tema aquest de la pèrdua d'educació. Amb l'únic que
estic d'acord i amb el senyor Sabrià, precisament, és en la desafortunada expressió
del senyor Wert amb el tema d'espanyolitzar, amb això estem totalment d'acord que no
era el més oportú. Però tornem al mateix, tornem al mateix d'abans, l'important  és
buscar una fórmula perquè es crei coneixement. I el que deia la senyora Rivas, també,
en el tema del català durant la República, i amb això la podrà assessorar molt bé el
senyor Sabrià, a l'article 50 de la Constitució de la Segona República, té com a idioma
vehicular el castellà, per si s'ho volen mirar, i el que passa i el que hem deixat de
costat  i  el  que  ara  estan  demanant,  són  operaris,  i  durant  trenta  anys  hem sigut
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incapaços, perquè tothom havia de tenir un títol penjat a la paret, tothom havia de ser
metge,  advocat,  enginyer,  i  què passa?,  que ara el  que es demanen són torners,
fresadors, electricistes. Però això no té res a veure, senyora Rivas, amb estudiar en
castellà o estudiar en català, jo crec que és independent una cosa de l'altre, el que
s'hauria de promoure és un sistema educatiu eficaç, que fins ara, i com vostè molt bé
deia, portem set reformes, a veure si d'una vegada, entre tots, hi ha algú que té una
mica més de capacitat i fa un model que sigui bo per tots. Evidentment el meu vot serà
en contra.

- senyora Galiana: Bé, hem quedat perplexos de l'exposició del senyor Rocas, que
semblava que la moció l'havia redactat ell i no la senyora Rivas, amb aquesta defensa
a ultrança de l'antidemocràcia de la Llei i totes aquestes coses. Puc acceptar que hi
puguin haver interpretacions diferents, però no em parlo d'antidemocràtic quan el propi
senyor Wert ha ofert a la consellera Irene Rigau, en més d'una ocasió, parlar de la Llei,
i qui ha donat el planton sempre ha estat la Consellera, per tant, no em digui que és
antidemocràtic quan ell s'ha obert al diàleg. Aquí s'ha parlat del model Finlandès, que
m'ha fet gràcia que es toqués el tema, perquè Finlàndia, són conscients que tenen una
llengua  minoritària,  com  és  el  català,  i  què  fan,  aprenen  perfectament  l'anglès,
perquè?, per poder anar pel món i per poder ser competitius i per poder-se entendre
amb gent d'altres països, i aquest tema és perfectament igual en els Països Nòrdics, i
Alemanya, etc.  Llavors, a mi m'agradaria saber perquè aquí sortim amb un nivell tant
dolent de llengües estrangeres i l'única llengua que tenim la possibilitat d'aprendre una
mica bé, per una qüestió propera cultural que és el castellà, no la volem aprendre,
quan ens obriria  les  portes  a molts  països,  no  la  volem aprendre.  En  una de les
mocions parla del coneixement del castellà, no és el mateix conèixer-lo que saber-lo,
llavors crec que s'estan duent les coses a uns extrems que no són, aquí ningú està
parlant de prohibir el català ni de reduir-lo ni de cap cosa estranya, senzillament s'està
proposant un model complet, insisteixo amb això, si realment el que ens preocupa és
l'educació dels nostres fills, clar, perquè ja no sé que és el que ens preocupa aquí.

-  senyor  Gómez:  No  sé  perquè  però  tinc  la  sensació  que  serem  l'únic  grup  no
proponent que votarem a favor de la moció, és una intuïció, fem un toc d'humor perquè
després  d'aquest  debat...  a  veure,  com nosaltres  ja  vàrem avançar  a  la  Junta  de
Portaveus, no l'hem presentada o no estem dins del grup dels proponents, pel redactat
del punt quart, tot i que sí que tenim ganes de votar-la a favor i evidentment la votarem
a favor, i la votarem a favor per quatre motius, principalment. Un és per l'essència de
la moció, jo crec que hi estem d'acord pràcticament en tot.  L'altre, sobretot per un
paràgraf,  que a mi  m'agradaria ara,  emulant  a la  portaveu de l'Entesa,  que si  em
permeteu el llegiria perquè crec que val la pena recalcar-lo i és on nosaltres hi veiem
molta  força  i  hi  estem  totalment  d'acord,  i  és  aquest:  L'aprovació  de  la  LOMCE
significaria un perillós retrocés de la qualitat de l'educació, un atac sense precedents al
nostre model educatiu català i a la immersió lingüística i un atemptat contra la cohesió
social, posant en qüestió la igualtat d'oportunitats a tot l'alumnat.  Jo crec que això és
un element suficientment de pes com perquè nosaltres hi donem, finalment, el suport.
A banda d'això, també la voluntat que des de Convergència i Unió sempre intentem
sumar, i després perquè, sincerament, jo crec que el Ministre Wert, discrepi, i digui que
és un senyor amb un tarannà molt dialogant però sincerament, vist des d'aquí i amb la
informació que tenim, no ens ho sembla. I també tenim, a banda d'això, la sensació
que el PP, el govern central del PP amb la seva majoria absoluta, el que està fent amb
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coses com aquesta, amb la Llei LOMCE, és intentar acabar amb la feina, que ja es va
començar amb la sentència del Tribunal Constitucional contra l'Estatut. I bé, només fer
una última reflexió, jo crec que si realment hi ha la voluntat que això sigui una reforma
educativa que sigui perdurable en el temps i que serveixi i que pugui donar els seus
fruits, jo crec que per arribar aquí hauria de ser fruit d'un ampli consens, jo crec que
avui hem donat una mostra nosaltres amb el tema del Pla de Mobilitat, que tots els
grups que han volgut s'hi han adherit, i que s'ha intentat treballar entre tots i que, per
tant, ha estat un document àmpliament consensuat, i diria que l'estil, la manera de fer i
l'esperit d'aquesta Llei, no és així, i per tant, nosaltres, com que ens estimem molt el
nostre idioma, ens estimem molt Catalunya i pensem que el català, per desgràcia, està
en inferioritat de condicions respecte un idioma com el castellà, en el sentit que és un
idioma molt parlat i que nosaltres hem d'intentar protegir la nostra llengua, que això sí,
la sentència del Tribunal Constitucional ens reconeix que és la nostra, la pròpia, i hem
d'intentar preservar-la i que sigui una matèria troncal i vehicular i no que passi a ser
optativa. Per tot plegat, doncs, el nostre vot serà afirmatiu. 

- senyor Rocas: Per al·lusions li volia dir al senyor Guerra, que desconec totalment
aquestes apreciacions que vostè fa sobre els dirigents del nostre partit, i a més li diré
que no m'importa, el que realment m'importa és el que postula el nostre partit, en tant
que creiem que cal un acord a Catalunya contra la Llei Wert, nosaltres ens hi posem
des d'ara mateix, amb una acció decidida que vagi fins on faci falta. Reclamarem una
posició  contundent  a  Madrid  en  defensa  d'un  sistema  educatiu  just,  equitatiu,
respectuós amb les competències que ens pertoquen, l'Estatut i la Llei d'Educació de
Catalunya, i pensem que aquesta nova agressió al català, i diria més, a Catalunya,
pensem,  creua  totes  les  línies  vermelles  i  desvirtua  el  model  educatiu  que  hem
construït  entre tots.  Pel que fa a la senyora Galiana, dir-li  que estic molt  content i
orgullós de la sintonia que tinc amb la senyora Rivas en temes educatius.

- senyora Rivas: A mi hi ha hagut una cosa que m'ha sorprès moltíssim, el portaveu de
Plataforma per Catalunya i  la portaveu del Partit  Popular de Catalunya,  la senyora
Galiana i  el  senyor  Guerra,  quan estàvem debatent  aquesta moció només han fet
referència al català i jo crec que no era una moció que parlava del català, era una
moció que parlava de destruir l'educació com un dret, era una moció que dels nou
punts que hem intentat  resumir, que el senyor Rocas els ha ampliat i que els podíem
haver  ampliat  però  que  jo  no  he  volgut  fer  una  moció  de  tres  pàgines,  perquè
analitzant la Llei d'Educació trobes moltíssims punts en els quals no hi estàs d'acord i
els hem intentat resumir, hauria estat bé també afegir-hi els que plantejava el senyor
Rocas o el que comentava el senyor Sabrià. D'aquests nou punts que hi havia, només
un parla  de la  immersió  lingüística,  la  immersió  lingüística ja  l'hem debatuda amb
l'anterior moció, a mi el que m'ha preocupat una mica és que no comentessin o no
fessin  cap  comentari  respecte  a  què  destruïm  l'educació  infantil,  respecte  a  que
renunciem al principi d'igualtat d'oportunitats amb la diferenciació d'itineraris, tot això
és el que jo crec que intentàvem complementar amb l'anterior moció. Ho podíem haver
fet amb una sola moció però a mi m'ha agradat fer-ho amb dues, perquè crec que li
hem donat la importància necessària al 50% del que diu aquesta Llei, que és el català,
i a l'altre 50% que crec que ens intenten amagar i del qual no s'està explicant que és el
que passarà,  per  tant,  una mica sorpresa per  això,  perquè la  nostra  pretensió  no
només era parlar del català sinó de tot l'altre. I  a Convergència, al  senyor Gómez,
gràcies, per aquest vot aquí, aquí sí que compartim i creiem que, com vostès deien,
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hem de fer una defensa aferrissada contra aquesta Llei Wert que ens estan intentant
imposar i que atempta clarament contra un model que ha funcionat perfectament al
nostre país.

- senyor Fernàndez: Bé, crec que està prou debatuda, i penso que hi ha un tema, i ho
dic perquè tant el senyor Guerra com la senyora Galiana han parlat, en alguns casos
s'han referit a l'elit política, miri, a mi, on els meus dirigents, que no sé quins són, i a
quins s'ha referits, portin els seus fills, no em preocupa, el que a mi em toca és garantir
la igualtat d'oportunitats d'una escola pública de qualitat, i això és compatible amb què
un ciutadà individual porti els seus fills on vulgui, però jo penso que en un debat com
aquest,  que jo penso que ha sigut  prou bo, es posessin a parlat  que si  el  senyor
Navarro, Alcalde de Terrassa no viu a Terrassa, escolti, a mi m'és igual on visqui. Però
el que sí està clar és que aquesta Llei és una Llei marcadament ideològica, i més enllà
del que s'ha dit aquí, que tots els punts que s'han dit són prou contundents, és que el
que implica, el que busca, és un canvi en la societat civil  i  portar-nos als anys 70,
aquesta Llei buscar portar-nos als anys 70, en general, en tot, perquè aquí és veritat
que aquesta Llei última parla del català, però és que quin problema hi ha en aquest
moment en el nostre país amb la parla catalana, en absolut, si els alumnes que parlen
aquí castellà tenen millor notes que la resta dels alumnes de l'Estat, per tant jo no sé
d'on ve aquesta obsessió. Ja dic que per mi és una Llei ideològica, que busca un canvi
de societat, està claríssim, i que va contra la igualtat d'oportunitats i ens porta als anys
70, és com si aquests últims 35 anys, 40 anys, no hagués passa res en aquest país.
Això és el més preocupant, i per tant jo crec que el fet que avui s'aprovi aquesta moció
amb aquest ampli acord, posa de manifest que en aquest tema, sobretot la llengua,
potser  en altres temes podríem tenir  matisos,  però  la  llengua és  important  que la
societat estigui totalment bolcada en la seva defensa, perquè ha sigut la llengua, ha
sigut i encara és la llengua, que en alguns casos pot estar en perill, el castellà segur
que no, per la pròpia potència que té, però el català és una llengua que cal potenciar i
cal protegir.

Tot seguit se sotmet a votació la moció presentada pels grups municipals del PSC,
ERC,  L'Entesa, exigint la retirada de l'esborrany d'avantprojecte de la Llei orgànica de
millora de la qualitat educativa (LOMCE), per la qual cosa, en conseqüència:

 
Atès que a Palafrugell durant molts anys s’ha treballat amb esforç, voluntat i de forma
conjunta amb tots els centres educatius per afavorir la cohesió social i la convivència,
obtenint resultats satisfactoris.
 
Atès que el Ministre d’Educació, Cultura i Esports, Sr. Wert ha presentat l’esborrany de
l’avantprojecte de la Llei Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE).

Atès que de la lectura d’aquest document es constata que l’aprovació de la LOMCE
significaria un perillós retrocés en la qualitat de l’educació, un atac sense precedents al
nostre model educatiu català i a la immersió lingüística i un atemptat contra la cohesió
social posant en qüestió la igualtat d’oportunitats a tot l’alumnat.

Atès que per millorar la qualitat educativa no és necessària una nova llei, sinó que
aquest avantprojecte és un pretext en moments de crisi per imposar un altre model
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educatiu  on  es  perden  conquestes  en  cohesió  social,  igualtat  d'oportunitats  en
escolarització obligatòria, integració escolar, coeducació i participació democràtica de
la comunitat educativa en els centres. 

Atès que hi consten propostes que no podem compartir, entre les que assenyalem:
 
-         Defineix l’educació no com un dret si  no com un factor productiu més, amb
enfocaments mercantilistes i d’oferta i demanda.
-         Valora  l’educació  des  d’una  concepció  reduccionista,  fragmentant  els  seus
continguts i menyspreant disciplines com les relacionades amb l’expressió artística i
musical.
-         Considera l’educació infantil com una etapa assistencial i no pas educativa.
-         Recentralitza la política educativa amb mesures com l’increment de la definició
de continguts per part del govern central, limitant la capacitat de cada territori per fer la
definició més idònia a la seva realitat.
-         Atempta directament contra la normalització de la llengua catalana i el model
d’immersió lingüística al nostre país. Model d’immersió que ha tingut reconeixement
internacional  i  que  els  seus  resultats,  de més de  30  anys  d’aplicació,  són  del  tot
satisfactoris i encertats.
-         Consolida la segregació d’alumnes per sexe, blindant per llei els concerts amb
escoles que segreguen. Segregació a la qual s’hi afegirà la segregació per llengua,
generant un escull a la cohesió social en els barris i conjunt del país.
-         Potencia la diferenciació entre centres educatius públics i  privats concertats,
tornant a potenciar una doble xarxa que allunyarà molts infants i joves de la igualtat
d’oportunitats.
-         Planteja  un model  que elimina l’assignatura  d’Educació per  a  la  Ciutadania,
potencia les creences religioses i incentiva l’elecció de l’assignatura de religió per part
de l’alumnat. S’allunya d’un  model integrador i  respectuós basat en el laïcisme en
l’espai públic que reserva les creences pròpies per a l’espai privat.
-         Renuncia al  principi  d’igualtat  d’oportunitats  desmuntant  el  model  d’educació
comprensiva  en  tota  l’etapa  obligatòria  amb  l’avançament  de  la  diferenciació
d’itineraris i la implementació de revàlides.

El  Ple  de  l’Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Prats, i les senyores Montalban i Frigola (CiU), els senyors Sabrià,
Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  la  senyora  Rivas  i  del  senyor  Genover
(Entesa), total setze vots a favor; i els vots en contra de la senyora Galiana, el senyor
Rodrigo (PP), i del senyor Guerra (PxC), total tres vots en contra:

Primer.- Demanar al Govern de l’Estat la retirada de l’esborrany de l’avantprojecte de
la LOMCE perquè, tal i com esta plantejat, significaria un perillós retrocés en la qualitat
de l’educació i atemptaria contra diversos aspectes en els quals es basa la cohesió
social.
 
Segon.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat i a tots els grups polítics del Parlament
de Catalunya que en el cas de no retirar-se l’esmentat text, interposin un recurs davant
el  Tribunal  Constitucional,  ja  que  la  LOMCE  podria  contradir  el  Capítol  3  de  la
Constitució  en  relació  a  les  llengües  oficials  i  vulnerar  l’Estatut  d’Autonomia  de
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Catalunya.
 
Tercer.-     Sol·licitar al President del Govern de l’Estat, Sr. Mariano Rajoy, el cessament
del Ministre Sr. Wert ja que la seva proposta de LOMCE atempta contra el model de
país i la cohesió social. 
 
Quart.- Instar al Govern de l’Estat i al Govern de la Generalitat l’aturada de qualsevol
mena de reducció dels recursos humans, infraestructurals,  logístics o econòmics a
l’educació  per  evitar  la  pèrdua  de  qualitat  i  de  les  condicions  de  treball  que  les
mesures dels darrers anys estan provocant.
 
Cinquè.- Adherir-nos a totes les iniciatives unitàries de les institucions, partits, entitats
i comunitat educativa en defensa de l’actual sistema d’immersió lingüística als nostres
centres educatius. 
 
Sisè.- Traslladar  aquests  acords  a  la  Presidència  del  Govern  de  l’Estat,  al
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris
de les Corts Espanyoles, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, i als
membres que formen el Consell Escolar Municipal de Palafrugell. 

16.- INFORMES.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que la previsió és que el dilluns dia 14 de
gener de 2013 puguem fer un Ple extraordinari.  Inicialment a aquest Ple hi  volíem
portar dos punts que era el Plec d'Escombraries i el Pla d'Obres i Serveis, però com
que el Pla d'Obres i Serveis ens han prorrogat, no vindrà al Ple extraordinari, per tant,
farem  un  monogràfic,  que  hi  haurà  dos  temes,  el  Ple  de  Condicions  del  servei
d'Escombraries i una modificació dels Estatuts de la Fundació Palafrugell – gent Gran,
per  adaptar-lo  a  la  nova  normativa  del  codi  Civil  Català  i  alguns  matisos  que  hi
introduirem, per tant, ho dic per les agendes, tinguem-ho clar. El Ple serà el dilluns dia
14 de gener de 2013 a dos quarts de vuit del vespre, durant aquest mes de gener
intentarem consensuar amb els diferents grups polítics la proposta al Pla d'Obres i
Serveis, que ja va ser avançada una mica a la Comissió d'Urbanisme i com tots sabeu,
ha sortit una mica més ajustada que l'anterior, però intentarem pactar les propostes
bàsiques per portar-la a plenari.

17.- PRECS I PREGUNTES.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que té una pregunta pendent de respondre,
de l'anterior plenari, és una pregunta que em va fer la senyora Rivas en relació a la
campanya d'antenes parabòliques, un informe que li entrego, amb el que hem fet des
que va sortir aquella notícia, en tot cas, li deixo i també donaré copia a la resta de
grups municipals, ho deixaré al seu caseller.
Per altra banda, em sembla molt que tot el que hi havia sobre la Policia Local es va
contestar per escrit, jo almenys tinc aquesta informació, suposo que sí.

- senyora Rivas: En primer lloc agrair al senyor Alcalde l'informe, de fet també tinc una
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resposta contestada per correu electrònic, per part del senyor Secretari, respecte al
tema de les sancions, em pensava que ja estava contestada, i li agraeixo l'amplitud de
la informació. I pel que fa als informes que hem demanat de la Policia Local, ens han
arribat  correctament,  el  que  passa  és  que  deixarem  la  intervenció  sobre  aquests
informes pel Ple de gener, però ens han arribat.

- senyor Guerra: Només volia fer una pregunta, que és per la senyora Zaragoza, sobre
el tema de l'informe que ens va dir l'altre dia que ens deixaria,  sobre els recursos
humans, si té l'amabilitat de fer-nos-lo arribar.

-  senyora  Zaragoza:  Sí,  el  Pla  Operatiu  de  Recursos  Humans  varem quedar  que
s'enviaria per correu electrònic a tots els regidors i que vostè el volia en paper i que li
deixaríem al seu caseller. El secretari em va dir que no hi havia cap problema, està
fotocopiat i li han de posar al caseller.

-  senyor  Fernàndez:  Li  posarem aquests  dies  i  durant  aquestes festes  s'ho podrà
mirar, la setmana que ve intentarem posar-li.

-  senyora  Rivas:  És  tradició  en  aquest  Ple  del  mes  de  desembre  no  fer  precs  ni
preguntes,  i  tot  i  que  portàvem  la  bateria  preparada,  el  portaveu  d'Esquerra
Republicana m'ho va recordar l'altre dia i em va dir que esperava que no se m'acudiria
fer precs i preguntes, i espero que a ells tampoc i per tant, mantindrem la tradició.
Per aquest any que estem a punt de començar, un desig que centraríem amb demanar
als  governs  estatal  i  autonòmic,  més  sensibilitat,  ho  deia  la  senyora  Mauri  fa  un
moment amb els drets a les persones. Un segon desig que és demanar als regidor i a
les regidores, al govern i a l'oposició d'aquest Ajuntament, el màxim d'encerts en la
tasca que duem a terme, i que no és fàcil i a vegades és poc comprensible des de
l'exterior, i un tercer, del qual podríem fer una llista llarguíssima i segurament qui ens
ha d'escoltar, serà molt difícil escoltar-nos, però aquesta situació actual, que aquesta
maleïda crisi econòmica comenci a canviar i que permeti que les famílies comencin a
millorar les seves situacions, i aquí sí que baixi el nivell de pobresa infantil, aquests
estudis que tenim del defensor dels infants, que disminueixi el nivell d'atur, i aquí sí
que  faríem  un  llarguíssim  llistat  que  crec  que  tots  i  totes  les  que  estem  aquí
compartirem plenament, per tant aquest és el design de l'entesa per aquest 2013.

- senyor Sabrià: Si dic que tenim preguntes tampoc s'ho creuran, per tant, desitjar-los-
hi un bon any 2013, tindrem l'oportunitat de compartir-lo, de continuar discutint sobre
Palafrugell i sobre com millorar-lo, i per tant, com deia la senyora Rivas, que entre tots
siguem capaços d'encertar-ho, de posar-nos d'acord quan així convingui, i per tant,
simplement això, tant els companys regidors com els palafrugellencs que ens estiguin
escoltant, desitja-lis un molt bon any 2013 de part del grup d'Esquerra.

- senyor Fernàndez: Evidentment compartir el que han dit els diferents membres del
consistori, desitjar unes bones Festes i un bon any a tota la gent de Palafrugell, però
també a nosaltres mateixos, jo crec que podem compartir que estem en una etapa
molt  important,  difícil,  de  tots  els  espais,  econòmic,  social,  nacional,  i  caldrà
segurament,  canviar  algunes  formes  de  la  política,  jo  crec  que  en  aquests  últims
mesos està canviant i per tant, buscar més voluntat de pacte, de diàleg, de consens, i
segurament compartir motles més coses que potser en uns altres moment no ho hem
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fet tant, i dic que no ho hem fet tant, col·locant-nos tots plegats, segurament que ara
entrem en una nova etapa que caldrà fer un gran esforç per buscar això, pacte, diàleg,
consens, convivència per garantir el que, entre altres coses, ha dit la senyora Rivas,
que és lluitar  contra  aquesta  crisi  i  posar  pel  davant  de  tot  les  persones i  no  els
mercats, evidentment nosaltres aquí podrem fer poca cosa com a Ajuntament, però bé,
alguna cosa podem fer, però sí segurament en altres esferes polítiques haurem de ser
capaços  de  rebel·lar-nos  contra  aquesta  idea  que  no  hi  ha  sortida,  crec  que  sí,
segurament amb matisacions, però que aquesta ens tocarà lidiar-la a nosaltres, per
tant, que en aquest 2013 tinguem tots moltes ganes, voluntat per tirar això endavant.
Per tant, bon cap d'any i bon any nou a tothom.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent un quart d'onze
de la nit. En dono fe.

Ple de 27 de desembre de 2012 65


	PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 27 DEDESEMBRE DE 2012
	1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR
	2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
	3.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
	4.- SENTÈNCIES
	5.- CREACIÓ DE LA SECCIÓ DE PROTECCIÓ CIVIL I MOBILITAT DE L'ÀREA DELA POLICIA LOCAL
	6.- RETRIBUCIONS REGIDORS – ANY 2013
	7.- CREACIÓ D'UN FITXER DE TITULARITAT MUNICIPAL DEL CENTRE DEDISTRIBUCIÓ D'ALIMENTS
	8.- MODIFICACIÓ CLÀUSULES CONTRACTUALS DEL CONTRACTED'ARRENDAMENT DE LES INSTAL.LACIONS DEL FAR DE SANT SEBASTIÀ, PERUNA ACTIVITAT DE RESTAURACIÓ
	9.- CONDICIONS BESTRETA EXTRAORDINÀRIA GENER 2013
	10.- PACTE PER LA MOBILITAT URBANA DE PALAFRUGELL
	11.- MODIFICACIÓ PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ, EN LA MODALITAT DECOOPERACIÓ, DEL SECTOR PMU-3.1, RIERA DE LLAFRANC II
	12.- MODIFICACIÓ DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR SUD-1.12 BRUGUERES 2, APALAFRUGELL
	13.- MOCIÓ INSTITUCIONAL PER DEMANAR LA CONTINUÏTAT DELFINANÇAMENT PEL SERVEI LOCAL DE TELEASSISTÈNCIA
	14.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CiU, ERC I ENTESA JUNTSPER PALAFRUGELL, EN DEFENSA DEL CATALÀ COM A LLENGUA VEHICULARI D'APRENENTATGE A L'ENSENYAMENT
	15.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, ERC I ENTESA JUNTS PERPALAFRUGELL, EXIGINT LA RETIRADA DE L'ESBORRANY D'AVANTPROJECTEDE LA LLEI ORGÀNICA DE MILLORA DE LA QUALITAT EDUCATIVA (LOMCE)
	16.- INFORMES
	17.- PRECS I PREGUNTES

